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TA TEDEN /TA TEDEN 

I/vcf/e, ki delajo 
brez plaiila 

v sodobnem času, ko na prelomu tisočletja vsi po vrsti bijemo 
neizprosen boj - nekateri za golo preživetje, drugi za čim lago-
dnejše življenje, ko skoraj vse gledamo le skozi denar, se zdi 
skoraj neverjetno, da še obstajajo ljudje, ki počno vse prostovo-
ljno, brez osebnega plačila, ki gojijo in nosijo v sebi temeljne -
žal vse redkejše - vrednote sožitja med ljudmi: humanost, soli-
darnost, tovarištvo in pogum. To so gasilci. 

A biti gasilec ni enostavno. Poleg duše in dobrega srca je 
treba imeti veliko poguma, kajti pogosto je treba dobesedno 
tvegati življenje. Ob vsakem času, podnevi ali sredi noči se je 
treba odzvati pozivu sirene ali pozivnika, hiteti, gasiti, tekati 
skozi dim, med plameni, padajočimi gorečimi deli, ruševinami, 
reševati ljudi, žive, mrtve, reševati živino, premoženje. Za vse 
to je potrebno veliko srce in pogum. In gasilcem očitne ne 
manjka ne enega in ne drugega. 

V Ptuju smo lahko srečni in ponosni, da so bili naši someš-
čani v zadnjih 30 letih prejšnjega stoletja dovolj napredni in so 
med prvimi v Sloveniji ustanovili gasilsko društvo. Le tako se 
je najstarejše slovensko mesto lahko čimbolj ohranilo za seda-
njost in uživa sloves doma in po svetu. Ogenj, ki je človeštvu 
prinesel toliko dobrega, je mesto tu in tam sicer načel in ogro-
zil, a naši gasilci so mu bili vedno kos. Le da so se njega dni 
nadenj spravljali skoraj goloroki, s konjsko vprego in ročnimi 
brizgalnami, danes pa, času in razmeram primemo, z najsodo-
bnejšo gasilsko-tehnično opremo. In če so marsikatera življe-
nju nevarna opravila lahko zamenjali računalniško vodeni 
roboti, v gasilstvu brez človeka ne gre in nikoli ne bo šlo. 

Zagotovo je prav zaradi vsega tega, zaradi svoje humanosti, 
požrtvovalnosti, nesebičnosti in v politično razdrobljeni Slove-
niji tudi zaradi apolitičnosti gasilska organizacija na podro-
čju zaščite in reševanja prerasla v najmnožičnejšo in najbolj 
priljubljeno organizacijo tako v ožji skupnosti kot v celotni 
domovini. In tako na prelomu tisočletja skupaj z nami na 
vseh področjih doživlja nove, res- ^ 
nejše izzive. Smo nanje dovolj pri- f f ^ ' T j ^ c ^ 
pravljeni, jim bomo kos? ' U" 

PTUJ / STO LET DIJAŠKEGA DOMA 

Dijaški dom praznuje 
v ponedeljek, 18. septembra, bo v športni dvorani 

Center na Ptuju osrednja slovesnost ob stoletnici Dija-
škega doma Ptuj - natanko sto let po njegovem odprtju. 
18. septembra 1900 so namreč na Ptuju slavnostno 
odprli gimnazijo cesarja Franca Jožefa in Dijaški donv 
Ptuj, ki se je takrat imenoval Deutches Studentheim. V 
šolskem letu 2000/2001 domuje v njem 126 dijakov in 34 
osnovnošolcev In osnovnošolcev s prilagojenim progra-
mom, ki so razdeljeni v devet vzgojnih skupin. 

Slovesnost želijo sedanji gojenci in zaposleni v Dijaškem 
domu Ruj deliti z zdajšnjimi in nekdanjimi poslovnimi par-
tnerji, gojenci, bivšimi zaposlenimi in upokojenci ter z vsemi, 
ki so na kakršenkoli način povezani z njegovim delom. 
Vabijo jih, da se jim pridružijo na slovesnosti, ki se bo 
v dvorani Center 18. septembra pričela ob 11. uri. Sodelo-
vali bodo igralec Vojko Belšak, zdajšnji in nekdanji gojenci, 
pihalni orkester Ruj in plesni center Mambo. Ob stoletnici 
bodo v prostorih doma odprli stalno razstavo. 

MG 

Vinogradniki so ga pridelali, vinarji ga bodo donegovali, mi ga bomo spili ... Fo to : Martin Ozmec 

PTUJ / ČASTITUIV GASILSKI JUBILEJ 

i r 

le 130 let v službi ljudstva 
v drugem najstarejšem, najsodobneje opremljenem in naj-
uspešnejšem gasilskem društvu v Sloveniji, prostovoljnem 
gasilskem društvu Ptuj, so minuli konec tedna sklenili 
bogat program prireditev v počastitev svojega 130-Ietnega 
humanega poslanstva. Ob jubileju so na slavnostni seji 
predstavili jubilejni zbornik in dokumentarni film o zgodi-
vini gasilstva na Ptujskem, vrhunec praznovanj pa je bila 
parada, v kateri je sodelovalo več kot 1.100 gasilk in gasil-
cev iz domovine in tujine. 

Na praznovanje častitljivega 
jubileja so se ptujski gasilci 
dobro pripravili. Prireditve so 
pričeli že 10. marca, ko se je v 
gasilskema domu sestal častni 
odbor in se doeovoril o oro-

gramu praznovanj. Isti dan so 
svečano dobili dve novi speci-
alni gasilski vozili Mercedes. V 
soboto, 29. aprila, so v sode-
lovanju z gasilskima zvezama 
mestne občine in Gorišnice 

izvedli gasilsko tekmovanje v 
hitrostni hidrantni vaji. V 
soboto, 20. maja, so na mes-
tnem stadionu v- Ptuju izvedli 
veliko gasilsko tekmovanje v 
vseh kategorijah in z medna-
rodno udeležbo. V petek, 16. 
junija, so pripravili dan odprtih 
vrat in javnosti predstavili vso 

razpoložljivo gasilsko tehniko, 
orodje in opremo. 

Nadaljevanje na 3. strani 
M. Ozmec 

Predsednik PGD Ptuj Martin Vrbančič je prvi izvod jubilejnega 
zbornika izročil županu Miroslavu Luciju 



SPUHUA / Z ZBORA O B Č A N O V 

Smetišie v Gajkah? 
v gasilskem domu v Spuhlji je bil 8. septembra zvečer zbor 
občanov, ki ga je sklical ptujski župan Miroslav Luci na 
pobudo sveta mestne četrti Jezero, na katerem so pred-
stavili reševanje problematike v zvezi z lokacijo odlagali-
šča komunalnih odpadkov v jami Gajke v Spuhlji v okviru 
te mestne četrti na osnovi analize potencialnih lokacij in 
koncepta tehnološke zasnove za center Gajke. 

Sedanje odlagališče se hitreje 
polni, kot je bilo pričakovati, 
polno naj bi bilo že letos, zato 
je potrebno čim prej najti novo 
primerno lokacijo za ureditev 
centra za odlaganje ostankov 
odpadkov, so v petek ponovno 
poudarili predstavniki mestne 
občine. Analiza potencialnih lo-
kacij - njeno izdelavo je naročila 
mestna občina Ptuj, z njo pa so 
preverjali prostorske in tehnič-
ne možnosti za ureditev depo-
nije - je nakazala štiri možnosti 
za gradnjo. Vse naj bi proučili. 
Za opravo raziskav in meritev 
na terenu, ki bodo šele poka-
zale, ali je na nekem območju 
možna gradnja deponije, so v 
mestni občini Ptuj iskali najprej 
soglasje med krajani Krčevine 
pri Vurberku. Druga lokacija, 
ki je iz nekaterih vidikov zah-
tevnejša zaradi gramozne pod-
lage, prisotnosti podtalnice in 
bližnje poselitve, pa je jama v 
Gajkah v Spuhlji. 

Zbor občanov z območja mes-
tne četrti Jezero, ki so ga sklicali 
v Spuhlji, ker je predvidena lo-
kacija na tem območju in da bi 
imeli občani s prizadetega ob-
močja čim večji vpliv na vse ak-
tivnosti v zvezi z gradnjo, če 

bo do nje prišlo, je pokazal, da 
je največji problem pri gradnji 
ekoloških objektov, med katere 
sodi tudi deponija, nezaupanje 
in dvom v stroko, ali bo objekt 
resnično ekološko varen, predv-
sem pa, da se ne bodo srečevali s 
smradom in drugimi negativni-
mi posledicami takšne gradnje. 
Glede na slovensko približeva-
nje Evropi možnosti, da gradnja 
ne bi potekala po zakonodaji, 
dejansko ni, je bilo slišati tako 
od predstavnikov mestne ob-
čine kot ministrstva za okolje 
in prostor ter Slovenskega eko-
loškega gibanja, ki kot stroko-
vna nevladna organizacija bdi 
nad uresničevanjem nacional-
nega programa varstva okolja v 
Sloveniji in v tem okviru za čim 
večje osveščanje občanov o tem, 
kako čim bolj zmanjšati količi-
ne odpadkov, ki se bodo odla-
gale na deponije. V prvi vrsti je 
potrebno dosledno izvajati lo-
čeno zbiranje odpadkov, so po-
udarili. V stranki Zelenih Ptuja 
se prav tako zavzemajo za tiste 
metode odlaganja odpadkov, po 
katerih se bodo na deponiji od-
lagali le ostanki odpadkov. 

Na petkovem zboru občanov 
v Spuhlji po izčrpni razpravi, 

ki je navrgla vrsto argumentov 
za deponijo v Gajkah in proti 
njej, na trenutke pa tudi raz-
delila občane Spuhlje med dva 
tabora, sicer niso sprejeli priča-
kovanega sklepa za začetek ra-
ziskovanj in meritev, soglašali 
pa so z izmenovanjem dodatnih 
članov komisije, ki se bo skupaj 

; s svetom četrti Jezero dogovar-
jala o nadaljnjih aktivnostih v 

! zvezi z lokacijo Gajke. Če bo do 
gradnje deponije na tem obmo-

I čju prišlo, bo to regijska depo-
nija, v nobenem primeru je ne 
bo mogoče zgraditi samo za pot-
rebe mestne občine Ptuj, takšna 
je tudi usmeritev države. Dejs-

j tvo pa je tudi, da je že sedaj tri 
I četrtine odpadkov, ki prihaja v 

Center za ravnanje z odpadki, iz 
j mestne občine Ptuj. 

Na zboru so občane seznanili 
tudi z zahtevkom, v katerem je 
svet mestne četrti Jezero v raz-

• širjeni sestavi zapisal, kaj vse bi 
I morali narediti v mestni četrti v 

korist občanov. Gradnja centra 
bi lahko pot do izpolnitve neka-
terih zahtev skrajšala. Prvi za-
htevek, ki pa še ni usklajen, je 
vreden milijardo sto milijonov 
tolarjev. Čeprav naj bi v zadnjih 

i šestih letih na območju četrti 
i Jezero le nekaj naredili v korist 

občanov, večina s tem ni zado-
' voljna, ob tem da so skoraj vsi 

razpravljalci opozarjali tudi na 
veliko obremenjenost tega oko-
lja - ob ekološki tudi prometna, 
ki ljudem ob cesti ne da spati. 

MG 

Evropopotniia - slovarček 

aquis communautaire - pra-
vni red (zakonodaja) Evropske 
unije 

Beneluks - skupno ime za 
skupnost Belgije, Nizozemske 
in Luksemburga 

direktiva - okvirni zakon ozi-
roma smernice, ki naj bi jih 
države članice upoštevale pri pi-
sanju svoje zakonodaje 

direjitorat - urad Evropske 
komisije, ki se ukvarja s posa-

meznim področjem, npr. direk-
torat za kmetijstvo, direktorat 
za zdravje in potrošniško politi-
ko, direktorat za izobraževanje 
in kulturo... 

EUROPOL - Evropski urad 
za policijo 

evro - skupna valuta Evropske 
unije, ki jo od 1. januarja 1999 
postopno uvajajo države članice 
Evropske monetarne unije z iz-
jemo štirih. Evro bo povsem za-
živel s 1. januarjem 2002 

Evropske skupnosti - ime za 
tri skupnosti: Evropsko skup-
nost za premog in jeklo (ESPJ), 
Evropsko gospodarsko skupnost 
(EGS), Evropsko skupnost za 
jedrsko energijo (EURATOM). 
Te tri skupnosti pomenijo zače-
tek združevanja evropskih dr-
žav in leta 1967 so se združile 
pod eno ime. Evropske skupno-
sti so se leta 1992 z Maastricht-
sko pogodbo preimenovale v 
Evropsko unijo 

knjižni denar - denar, ki ne 
obstaja v obliki bankovcev in 
kovancev, kljub temu pa se upo-
rablja v finančnem in bančnem 
poslovanju. Primer knjižnega 
denarja bo do julija 2001 evro; 
bankovci in kovanci se še ne 
uporabljajo, kljub temu pa lah-
ko v evrih že varčujejo 

komisar - član Ev-
ropske komisije, ki pokriva po-
samezno področje (npr. komisar 
za širitev, komisar za izobraže-
vanje in kulturo ...) 

notranji trg - območje brez 
notranjih meja, v katerem se za-
gotovi prost pretok blaga, oseb, 
storitev in kapitala; izraza eno-
tni in skupni trg označujeta 
posamezno fazo v procesu eko-
nomskega združevanja 

PHARE - Poland and 

Hungary: Action for the Re-
structuring of the Economy 
(pomoč za gospodarsko prestru-
kturiranje v državah Srednje in 
Vzhodne Evrope) 

prost pretok blaga - je ena 
od štirih temeljnih svoboščin, 
na katerih temelji notranji trg 
EU. V državah članicah EU za-
konodaja omogoča zagotavljanje 
prostega pretoka blaga, zato da 
bi blagovni tokovi potekali čim 
hitreje in čimbolj neovirano, z 
zmanjševanjem administrativ-
nih ovir. Hkrati je zagotovljena 
varnost in neoporečnost izdel-
kov 

prost pretok kapitala - je ena 
od štirih temeljnih svoboščin, 
na katerih temelji notranji trg 
EU. Prost pretok kapitala zaje-
ma opravljanje vseh finančnih 
poslov med posamezniki, or-
ganizacijami ali podjetji iz dr-
žav članic EU in vse prenose 
premoženja prek meje. Pri fi-
nančnih poslih med državami 
članicami EU ne sme biti niti 
deviznih niti plačilnih omejitev, 
vse omejitve (davčne, admini-
strativne, postopkovne) morajo 
biti odpravljene 

prost pretok oseb - ena od 
štirih temeljnih svoboščin, na 
katerih temelji notranji trg EU. 
Načelo prostega pretoka oseb 
pomeni, da se lahko vsakdo ne-
ovirano giblje kjerkoli na oze-
mlju Evropske unije 

prost pretok storitev - na 
od štirih temeljnih svoboščin, 
na katerih temelji notranji trg 
EU. Za storitve znotraj EU ni 
meja, niso podvržene carinske-
mu nadzoru in drugim oblikam 
necarinskih zaščit; storitvena 
menjava med članicami EU je 
povsem neovirana. Načelo se 
nanaša npr. na gostinske, komu-

nalne, obrtne, poštne, prevozni-
ške, intelektualne, zdravstvene 
storitve 

prostotrgovinsko območje -
območje, na katerem poteka tr-
govanje brez kakršnihkoli ovir 
ali omejitev; običajno gre za ob-
močje, ki zajema več držav, ki 
so povsem sprostile uvoz ali iz-
voz blaga 

Schengenski sporazum - spo-
razum, s katerim se je začel pro-
ces ukinjanja mej znotraj EU. V 
njem je določeno, da velja svo-
boda gibanja za vse, ne glede 
na narodno pripadnost. Na ob-
močju držav podpisnic je to do-
ločilo za državljane Unije že v 
celoti uveljavljeno 

skupni trg - glej notranji trg 
Vir: Urad vlade RS za 

informiranje 

JAVNI RAZPISI 
Naziv: Javni razpis za podeli-

tev koncesij za dodeljevanje po-
sojil za študij 

Razpisnik: Ministrstvo za 
delo, družino in socialne zade-
ve 

Rok prijave: do 28. 9. 2000 
Predmet: Predmet koncesije 

je dodelitev koncesije za pode-
ljevanje posojil za študij 

Obseg koncesije: V skladu s 
pravilnikom o posojilu za štu-
dij se regresira realna obrestna 
mera. Stroški posojil se bodo 
priznali največ v višini 11.000 
SIT na dodeljeno posojilo. 
Okvirna višina razpoložljivih 
sredstev za regresiranje realne 
obrestne mere in stroškov poso-
jil je 300.000.000 SIT 

Vir: ULRS št. 79/2000 z dne 
8.9.2000; stran 7150; Ob-35059 

Dodatne informacije lahko 
kandidati pridobijo na MDDSZ 
pri Borutu Omanu, Kotnikova 
5, 1000 Ljubljana, tel. 01 

178-33-54. 

Naziv: Javni razpis za najem 
objekta za terapevtski center za 
zasvojene s prepovedanimi dro-
gami 

Razpisnik: Ministrstvo za 
delo, družino in socialne zade-
ve 

Rok prijave: do 9. 10. 2000 
Predmet: stanovanjska hiša, 

Ptuj, Ulica Viktorina Ptujskega 
3. 

Opis objekta: stanovanjska 
hiša s površino 229,34 m^ s pri-
padajočim funkcionalnim ze-
mljiščem v izmeri 893 m .̂ 
Stanovanjska hiša se daje v brez-
plačen najem za izvajanje pro-
grama terapevtskega centra za 
zasvojene s prepovedanimi dro-
gami. 

Vir: ULRS št. 79/2000 z dne 
8.9.2000; stran 7149; št. 
663-05-550/00; Ob-34889 

Razpisno dokumentacijo je 
možno prevzeti na MDDSZ, 
Kotnikova 5,1000 Ljubljana. 

Naziv: Javni razpis razisko-
valnih projektov Ciljnega razi-
skovalnega programa ZEMLJA 
(Kmetijstvo in podeželje) za leto 
2000 

Razpisnik: Ministrstvo za 
kmetijstvo, gozdarstvo in pre-
hrano; Ministrstvo znanost in 
tehnologijo 

Rok prijave: do 29. 9. 2000 
Višina sredstev: 250.000.000 

SIT 
Predmet Predmet razpisa je 

izbira projektov za prednostne 
raziskovalne tematike*MKGP v 
okviru ciljnega raziskovalnega 
programa CRP ZEMLJA (kme-
tijstvo in podeželje), zato cilji 
razpisa izhajajo iz obstoječega 
strateškega dokumenta navede-

nega področja. Osnovni namen 
razpisa je predvsem pridobiti 
raziskovalno podporo za: 

- priključevanje Slovenije EU 
na področju, ki ga resorno po-
kriva MKGP, 

- zagotavljanje ciljev strategije 
razvoja slovenskega kmetijstva 
in reforma kmetijske politike, 

- reševanje drugih razvojnih 
vprašanj slovenske pridelave 
hrane ter razvoja podeželja. 

Vir: ULRS št. 79/2000 z dne 
8.9.2000; stran 7148; Ob-34950 

Razpisno dokumentacijo (pri-
javni obrazci z navodili) dvig-
nejo zainteresirani vlagatelji pri 
vratarju MZT, Trg OF 13, 1000 
Ljubljana. 

* * * 

Naziv: Javni razpis za izbiro 
izvajalca za izvedbo projekta 
prve faze modernizacije železni-
ške proge Ormož - Murska So-
bota 

Razpisnik: Republika Slove-
nija, Ministrstvo za promet in 
zveze 

Rok prijave: do 24. 10. 2000 -
v angleškem jeziku 

Predmet: Prva faza moderni-
zacije železniške proge Ormož -
Murska Sobota obsega dela na 
postajah Ivanjkovci in Ljuto-
mer ter na Zerovinskem klan-
cu. Na postajah je predvidena 
obnova zgornjega in spodnjega 
ustroja vključno z obnovo si-
stema odvodnje, zamenjava in 
podaljšanje tirov ter izgradnja 
potniških peronov. 

Vir: ULRS št. 78/2000 z dne 
1.9.2000; stran 7046; Št. 008-00; 
Ob-34552 

Razpisno dokumentacijo v an-
gleškem jeziku lahko ponud-
niki pridobijo na naslovu MR 
Projekt, d.o.o., Kersnikova 6, 
1000 Ljubljana. 

ILIRIKA - BORZNOPOSRIDNISKA HISA/TEDENSKI 
KOMENTAR 

Počasno 
drsenle 

Ljubljansko borzo vrednostnih papirjev 
je pretekli teden zopet zajel veter manjše 
likvidnosti in drsenja tečajev. Dnevni prometi 
se gibljejo v okviru pod pol milijarde tolarjev, 
kljub temu da so investitorji prejeli dividende 
nekaterih večjih podjetij. Na svoji vrednosti 
je izgubit tudi Slovenski borzni indeks. V 
preteklem tednu je njegova vrednost zdrsnila 
za dobih pol odstotka na 1.687 indeksnih 
točk. Med najpomembnejšmimi delnicami 
uradne borzne kotacije skoraj ni bilo izjem. 
Tečaji delnic so počasi drseli navzdol, 
nekatere med njimi pa so se znižale pod 
pomembne nivoje. Tako se je delnica Krke, 
s katero se je pretekli teden trgovalo pri 
tečaji nad 26.000 tolarji, spustila pod to mejo 
oziroma za dober odstotek v zadnjem tednu. 
Precejšnjo količino delnic so si posredniki 
izmenjali pri tečajih med 25.850 in 25.950 
tolarjev, kjer se je pretekli teden ustavit tudi 
enotni tečaj. Enako se je zgodilo Leku. 
Po objavi zelo uspešnih rezultatov za prvo 
letošnje polletje se je tečaj odzval s skokom 
krepko nad 34.000 tolarjev, v preteklem 
tednu pa je delnica izgubita svoj zagon in 
se spustita malenkost pod to mejo. Izjema 
so biti le petkovi posli, ko se je delnica ob 
solidnem prometu povzpela celo do 35.000 
tolarjev. 

Na trgu vrednostnih papirjev je ponovno 
zadišalo po prevzemih^ kar se je odrazilo 
na cenah delnic vpletenih podjetij. Z delnico 
Radenske, ki jo prevzema Pivovarna laško, 
je bito na prvi dan trgovanja po objavi novice 
sklenjenih za veČ kot 100 milijonov tolarjev 
poslov, tečaj delnice pa se je okrepit za pot 
odstotka. Ravno v obratni smeri se je gibala 

delnica Pivovarne Laško, na trgu pa se lovi 
menjalno razmerje med delnicama, ki znaša 
1:1,77 v korist dražje Pivovarne Laško. Poleg 
pivovarja iz Laškega je prevzem napovedala 
tudi kranjska Sava. Po osvojitvah v zadnjem 
času je tokrat prevzemni cilj Color Reakcije 
smo lahko opazovali le pri delnicah Colorja, 
ki so pridobile skoraj 6 odstotkov, enotni 
tečaj delnice se je ustavil pri 4.435 tolarjih. 
Za razliko od Colorja se cena delnice Save ni 
spremenila, saj je bilo trgovanje zaustavljeno 
zaradi neobjave menjalnega razmerja med 
delnicami in podrobnosti o prevzemu. 

Na prostem trgu je bita vsa pozornost 
namenjena Gorenju. Ob nesrečnem požaru, 
ki je podjetju prizadel precejšnjo škodo in 
deloma onemogočil poslovni proces, se je 
vrednost delnice po pričakovanju znižala - od 
takratnih 2.200 tolarjev na 1.913 tolarjev, kar v 
enem tednu pomeni 13 odstotkov. V podjetju 
kljub požaru niso pesimistični, saj skušajo 
oživiti proizvodnjo in iščejo dobavitelje, ki 
bodo lahko nadomestiti proizvode, ki so jih 
izdelovali v pogoreli galvani, vsaka pozitivna 
novica o reševanju nastalih problemov pa bo 
po vsej verjetnosti spremljana tudi z rastjo 
cene delnice. Na pomoč je podjetju s 610 
milijoni tolarjev priskočila tudi država. 

Medtem ko je nesreča povzročita padanje 
Gorenja, pa za še večje znižanje vrednosti 
delnice Gorenjskega sejma ni istega vzroka. 
Po visokih tečajih pretekli teden, ko so 
močno presegli vrednost 10.000 tolarjev, se 
je v tem tednu zanimanje naglo znižalo, tečaj 
delnice pa je padal po več 10-odstotkov 
dnevno. Ob koncu tedna se je tečaj delnice 
ustavil šele pri vrednosti 1.943 tolarjev, kar 
pomeni slabo petino vrednosti iz preteklega 
tedna. 

Kako so se porazdelite delnice med 
konkurenta Živila tn Tuš, še ni znano, vendar 
pa glede na trenutne razmere na borzi lahko 
rečemo, da so najlepši časi za prodajo 
slednjih delnic verjetno že mimo. 

Matjaž Bernik, 
Ilirika - borznoporedniška hiša, d.d. 
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pTOJ / ČASTITLJIV GASILSKI JUBILEJ 

Že 130 let v službi ljudstva 
(PJadaljevanje 
s 1. strani) 

Osrednji in sklepni del pri-
reditev ob visokem jubileju pa 
so ptujski gasilci pripravili mi-
nuli konec tedna. V petek, 8. 
septembra, zvečer so se skupaj z 
gasilci iz pobratenih GD Kozje 
in Krapina ter gosti iz nekaterih 
slovenskih gasilskih društev, so-
sednje Avstrije in Nemčije ses-
tali na slavnostni seji v dvorani 
gasilskega doma v Ptuju. Po do-
brodošlici predsednika GD Ptuj 
Martina Vrbančiča so predsta-
vili jubilejni zbornik avtorice 
Marije Hernja Masten, zatem 
pa so si skupaj ogledali zanimiv 
dokumentarni film o zgodovini 
gasilstva na Ptujskem, za katere-
ga je scenarij napisala prav tako 
Marija Hernja Masten, posnel 
ga je Milan Potočnik, glasbeno 
pa opremil Davorin Jukič. 

Predsedniki treh najstarejših 
slovenskih gasilskih društev, ki 
letos praznujejo 130-letnico, GD 
Ljubljana Center, GD Laško in 
GD Ptuj, so podpisali listino 
o sodelovanju. Zaslužnim ga-
silcem in najtesnejšim sodelav-
cem so se oddolžili z jubilejnim 
zbornikom in gasilskimi priz-
nanji. Prvi izvod zbornika so 
izročili županu mestne občine 
Miroslavu Luciju, med drugim 
pa so ga izročili tudi predsed-
niku Gasilske zveze Slovenije 

Emestu E6ryu, ki je osrednji 
gasilski enoti podravske regije 
ob jubileju čestital in ji v imenu 
120.000 slovenskih gasilcev za-
želel obilo uspehov. Čestitkam 
so se pridružili tudi Janko Pet-
rovič z Uprave za zaščito in re-
ševanje republike Slovenije ter 
drugi gostje iz domovine in tu-
jine. 

Osrednje prireditve ob 
130-letnici pa so bile v soboto, 
9. septembra, ko so od pol de-
setih pred Mestno hišo pričeli 
svečan sprejem predstavnikov 
gasilskih društev iz vse Slove-
nije, sosednje Hrvaške, Avstrije 
in celo iz Nemčije. Ob 11. uri se 
je začela velika gasilska parada 
skozi mesto, v kateri je sodelo-
valo okoli 1.100 gasilk in gasil-
cev iz Slovenije in tujine ter kar 
dve godbi na pihala - poleg ptuj-
ske še godbeniki iz PGD Bed-
nja. Takšne parade zagotovo ni 
bilo v Ptuju še nikoli. 

Vsi udeleženci so se zatem 
skupaj z gosti zbrali pod veli-
kim šotorom pred gasilskim do-
mom, kjer se je opoldne pričela 
Osrednja in sklepna slovesnost. 
Po pozdravu predsednika Mar-
tina Vrbančiča je imel slav-
•^ostni nagovor župan mestne 
občine Miroslav Luci, ki se je 

v imenu občanov vsem genera-
cijam gasilcev zahvalil za hu-
mano in požrtvovalno delo in 
jim izročil plaketo občine Ptuj. 
Predsednik Gasilske zveze Slo-
venije Ernest E6ry je ob čes-
titkah opozoril na še vedno 
premajhno pozornost države do 
gasilstva ter pri tem omenil za-
dnji velik požar v Gorenju, kjer 
bi bila brez požrtvovalnega dela 
gasilcev škoda še veliko večja. 

Pa tega"lii do sedaj še nihče 
omenil, kaj šele da bi se gasil-
cem kdo zahvalil. Ptujskim ga-
silcem je ob visokem jubileju 
izročil zlato plaketo. 

S čestitkami in spominskimi 
darili so slavljence počastili tudi 
predstavniki sodelujočih gasil-
skih društev in številni gostje iz 
domovine in tujine. Posebej so 
bili veseli čestitke najstarejšega 
gasilca, 91-letnega Konrada Ri-
žnarja iz Spuhlje. Zaslužnim 
gasilcem in dolgoletnim sodela-

vcem pa so se z jubilejnimi ga-
silskimi plaketami in oddolžili 
tudi ptujski gasilci. 

Na slovesnosti so svečano pre-
dali dve specilani gasilski vozili 
znamke Mercedes, ki pomenita 
novo kvaliteto v požarnem vars-
tvu na Ptujskem. Gre za kombi-
nirano kemično gasilno vozilo 
za gašenje vseh vrst požarov z 
vodo, peno, prahom ali ogljiko-
vim dioksidom ter kombinira-

no gasilsko vozilo za specialne 
posege v gasilstvu v različnih 
pogojih. Avtomobila sta z vgra-
jeno dodatno opremo veljala več 
kot 90 milijonov, sredstva zanju 
pa so poleg mestne občine Ptuj 
prispevali tudi v ministrstvu za 
notranje zadeve, 2,7 milijona pa 
so gasilci zbrali med občani. 

Ljudski umetnik in pesnik 
Franc Pučko od Sv. Trojice v 
Slovenskih goricah je ptujskim 
gasilcem ob jubileju podaril 2 
m veliko sliko svetega Florija-
na, ki odslej krasi pričelje gasil-
skega doma. Sliko sta svečano 
odkrila avtor ob pomoči gasil-
skega veterana in nekdanjega 
dolgoletnega predsednika GD 
Ptuj Marjana Berliča, blagos-
lovil pa jo je pater Frančišek 
Obran (bojda tudi dolgoletni 
gasilec). Slavje so kulturno obo-
gatili pevci gasilskega pevskega 
zbora GD Hajdoše pod vods-
tvom Jožeta Dmikoviča, v dru-
gem delu pa so se 130-letnega 
jubileja ptujski gasilci poveseli-
li na veselici z ansamblom Tor-
nado ter Natalijo Verboten. 

Morda je prav, da se ob jubileju 
zahvalimo v imenu bralcev našega 
časopisa gasilcem vseh generacij za 
vseh tri tisoč in nekaj sto humanih 
akcij, za neprespane noči, za vsak 
njihov boj z ognjem v pripeki, de-
žju in blatu, za vsako reševanje 
v poplavah, prometnih nesrečah, 
ob razlitju nevarnih snovi v Ptuju 
in sosednjih krajih na Ptujskem 
ali Dravskem polju, v Halozah 
ali Slovenskih goricah. Nikoli niso 
vprašali, komu, kam in zakaj gre-
do pomagat, vedno so prihiteli in 
nudili svojo pomoč. Hvaležni smo 
jim in ostajamo njihovi dolžniki. 
Tudi tisti, ki, hvala bogu, še nismo 
potrebovali njihove pomoči... 

M. Ozmec 

Naključje je hotelo, da so 
ptujski gasilci morali od-
hiteti na svojo 116. letoš-
njo akcijo le nekaj minut 
pred petkovo slavnostno 
sejo. Poklicali so jih na kraj 
hude prometne nesreče v 
Spuhlji, kjer so iz razbitin 
izrezali žal umrlega vozni-
ka. In naključje je hotelo, 
da je bil to natanko 1.200 
izvoz za enega najbolj po-
žrtvovalnih gasilcev Mila-
na Mahoriča. 

V gasilski paradi, kot je v Ptuju še ni bilo, je sodelovalo okoli 1.100 gasilcev 

Ob jubileju in novi pridobitvi je gasilcem čestital tudi Janko 
Petrovič, direktor izobraževalnega centra RUZR na Igu''pri 
Ljubljani 

Predsednik GZS Ernest E6ry je GD Ptuj izročil zlato plaketo 
GZS 

Najbolj so bili veseli čestitke najstarejšega gasilca, 91-letnega 
Konrada Rižnerja. Foto: M.Ozmec 

GIMNAZIJA V MEDNARODNIH PROJEKTIH 
p tu jska gimnozija je bila med prvimi v Sloveniji izbrano za 

sodelovanje v evropskih izobraževalnih projektih v okviru 
programa Comenius - Lingua. V okviru tega projekta bodo od 
15. do 29. septembra dijaki potovali na 14-dnevno izmenja-
vo v Francijo. 

DO AKTOV PREKO UKLAJEVALNE SKUPINE 

Na ponedeljkovem posvetu županov oziroma predstavni-
kov občin.s Ptujskega so se dogovori l i , do bodo s pomo-

čjo posebne 5-članske skupine, ki bo predstavljalo interese 
vseh občin na tem območju , skušali uskladiti delovna gradi-
va štirih odlokov o ustanovitvi javnih zavodov Knjižnica Ivano 
Potrča Ptuj, Ljudska univerza Ptuj, Glasbeno šolo Karla Paho-
ra Ptuj in OS d r Ljudevita Pivka Ptuj. Šele ko bodo besedila 
teh aktov uskladili, jih bodo predložili svetom občin v sprejem. 
Časa ne bodo imeli v nedogled, ker na primer marca leto 
2001 poteče vedejevstvo ravnateljici knjižnice. Največ di lem 
se pojavlja ravno v zvezi z njeno izobrazbo - ali noj bo višje-
ali visokošolstva. 

ROTARIJANCIZAŽETALSKE ŠOLARJE 

Ptujski rotarijanci so žetalskim šolarjem ob odprt ju nove šole 
podaril i računalnik v vrednosti več kot 4 0 0 tisoč tolarjev. 

Pri tej humanitarni akciji jim je pomagalo tudi podjetje ISS 
Sen/issystem, d.o.o. , iz Mar ibora. 

PRVI OBRTNIŠKI KOLESARSKI MARATON 

Vokviru pospeševanja športne dejavnosti med svojimi člani 
bo Območna obrtna zbornica Ptuj 23. septembra organi-

ziralo prvi obrtniški kolesarski maraton, ki se ga lahko udele-
žijo obrtniki, njihovi družinski člani in pri obrtnikih zaposleni 
delavci. Zbor udeležencev bo ob devetih pred železniško po-
stajo no Ptuju. Pot bo udeležence vodila skozi Dornovo, Mu-
retince. Bori, Cirkulone, Slatino,-Moli Ok ič in Videm pri Ptuju 
znova no Ptuj. Prijave sprejemajo na Območn i obrtni zbornici 
Ptuj do 18. septembra. Stortnina je tisoč tolarjev. 

TA TEDEN NA PTUJSKI TV 
v Mmmmmmmmmm,m»,mm.,.n,,>,«,«mm, 

Četrtek: V filmskem kotičku bo ob 21. uri na sporedu film 
"Popolni začetniki". 

Sobota ob 21. uri in nedelja ob 1 0. uri: V okviru izmenjave 
med slovenskimi lokalnimi televizijami si bomo lahko ogle-

dali prispevek o prazniku terana in pršuta no Primorskem, 
o kobariški zgodovinski poti, spoznali bomo predolimpijsko 
vzdušje v Sydneyju, tudi to konec tedna po si bomo lahko 
ogledal i pol judno oddaj i "Kako biti zdrav in zmagovati" ter o 
svetovnem moto športu. 

Pripravila: MG 



PTUJ / O B PRIREDITVI POTUJOČI LABIRINT 2 0 0 0 

Indiianei v muzejskem vlaku 
v nedeljo, 3. septembra, je kot rezultat sodelovanja nefor-
malne gledališke skupine STAR in Kluba ptujskih študen-
tov na železniško postajo v Ptuju prisopihala lokomotiva 
častitljive starosti in s svojim bogatim repertoarjem glasov 
ter zapeljivim videzom očarala veliko ljubiteljev takšnih 
in podobnih biserov, ki danes eksistirajo le zaradi oznake 
"muzejsko". Parna lokomotiva s kompozicijo starinskih va-
gonov bi lahko bila že dolgo v deželi pozabe, a je na srečo 
pod skrbnim očesom Slovenskega etnografskega muzeja, 
ki za dragoceni vlak pozorno skrbi in ne pristaja, da bi bil 
institucionaliziran in zgolj v funkciji paše za oči, temveč 
ga želi vključiti v tokove življenja in ga povezati v dejavno 
razmerje do ljudi. In to kljub temu ali pa prav zato, ker 
v tehnološkem smislu ni več konkurenčen sodobnim mrci-
nam, ki se po železniških tirih podijo vse hitreje — da bi 
nam prihranili naš čas, katerega dragocenost seveda pre-
cenjujemo, saj nasedamo sistematičnim sugestijam sodo-
bne potrošniške družbe, da nas čas vedno preganja in da 
ga moramo zelo racionalno strukturirati. 

Največja očarljivost in provo-
kativnost muzejskega vlaka je 
morda v tem, da izhaja iz neke-
ga drugega časa in si upa ter tudi 
zna nagovarjati ljudi v času, ko 
se vse, kar je staro več kot 50 
let, zdi metuzalemsko. Aktual-
nost starine, ki smo jo imeli pri-
ložnost izkusiti na Ptuju, so z 
domiselno predelavo vagonov v 
labirint čutnih vtisov spretno 
dosegli avtor in režiser pred-
stave Potujoči labirint Gabriel 
Eduardo Hernandez Ladino s 
sodelavci iz gledališke skupine 
Senzorial Theatre and Rease-
arch. Šestdesetim obiskovalcem 
labirinta na Ptuju so omogočili 
zares nevsakdanjo raziskovalno 
pustolovščino potovanja skozi 
vagone. Že uvertura je nakazala 
neobičajnost okoliščin, v kate-
rih bo za vsakega od obiskoval-
cev — ki so morali po vagonih 
potovati posamič — potekala 
približno enourna dogodivšči-
na. Uvodne besede arhaično 
oblečenega prometnika, ki je 
obiskovalce v skupinah po tri 
vodil do vhoda v labirint, so na-
mreč priporočale način razmiš-
ljanja, doživljanja in vedenja, ki 
ga večina ljudi v zahodni civili-
zaciji v vsakodnevnem življenju 

zelo redko, če sploh, prakticira. 
Povedal jim je, da ljudje zane-
marjamo svoja čutila — sluh, 
voh, tip, okus, čutilo za ravnote-
žje, za globinsko občutljivost — 
kar je posledica prevelike oku-
piranosti z vizualnimi dražljaji 
preko naših čutil za vid, torej 
oči. Opozoril je, da smo izgubi-
li neposreden stik z raznoteri-
mi čutnimi stimulusi in se tako 
odtujili od sveta ter od sebe 
kot čutnih bitij. Povabil jih je, 
da v labirintu, ki nudi obilico 
senzornih dražljajev, poskušajo 
ponovno najti kontakt z vsemi 
svojimi čutili, ki so ga v otroš-
tvu zagotovo že imeli. Takoj na 
začetku je zelo nazorno pokazal, 
kaj želi povedati, saj je obisko-
valce peljal kar v gospo kraljico 
parno lokomotivo, ki jih je s 
svojo vročo sapo, specifičnim 
vonjem in svojimi sencami zelo 
neposredno zapeljala v pisan 
svet čutnih dražljajev. Prome-
tnik je obiskovalcem svetoval, 
naj se za eno uro izklopijo iz 
vsakdanjega sveta in se popol-
noma spontano odzivajo na do-
gajanje v vlaku. Preden se je 
poslovil, je še prepovedal pogo-
vore v prvem vagonu, kjer so se 
obiskovalci v skupini ob eksoti-

čnih zvokih v skoraj temi umir-
jali in čakali, da jih prav tako v 
stilu oblečen sprevodnik posa-
mič povabi na individualno po-
tovanje skozi labirint. 

V vseh osmih vagonih je bila 
izvirna scenografija, koncipira-
na tako, da je neprestano stimu-
lirala receptorje obiskovalcev. 
Učinki so se povečevali z ob-
časnim izključevanjem vidnih 
in slušnih dražljajev. Interakti-
vne izkušnje so omogočali stiki 
s prebivalci labirinta — igralci 
gledališke skupine. Vsak od teh 
zelo nekonvencionalnih prebi-
valcev je na svoj način pomagal 
obiskovalcem doživljati unikat-
no subjektivno odisejado. Med 
njimi je bil na primer tudi av-
tentični indijanec Manson, ki 
je ljudem posredoval indijan-
sko filozofijo o povezanosti med 
vsemi živimi bitji in naravo, 
o šestem čutu in neposrednem 
doživljanju trenutka ter o zdra-
vljenju sebe z energijo, ki izhaja 
od znotraj, kot rezultat poveza-
nosti s sabo in obdajajočim sve-
tom. 

Vsak obiskovalec labirinta si 
je lahko napisal pismo, ki ga je 
začel pisati v prvem vagonu in 
končal v zadnjem. To je bila za-
nimiva vzpodbuda za dialog s 
sabo, ki je lahko zrcalil spre-
membe v doživljanju, nastale 
skozi proces interakcij z odšte-
kanimi prebivalci labirinta in 
odpiranja lastnih čutil. 

Vsako potovanje je v bistvu 
potovanje v samem sebi, in tako 
kot se lahko v sebi izgubiš, se 
lahko tudi najdeš. Verjetno je 
bilo med obiskovalci labirinta 
veliko takšnih, ki so našli stik 
z doslej manj integriranim de-
lom sebe — s kakšnim zane-
marjanim čutilom ali s svojo 
spontanostjo, saj so bili deležni 
pestrih čutnih draženj in osvo-
bojeni utesnjujočih norm ustre-
znega vedenja, ki so se jih v 
življenju vajeni rigidno držati. 

To je lahko vsekakor koristna 
lekcija za izboljšanje veščin pre-
živetja v bistveno bolj zaplete-
nem življenju, kot ga je živela 
generacija, ki je spreminjala ge-
ografske koordinate, zibajoč se 
na vlaku, katerega smo lahko 
pred nekaj dnevi izkušali na 
Ptuju. Dandanes naš življenjski 
kontekst dobiva vse več dimen-
zij in še tako skrbno načrtovanje 
potovanja skozi multidimenzio-
nalni labirint življenja ne zago-
tavlja predvidljivosti rezultatov 
in učinkov naših vsakodnevnih 
odločitev. Da bi se lažje znašli 
v tako negotovih in tveganih 
pogojih življenja ter ohranjali 
svoje duševno in telesno ravno-
vesje, je za marsikoga od nas 
potrebno, da nekaj spremeni. V 
nedeljo smo slišali hupanje lo-
komotive, ki ga morda kaže ra-
zumeti hemingvejevsko — da 
torej hupa nam, da naj se kon-
čno zbudimo iz otopelosti, se 
ponovno prav po otroško sen-
zibiliziramo za vse vrste čutnih 
dražljajev in se jim spontano 
čudimo. 

Hvala torej umetnikom sku-
pine STAR, posebej vodji pro-
jekta Barbari Pii Jenič, ki so 
upravičeno obljubljali sprosti-
tev poti spomina, pestro imagi-
nacijo ter osebno transformacijo 
v labirintu, nadalje članom Klu-
ba ptujskih študentov, prijaznim 
ljudem Železniške postaje Ptuj 
in njihove delavnice. Čebelici, 
d.o.o., ki je finančno podprla ta 
vseslovenski projekt Prešerno-
vega leta. Hvala tudi gospodom 
iz glasbene skupine trio Škorci, 
dekletom iz plesne družine Gea, 
mladeničem iz Ptujskega sekste-
ta in D.J. Stanču, ki so pomagali 
realizirati idejo, da se prireditev 
Potujoči labirint poveže s ka-
kovostnim lokalnim kulturnim 
dogajanjem. Tu-tuuu-tu! 

Mitja Muršič, KPŠ 

PTUJ / PRIČENJA SE N O V A PLESNA SEZONA 

Zaplešite z Mambom 
September je mesec, ko je počitnic konec in se mnoge stva-
ri pričenjajo na novo. Najprej je tu novo šolsko leto, pa 
tudi nova plesna sezona in novi načrti. V ptujskem ples-
nem centru Mambo je za novo sezono že vse nared, pravi 
skok v plesne vode pa bod6 mambovci naredili konec me-
seca, ko pričenjajo mnoge celoletne progre in pozneje še 
tečaje plesa. Še je čas, da se pridružite PC Mambo in za-
plešete z njimi. 

Metod Peklar, direktor PC 
Mambo, je povedal, da so se na 
novo, že sedmo plesno sezono 
še prav posebej pripravili. Pred-
stavljajo se z novo celostno gra-
fično podobo, kar jim omogoča 
še večjo prepoznavnost, sicer pa 
jih bo mogoče najti tudi na do-
mači spletni strani, kjer se bo 
našlo mnogo koristnih informa-
cij. 

"Novo sezono plesa začenja-
mo polni energije, z nekaj no-
vostmi, ki smo jih načrtovali 
že v lanski sezoni. Še do konca 
septembra bomo imeli v naših 
prostorih na Volkmerjevi cesti 
26 vpis v najrazličnejše progra-
me in tečaje, mnogi od teh so že 
ustaljeni in po njih smo prepoz-
navni. Otrokom od četrtega leta 
dalje ponujamo širok program 
učenja plesa skozi igro in pripo-
ved. Znova pripravljamo plesni 
vrtec in malo plesno šolo, ple-
sno šolo za otroke od 2. do 
7. razreda osnovne šole, pred-

šolskim in osnovnošolskim ot-
rokom pa ponujamo celoletni 
program učenja plesa. Za sred-
nješolce in odrasle bomo znova 
organizirali tečajne oblike uče-
nja plesa, celo plesno sezono pa 
bomo organizatorji zabavnih, 
družabnih in športnih prire-
ditev, valet in maturantskih ple-
sov. Nekaj sprememb uvajamo 
pri aerobiki, kjer bomo ob so-
botah ponudili odprti program 
za vse, ki se nam bodo želeli 
pridružiti, aerobiko pa smo si 
zamisli po tematskih sklopih. 
Podobno kot v pretekli sezoni 
pričakujem, da bomo brez težav 
nadaljevali delo v Ormožu, svo-
je ideje in znanje pa želimo širi-
ti še širše izven Ptuja. 

V dosedanjih plesnih letih je 
PC Mambo postal prepoznaven, 
utrdili smo svoj položaj in stro-
kovnost. V novi sezoni želimo 
javnost z občasnimi časopisni-
mi novicami še bolj seznaniti s 
svojim delom, prizadevanji, ci-

lji ... Ne bo nas težko najti na 
internetu, kajti še bolj si priza-
devamo biti v stisku s plesalci 
in tistimi, ki imajo radi ples." 

Nova sezona se pričenja tudi 
v plesnem klubu Mambo, kjer 
plesalci dopolnjujejo svoje zna-
nje. Pod okriljem Plesne zveze 
Slovenije se želijo tudi v novi 
sezoni udeležiti kar največ po-
membnih plesnih tekmovanj 
doma in v tujini, od tam pa pri-
nesti kar najboljše uvrstitve. V 
klubu so prepričani, da bo do-

brih rezultatov še mnogo. Sicer 
pa novo sezono pričenjajo tudi 
z novim vodstvom, saj je na me-
sto predsednika kluba sedaj pri-
šel Borut Žuran, znan kot trener 
plesa. Pričakujejo še več odlič-
nih tekmovalcev, predvsem pa 
sezono nove kvalitete in dob-
rih uvrstitev. Mambovci bodo 
že poskrbeli za to, najboljši po-
sameznik med plesalci pa si bo 
junija prihodnje leto nadel še 
naziv plesalca leta. 

Tatjana Mohorko 

Hiphoperji plesnega centra Mambo 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Mali glasbeni monografiji: 
The D00R5 in iRIC CLAPTON 

Slovenski knjižni trg ne 
morem ravno pohvaliti s 
knjigami, ki bi bile name-
njene glasbi in njenim av-
torjem. Skromne so knjižne 
izdaje o glasbi nasploh, do 
glasbene sodobnosti in pol-
preteklosti pa so založbe 
kar mačehovske. Zato sta 
razveseljivi knjižni novosti 
založbe Karantanija o kultni 
zasedbi The Doors in o moj-
stru Ericu CIaptonu. 

Knjigi sta izšli pred kra-
tkim v zbirki Opolnoči, ki 
jo doslej tvorijo naslednje 
knjige: Iz leta 1994 Marilyn 
Monroe in Casanova, obe 
v avtorstvu Dušana Čaterja. 
Le-ta je leta 1995 pripravil 
še knjigo Oscar VVilde. Iste-
ga leta je v zbirki izšla knji-
ga Ljubice Rodošek Mata 
Hari. 

Knjigo The DOORS sta 
f3revedla in priredila Dušan 
Čater in Polona Šeško, 
črno-bele fotografije so vze-
te iz monografije ansambla 
avtorjev Johna Toblerja in 
Andrevva Doa. Devetdeset 
strani obsežna ali bolje sko-
pa knjiga prinaša v kratkih 
naslovljenih poglavjih zače-
tek, vzpon in konec skupi-
ne, ki jo je vodila ročk ikona 
šestdesetih in sedemdeset-
ih let Jim Morrison. Knjiga 
ne bo zadovoljila resnih po-
znavalcev, a je zadovoljivo 
branje tistim, ki so jim Door-
si blizu. Knjiga ima dodano 
uradno diskografijo skupi-
ne. 

Erlca CIaptona, legendo 
kitare, predstavlja Goran 
Gluvič v knjižici enakega ob-
sega, kot so ostale iz zbirke 
Opolnoči, fotografije so vze-
te iz monografije Eric Clap-
ton Marca Robertyja. Knjiga 
je prerez najpomembnejših 
korakov v zvezdni glasbeni 
karieri, ki še vedno traja. 
Prijetno, s citati opremljeno 
besedilo je zaključeno z di-
skografijo, ki upošteva le 
avtorske studijske in kon-
certne albume, saj je avtor 
sodeloval z mnogimi vrhun-
skimi ustvarjalci in bi ce-
lotna diskograftja zahtevala 
novo knjigo. 

Obe knjigi si lahko izpo-
sodite v mladinskem oddel-
ku Knjižnice Ivana Potrča, 
Mali grad, Prešernova 33, 
ki je znova odprt do de-
vetnajste ure. Ostati oddelki 
ptujske knjižnice so zaradi 
selitve še zaprti. Prosimo za 
razumevanje odrasle bralce 
in vas vabimo, da potešite 
bralne želje v mladinskem 
oddelku, kjer hranimo časo-
pise in revije tudi za vas (in-
formacije 778 885). 

LilJana Klemenčič 

FILMSKI KOTIČEK 

Skozi oko opazovalia 
Eyes of the Beholder 
Najprej smo presenečeni — to ni to, kar smo 

pričakovali. Potem začnemo gledati na uro. Se 
presedati. Vzditiovati. Pa spet gledati na uro. Ra-
zen seveda tistih najpogumnejših. Ti prekinejo 
trpljenje že dosti prej, tako da enostavno zapu-
stijo kinodvorano. 

Detektiv (Ethan McGregor) ob opazovanju 
svoje stranke naključno naleti na hladnokrvno 
morilko moških. Obseden s skrivnostno žensko 
ji sledi iz države v državo in počasi odkriva skriv-
nosti iz njenega življenja. Šele čez čas tudi ona 
zasluti, da ji je nekdo vedno za petami... 

Obstajajo čudaški filmski junaki, obstajajo tudi 
čudaški filmi, včasih pa je oboje združeno. V da-
našnjem filmu postane moški tako prevzet nad 
duševno moteno žensko, da ji je vedno za peta-
mi. Tega sicer ni težko razumeti, saj se kmalu iz-
kaže, da je prizadet tudi on. Sporno pri tem filmu 
je samo to, da mora tudi gledalec biti malo čez 
les, če se hoče vživeti v vsebino. 

In kateri je opozorilni znak, da je film nevreden 
ogleda? Skozi oko opazovalca — naslov goto-
vo ne. Kaj pa igralci? Nak, tudi to ne bo držalo, 
saj je Ewan McGregor posnel že megauspešni-
co Trainspotting. Odlomki? Ti pa so od vsega 
najbolj varljivi, izdajalski so samo pri filmih, kot 
so Kremenčkovi: pri njihovem najnovejšem delu, 
podnaslovljenem Viva Las Vegas, vam je že po 
reklamah jasno, da bodo v Vegas morali brez 
vas. 

Ponavadi ne vemo, ali naj pred odhodom v 
kino pričakujemo novega oskarjevca ali naj s se-
boj vzamemo gnile paradižnike. Toda tokrat ste 
bili opozorjeni. Paradižnik še nikoli ni bil tako ve-
lik in sočen. 

Nataša Žuran 



pTUJ / P O G O V O R O B 80-LETNICI PRIM. DR. SCI. JOŽETA NEUDAUERJA 

"Ponosen sem na minulo življenje in delo..." 
"fudi nekoliko širši pregled življenja in delovanja človeka 
^e more prikazati dela v celoti, veselih in tudi žalostnih 
(]oživetij zdravniškega poklica. Vendar se nanj o/ iram z ve-
seljem In ponosom, saj lahko rečem, da sem imel večino-
ma srečo. Pa tudi razočaranj ne morem zanikati. Nikoli 
nismo bili ljudje enakega mišljenja, vsem niso bili dani 
oblast, položaj, moč nad drugimi. Lahko rečem, da sem se 
nad tem večkrat zgrozil, a ostal sem trden vseh svojih 80 
let. Za ilustracijo si bom sposodil besede Otona Županči-
ča: Umetnik ne more biti vsak. Človek pa, ki po svoje služi 
verno narodu in človeštvu, je lahko vsak najmanjši izmed 
nas.' To služenje je bila vedno moja želja, morda premalo 
uresničena ob pogledu na preteklih 80 let. Vendar na eno-
smerni poti življenja se marsikaj za nazaj ne da več popra-
viti. Kljub temu ostajam zadovoljen s preteklim življenjem 
in delom," je uvodoma v pogovoru ob bližnji 80-letnici po-
vedal prim. sr. sci. Jože IVaudauer, dr. med. 80. rojstni dan 
bo praznoval v soboto, 16. septembra. 

Da bo zdravil ljudi, je dr. Ne-
udaeur vedel že v gimnaziji, kjer 
so ga že tako in tako klicali dok-
tor. 

Rodil se je v kmečki družini 
pri Sveti Ani v Slovenskih go-
ricah leta 1920. Osnovno šolo 
je obiskoval v domačem kraju, 
klasično gimnazijo v Mariboru, 
medicino je najprej študiral v 
Gradcu, zatem pa v Ljubljani in 
tam leta 1951 doštudiral. Prvo 
službo je dobil na Ptuju, v splo-
šni bolnišnici, kamor je bil po-
stavljen z dekretom na dveletno 
stažiranje. Prvega marca 1953 je 
začel obvezno terensko službo 
kot splošni zdravnik v Središču 
ob Dravi, kjer je bil tudi uprav-
nik zdravstvene postaje. Prvega 
januarja 1956 pa je začel speci-
alizacijo iz interne medicine na 
internem oddelku ptujske bol-
nišnice, kjer je bil eden od treh 
zdravnikov; končal jo je leta 
\959 v Ljubljani, po programu 
pa jo je ob Ptuju opravljal še 
v Mariboru in na klinikah v 
Zagrebu ter Ljubljani. Že kot 
specializant je ustanavljal la-
boratorijsko službo in uvajal 
biokemijske ter laboratorijske 
preiskave, ki so postajale nujne 
za spremljanje in diagnosti-
ciranje bolezni. Laboratorij v 
ptujski bolnišnici je pozneje po-
stal uspešen samostojni odde-
lek. Primarij je postal leta 1967; 
naziv je dobil za vse, kar je 
naredil v korist napredka in-
terne medicine in zdravja ljudi. 
Ob zahtevnem delu z bolniki v 
ambulanti in na oddelku se je 
veliko ukvarjal tudi z razisko-
vanjem, strokovno se je redno 
usposabljal na klinikah v Lju-
bljani in Zagrebu, zlasti še na 
strokovnih področjih, ki jih je 
potreboval pri delu v bolnišni-
ci, pisal je strokovna in poljud-
noznanstvena dela, predaval in 
ukvarjal se je z vzgojo mladih 
zdravnikov. Ob rednem delu na 
internem oddelku ptujske bol-
nišnice je od leta 1963 do leta 
1983 bil tudi vodja oddelka za 
nalezljive bolezni, leta 1974 je 
ubranil doktorsko disertacijo na 
temo Alimentame intoksikacije s 
Fincem. Leta 1977 je bil izvo-
ljen na docenta na Medicinski 
fakulteti v Ljubljani. 

Po težkih razpravah mu je 
v letu 1978 uspelo organizirati 
hemodializo, ki se je sčasoma 
razvila v sodoben oddelek. Prvi 
dializni aparat jim je podarila 
Mladinska knjiga. Čeprav so se 
Pacienti vozili na dializo v Lju-
l^ljano, so dogovori za začetek 
•̂ ela oziroma ustanovitev oddel-
l̂ a potekali zelo počasi. Končno 
iim je 14. februarja 1979 uspelo 
'Zvesti prvo dializo v ptujski 
bolnišnici. Število pacientov je 
^itro naraščalo, potrebno je bilo 

povečati število postelj in diali-
znih aparatov. Danes ima ptuj-
ski dializni oddelek že blizu 50 
bolnikov in ponovno razmišlja-
jo o njegovi razširitvi. 

Po upokojitvi prim. dr. Luši-
ckega je leta 1983 postal pred-
stojnik internega oddelka. Na 
tem mestu je ostal do upokoji-
tve leta 1987, ko je napolnil 40 
let delovne dobe. Štirideset let 

je delal tudi v Železničarski am-
bulanti na Ptuj in s tem zagoto-
vil ambulanti njen obstoj. 

Ob zdravniškem delu je bil 
zelo aktiven tudi v samouprav-
nih organih ptujske bolnišnice. 
Predsednikoval je delavskemu 
svetu, svetu za zdravstvo občine 
Ptuj, aktivno je delal kot občin-
ski odbornik in kot član in-
vesticijskega odbora za gradnjo 
zdravstvenega doma in bolniš-
nice. 

Za svoje delo, ki ga posvetil 
bolnikom, je dr. Neudauer pre-
jel številna priznanja. Med temi 
je zelo ponosen na državno od-
likovanje - red dela s srebrnim 
vencem, ki ga je prejel leta 1972, 
za izjemne uspehe v zdravstvu 
je leta 1985 kot eden prvih slo-
venskih zdravnikov prejel priz-
nanje dr. Jožeta Potrča, leta 1991 
mu je gastroenterološka sekcija 
slovenskega zdravniškega druš-
tva za dolgoletno delo v sekciji 
podelila diplomo in naziv čas-
tnega člana. Priznanje in zahva-
lo sta mu leta 1979 izrekla tudi 

Slovensko zdravniško društvo 
in uredniški svet Zdravstvene-
ga vestnika za "nesebično delo 
in prispevek za delež na prehoje-
ni poti Zdravniškega vestnika". 
Slovensko zdravniško društvo 
ga je pred štirimi leti imenova-
lo za častnega člana društva kot 
priznanje za "dologoletni in ne-
sebični prispevek k razvoju in 
napredku društva". Dvajset let 
je bil predsednik zdravniškega 
društva Ptuj - Ormož. Več let pa 
je tudi predaval o infekcijskih 
in internih bolezni na oddelku 
zdravstvene šole na Ptuju. Leta 
1994 pa je bilo njegovo bogato 
in izjemno ustvarjalno delo na 
področje zdravstva nagrajeno 
tudi z izmenovanjem za častne-
ga občana občine Ptuj. 

Zelo pomembno je tudi nje-
govo publicistično delo. Obja-
vil je 18 strokovnih člankov v 
Zdravstvenem vestniku, Lječni-
škem vestniku in drugih revijah 
ter veliko poljudnoznanstvenih 
člankov, pregledov in priložno-
stnih prispevkov. Leta 1978 je 
svoje delo preusmeril, intenziv-
neje se je pričel ukvarjati z usta-
navljanjem dialize. 

TEDNIK: Dr. Neudauer, l̂ o-
liko ste še danes povezani z 
zdravništvom? 

Dr. Neudauer: "Z zdravniš-
tvom sem danes še povezan ob 
slučajnih srečanjih s kolegica-
mi in kolegi, srečujemo pa se 
tudi na sestankih zdravniškega 
društva, na katere rad hodim. 
Medicinska znanost povsod hi-
tro napreduje in dobro je, da 
jo vsaj malo spremljaš. Na teh 
sestankih dobiš običajna spo-
ročila o novih zdravilih in no-
vih postopkih v zdravljenju. Pri 
poslušanju predavanj in čitanju 
literature o novih dosežkih se ti 
zbudi želja po tem, da bi bilo 
lepo, če bi lahko bil še aktiven 
in lahko te novosti uporabljal 
v praksi. Vendar vsaka pravlji-
ca nima srečnega konca. Ti se-
stanki so tudi priložnost, da se 
srečamo bivši kolegi, spregovo-
rimo nekaj besed ali pa se vsaj 
vidimo. Sicer pa tako mora biti: 
stari smo odšli, na mladih pa 
svet stoji. Na teh sestankih se 
predvsem družimo bivši sodela-
vci, danes že upokojenci. Med-

generacijske vrzeli med srednjo 
generacijo in nami so precej-
šnje, tako da moram priznati, 
četudi nerad, da sem med njimi 
najstarejši." 

TEDNIK: Se zdravnik lahko 
kdaj sploh v celoti 'upokoji', 
pretrga vez s svojim nekdan-
jim delom? 

Dr. Neudauer: "Zdravnik se 
res upokoji, vendar nikoli, vsaj 
tako se mi zdi, ne more prekiniti 
vezi s svojim nekdanjim delom. 
Praktično se delo sicer uradno 
neha, vendar si bolniki še ved-
no želijo nasvetov ali vprašanj 
o zdravljenju, ki jim ga predpi-
še njihov izbrani zdravnik. Več-
krat želijo tudi posredovanje pri 
zdravnikih zase ali za svojce. 
Ljudem v stiski pač ne moreš 
odreči pomoči. In tako ostajaš 
povezan z zdravstvom." 

TEDNIK: Med zdravniki v 
tem trenutku ponovno vre, sta-
vka je vse bolj verjetna. Je to 
pravi način reševanja proble-
mov? 

Dr. Neudauer: "Sprašujete me 
o vroči temi. Že davno sem se 
v zdravniškem društvu, v ka-
terem sem bil več kot 20 let 
v prejšnjem sistemu predsed-
nik, boril za pravično ovredno-
teno mesto zdravnika, ki je bil 
v primerjavi z drugimi poklici 
v zdravstvu slabo 'točkovano'. 
Razponi so bili med zdrav-
nikom in drugimi poklici v 
zdravstvu nerealni. Vedno je bil 
problem dežurna služba in zato 
tudi končno skupna boljša pla-
ča; ta je motila druge profile, ki 
tudi res niso bili dobro plačani. 
Danes je cilj sindikata Fides, da 
zdravniške plače dosežejo sod-
niške, za to se borijo. Razmerij 
med zdravniki in drugimi profi-
li zdravstvenih delavcev ne po-
znam. Vem le, da se tudi oni 
borijo za višje plače in so grozili 
s stavko. Želim si, da bi pogajal-
ci uspeli najti razumen dogovor, 
pa četudi bi morali oboji popu-
stiti, da stavka ne bo potrebna." 

TEDNIK: Kakšen je vaš po-
gled na razvoj zdravstva na 
Ptujskem? Leta 1978 ste v izre-
dno težkih razmerah začeli or-
ganizirati hemodializno enoto. 

ki je bolnikom še danes v 
ponos, mnogim bolnikom pa 
drugi dom. Vaša takratna odlo-
čitev se je pokazala kot pravil-
na, število dializnih bolnikov 
nenehno narašča. Zdravstvo 
naj bi se organiziralo tako, da 
bi bilo s svojimi storitvami čim 
bliže bolnikom ... 

Dr. Neudauer: "Natančne or-
ganiziranosti zdravstva na Ptuj-
skem ne poznam, saj sem že več 
kot 13 let v pokoju. V enem 
prejšnjih Tednikov smo lahko 
prebrali, da je komisija minis-
trstva za zdravstvo menila, da 
je ptujsko zdravstvo na vseh ni-
vojih (kadrovskem, strokovnem 
in organizacijskem) dobro or-
ganizirano. Omenili ste hemo-
dializo. Res nam je leta 1978 v 
okviru internega oddelka uspe-
lo ustanoviti oddelek hemodi-
alize. Ta pridobitev je bila za 
ledvične bolnike izredno po-
membna, saj si s pomočjo dia-
liznega aparata čistijo kri vsak 
drugi ali tretji dan več ur in si 
s tem ohranjajo življenje. Pred 
tem so se morali voziti v Lju-
bljano, sedaj dializo lahko op-
ravijo blizu svojega doma na 
Ptuju. Svojega prispevka k na-
stanku hemodialize se veselim, 
zlasti če pomislim na razmere, 
v katerih je nastala. Danes hodi 
na dializo že okrog 50 bolnikov, 
tako da že mislijo na gradnjo 
novega, večjega oddelka." 

TEDNIK: Kako gledate na 
razvoj Ptuja? 

Dr. Neudauer: "Ptuj je mesto, 
ki se v zadnjih letih lepo raz-
vija. Zdi se mi, da smo imeli 
srečo pri izbiri vodilnih kadrov, 
od občine do ustanov, Pokrajin-
skega muzeja, Zgodovinskega 
arhiva, gledališča. Turističnega 
društva, gimnazije in še bi lahko 
našteval. Vsi se trudijo pokaza-
ti Ptuj kot zakladnico tisočetij. 
Ptuj je res neizčrpen vir, iz kate-
rega se da vedno pokazati še kaj 
neodkritega. Nekatere ustanove 
izdajajo tudi odmevne publika-
cije. Uspehov, ki jih dosegajo na 
svojih področjih dela, se vese-
lim; naj jim ne bo žal truda za 
promocijo našega mesta." 

TEDNIK: Kolikor lahko vi-

dimo, ste pozoren opazovalec 
dogajanj v mestu, katerega čas-
tni občan ste. Če je le mogoče, 
se udeležujete vseh pomem-
bnejših dogodkov. Kaj vam to 
pomeni? 

Dr. Neudauer: "Rad se udele-
žujem prireditev in dogajanj v 
mestu. To je moja dolžnost kot 
občana in izraz spoštovanje do 
prirediteljev in izvajalcev pro-
gramov." 

TEDNIK: O čem razmišljate 
v teh trenutkih, ko se prib-
ližujete 80. rojstnemu dnevu? 
Kako ga boste proslavili? 

Dr. Neudauer: "Razmišljam 
predvsem o srečnih in žalostnih 
dogodkih ter težkih preizkuš-
njah, ki sem jih preživel ter vse-
mu navkljub doživel lepa leta. 
Spominjam se okupacije in časa 
po njej, ki naši kmečki družini 
ni bil naklonjen. Srečen sem, 
da sem kljub težkim razmeram 
končal študij in dosegel poklic, 
ki sem si ga želel v zadnjih le-
tih gimnazije. Na Ptuju sem si 
našel dobro ženo, žal je že po-
kojna, ki mi je rodila tri otroke, 
ki so vsi enako delavni. Imam 
pet vnukov, ki se jih veselim žal 
sam. Veliko mislim na njih, saj 
mi nismo poznali takih pasti, 
kot jim je izpostavljena današ-
nja mladina. Jubilej - 80-letnico 
- bomo slavili v družinskem 
krogu, s sorodniki in prijatelji." 

Kljub letom je dr. Neudauer 
še vedno lahko zgled zdajšnjim 
in novim generacijam zdravni-
kov. Mladim pa, ki šele stopajo 
na pot zdravništva, daje vedeti, 
da delo zdravnika ni enostav-
no, je trdo delo z veliko raz-
mišljanja in stalnega učenja, saj 
medicina ni statična veda. Pri 
samem delu pa je zelo pomem-
bno, da zdravnik in pacient naj-
deta skupni jezik, od tega je 
pogosto odvisen uspeh zdravlje-
nja. Zdravnik mora bolnika ob-
ravnavati kot človeka, ki se je 
naj obrnil in od katerega priča-
kuje le eno - dobro in prijazno 
besedo, pomoč in ozdravitev. 

Ob jubileju dr. Neudauerju 
v imenu vseh bralcev čestita 
tudi naše uredništvo. 

MG 

Prim. dr. sci. Jože Neudauer, dr. med. Foto\ Črtomir Goznik 

BORL / ČETRTO SREČANJE PEVSKIH ZBOROV IN 
LJUDSKIH PEVCEV 

Pesem klopokev na Borlu 
Veliko pevsko prireditev na gradu Bori 
(občina Gorišnica) 15. avgusta so pri-
reditelji poetično poimenovali času in 
kraju primerno "Pesem klopotcev". Že 
pred začetkom pevskega slavja domači 
mojstri postavljajo klopotec. In ko ta 
prvič zapoje svojo za vinogradnike najlep-
šo pesem, postavljale! zavriskajo, gledal-
ci zapojejo, gospodar postavljalce pogosti 
z najboljšim vinom, gospodinja pa j ih 
povabi k mizi. 

Ob napovedani 14. uri je bila množica pe-
vcev, teh je bilo kar 30 skupin, občinstvo na 
čelu županom Slavkom Visenjakom, podžupa-
nom Jožetom Klincem in predsednico za kul-
turo občine Gorišnica Slavico Cvitanič zbrana 
na lepo urejenem in dobro ozvočenem graj-
skem dvorišču. Na stolih za goste si bili polo-
ženi koncertni sporedi z narisanim klopotcem, 
obrisi Gorišnice v ozadju. Lep domijlek; škoda 
da se avtor ni podpisal. 

Ob županovem pozdravu je že bil na odru 
pripravljen ženski gasilski pevski zbor Goriš-
nica. Že pri drugi pesmi je začelo kapljati, ka-

plje so se spremenile v dež, ki je blagodejno 
ohladil neznosno vročino. Vsa množica pev-
cev in obiskovalcev se je preselila v grajsko 
dvorano, kjer je spored potekal po koncertnem 
sporedu in se končal ob 17. uri 45 minut. 

Letošnja "Pesem klopotcev" je od lanske pri-
dobila na širini in kakovosti. Pevski zbori so 
vsako leto ocenjeni že spomladi na pevski re-
viji na Ptuju. Od ljudskih pevcev, ki so letos 
nastopili na Borlu prvič, pa so poslušalci za 
najboljše ocenili ljudske pevce iz Lancove vasi 
in "Rožmarin" iz Dolene. 

Višek celotnega koncerta pa je ponudil no-
net "Certus" iz Maribora pod vodstvom Fran-
cija Divjaka, ki z veliko ljubeznijo, smislom 
in posluhom za lepoto z občutkom izpelje 
dinamične polete od vehementnega, sočnega 
sozvočja, da poslušalcem zastaja dih, preci-
zem ritem in perfektna intonacija, oblikovan-
je zborovskega zvoka in umetniško fraziranje 
vodilnih fraz» kar so odlike mojstrove inter-
pretacije! Čestitam in hvala! 

Prireditelji so se znova izkazali kot dobri 
organizatorji. 

Prof. Jože Gregorc 
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KIDRIČEVO, MARKOVCI, CIRKULANE / O S N O V N E ŠOLE Z DEVETLETKARJI 
v 

"Sola z aevetletko lahko kvalitetno raste" 
Veselje in otroška razigranost sta obarvala prve dneve 
novega šolskega leta 2000/2001, na katerega so nekateri 
nestrpno čakali. Prisrčni prvošolčki so kot pravi šolarji 
pogumno sedli za šolske klopi, kjer bodo pridno nabirali 
znanje. Na 55 šolah po Sloveniji smo dobili nove devetlet-
karje (prvošolčke in sedmošolce), hajdinskim devetletkar-
jem pa so se z novimi šolskim letom na Ptujskem pridružili 
še učenci OŠ Kidričevo s podružnico Lovren.c, OŠ Markov-
ci in OŠ Cirkulane s podružnico Zavrč. 

Za učence in šolo nekaj nove- j 
ga, za starše večja ali manjša od- i 
govornost, kar bo pokazal čas. O j 
devetletki so mnenja vodilnih 
šolnikov deljena, morda preveč | 
kritična, a so 9-letko na ne-
katerih šolah zelo dobro spreje- [ 
li, tudi na OS Hajdina. Težko i 
je vnaprej napovedati dokonč- i 
no podobo prenovljene sloven-
ske osnovne šole, pomembno je, : 
pravijo na šolah, da bi uvajanje 
njenega programa pričeli čim j 
prej na vseh slovenskih šolah ; 
in podružnicah, kar bi bilo za | 
otroke najbolje. V Kidričevem, ; 
Markovcih in Cirkulanah so 
se na 9- letko dobro pripravili 
in od nje pričakujejo najboljše. : 
Obiskali smo jih že drugi šolski ^ 
dan. 

KIDRIČEVO: 
V 9-LETNO ŠOLO 
CELOVITO 

V Kidričevem so priprave na 
devetletko pričeli pred tremi : 
leti, ko so v sodelovanju z mi-
nistrstvom za šolstvo in šport 
in zavodom za šolstvo gostili 
dva velika posveta o prenovi os-
novne šole. Devetletko so pri-

čakovan ze lani, pa se jim je 
"izmuznila", letos pa začenjajo 
zares, dobro in temeljito prip-
ravljeni. Ravnatelj kidričevske 
OŠ Branko Tonejc odločitev za 
9-letno osnovno šolo pojasnjuje 
takole: "Ljudje dostikrat spra-
šujejo, zakaj smo se odločili za 
9-letko. Če ne bi bili prepričani, 
da bo v devetletni šoli otrokom 
bolje, se zanjo ne bi odločili. V 
tem vidimo boljše počutje za ot-
roke, več znanja in večjo sproš-
čenost. Delamo v dobri veri, da 
je za otroka to dobro. 

V Kidričevem z uvedbo de-
vetletke ni bilo problema, saj 

smo z dodatno gradnjo dvignili 
standard, razen športne dvora-
ne seveda, tako da imamo vse 
pogoje za to število oddelkov. V 
Lovrencu smo z manjšo adap-
tacijo pridobili še eno učilnico. 
V devetletko smo šli celovito, 
s prvim in sedmim razredom, 
ker se nam zdi primerno uvajati 
hkrati oboje, s tem pa se celoten 
kolektiv zanima za spremembe 
in novitete, tudi za dodatno 
izobraževanje. Pričeti samo s 
prvim in čakati deset let na po-
polno devetletko, se mi zdi dol-
ga doba." 

MARKOVCI: DEVETLE-
TKARJI LE PRVOŠOLCI 

V Markovcih je šolski prostor 
brez večjih ureditvenih pose-
gov omogočil uvajanje progra-
ma 9-letne osnovne šole, na 
katero so se šolniki lep čas za-
vzeto pripravljali. Novo šolsko 
leto so tako pričeli tudi v dveh 
oddelkih prvega razreda devet-
letne šole. 

O pripravah na uvajanje de-
vetletke je ravnatelj Jože Foltin 
povedal: "Pri nas je ideja za 
9-letko vzklila iz tega, ker ima-
mo takšen šolski prostor, da to 
omogoča. Šola mora vedno is-
kati nekaj novega, sicer stagni-
ra, in to je bil osnovni vzrok, da 
smo šli v 9-letko. Prijavili smo 
se že v prvem krogu, vendar ni-
smo prišli v ožji izbor, dobili 
pa smo jo v drugem krogu. Naj-
prej smo sicer razmišljali, da bi 
šli v 9-letko s prvim in sedmim 
razredom, potem se je malo za-
kompliciralo in smo se odloči-
li, da gremo samo v dveh prvih 
razredih. Obstoja pač neko na-
čelo postopnosti, ki ga je treba 
upoštevati. 

Prostorov imamo dovolj, obe 
učilnici smo morali le prilago-
diti šestletnikom. Drugačni so 
od sedemletnikov in v bistvu 
moramo mednje vnesti še vrte-
ški red. Tudi starše smo že dve 
leti obveščali o tem, jim raz-
lagali, moram pa poudariti, da 
nismo imeli niti najmanjšega 
problema. Občutek imam, da so 
starši 9-letko vzeli brez proble-
mov in se že ob prvih pogovo-
rih stoodstotno odločili zanjo." 

Pomen uvajanja 9-letne osno-
vne šole za šolo, kraj in navse-
zadnje tudi za občino Markovci 
ravnatelj Jože Foltin pojasnjuje: 
"Pridobitev je že ta, da šola kva-
litetno raste, kar so med dru-

gim dokazala tudi vsa poročila 
zavoda za šolstvo, to so doka-
zale izkušnje na Hajdini in na 
vseh 42 šolah po Sloveniji. Šola 
na tak način pridobi razvojno 
možnost, ki jo bomo postopno 
uvajali, ker je dokazano, da je 
9-letka pozitiven trend, ima jo 
že cela Evropa in je zadnji čas, 
da tudi mi gremo v to smer. 
Razmišljamo pa že, da bomo 7. 
razrede v 9-letni program pelja-
li postopno, da bo šola lepo or-
gansko zrasla v 9-letko." 

CIRKULANE - ZAVRČ: 
DEVETLETKA ŠE 
PRIJAZNEJŠA ŠOLA 

Ob pričetku novega šolskega 
leta so na OŠ Cirkulane dočaka-
li nujno potrebne nove prostore 
v priaidku, kjer imajo tudi lepo 
urejeno šolsko kuhinjo in jedil-
nico, bogatejši so za novo knjiž-
nico, specializirane učilnice in 
v celoti obnovljeno staro šolsko 
zgradbo. Novost je tudi devetle-
tka, v katero se s prvošolci letos 
vključuje OŠ Cirkulane s pod-
ružnico Zavrč. 

Prizadevanja za vključitev v 

postopno uvajanje 9-letne osno-
vne šole so trajala tri leta, rav-
natelj Franc Kekec pa ob tem 
pravi: "V program 9-letke smo 
se prijavili že v prvem krogu, 
vendar za to nismo imeli ma-
terialnih pogojev v Cirkulanah, 
v Zavrču pa. Leto dni smo se 
pripravljali na to, kar danes de-
lamo v 1. razredu devetletke, ni-
smo pa šli z njo v 7. razred, 
ker se nam je v kolektivu zde-
lo, da je to prehitro in da bi ne-
kaj manjkalo. V prvem razredu 
se nam zdi prehod iz osemletke 
v devetletko normalen. Pozdra-

vljam ta novi projekt, čeprav 
ga nekateri ne cenijo; mislim, 
da zato, ker ga ne poznajo do-
volj. Sicer pa je za vsako novo 
stvar pametno, da se spreminja 
ob delu - in pri devetletki je že 
tako. Izkušnje prvega leta de-
vetletke so zelo pozitivne, v ve-
liko zadovoljstvo pa so nam tudi 
starši naših otrok, ki so sode-
lovali v pripravah. Najlepše pa 
je videti veselje otrok ob priho-
du v šolo, kamor prihajajo brez 
strahu. 

V kolektivu smo prepričani. 

da je devetletka dobra spremem-
ba in da z njo postane šola prija-
znejša. Verjamem tudi, da bodo 
rezultati letošnjega šolskega leta 
pozitivni in da ne bo pomisle-
kov za naprej ter da bomo po-
stopno uvedli celoten program 
devetletnega šolanja." 

V prvih šolskih dneh je do-
končanje prizidka in obnova 
stare šole v Cirkulanah prinesla 
nekaj manjših težav, vendar so z 

velikim veseljem ob novi prido-
bitvi temu prilagodili pouk. Na 
zunaj so novosti šole nekoliko 
manj opazne, znotraj pa je šola 
precej spremenila podobo in se 
dodobra posodobila. Vse to bo 
temelj za še boljše delo, za nap-
redek šolstva v Halozah in kori-
stna pridobitev za šolarje, ki se 
že veselijo uradnega odprtja. 

Tekst in fotografije: 
Tatjana Mohorko 

V Kidričevem so v program 9-letne osnovne šole vključili 31 
otrok, na podružnici Lovrenc 15, v 7. razredu 9-letke pa ima-
jo dva oddelka s 56 učenci. Z devetletkarji v novem šolskem 
letu delajo učiteljice in vzgojiteljice: Majda Vodušek, Milena 
Prstec, Alenka Brumen, Irena Korzika, Matejka Pišek in Irena 
Škrabl. Na OŠ Markovci imajo dva oddelka 1. razreda 9-letke. 
V njih bo znanje nabiralo 34 otrok, z njimi pa bodo delale 
učiteljici Darja Frangež in Marjetka Kocuvan ter vzgojiteljica 
Silva Pilinger. OŠ Cirkulane obiskuje 19 prvošolcev — devet-
letkarjev, z njimi delata učiteljica Dragica Kolednik in vzgoji-
teljica Silva Meznarič, v Zavrču pa je v 1. razredu devetletke 14 
učencev, zanje pa skrbita učiteljica Renata Hrnčič in vzgojite-
ljica Erna Friščič. 

Branko Tonejc, ravnatelj OŠ 
Kidričevo. Foto: M. Ozmec 

Šola v Kidričevem ima večjo, precej bogatejšo knjižnico; zanjo 
skrbi knjižničarka Zlatka Podvornik 

Ravnatelj Jože Foltin 

Jedilnica in kuhinja v Cirkulanah 

Ravnatelj Franc Kekec 

MARIBOR, PTUJ / M E D N A R O D N I FESTIVAL 
K O M O R N E GLASBE 

Glasbeni september 2000 
Mednarodni festival komorne glasbe Glasbeni september, 
ki se je razvil iz Festivala baročne glasbe, ima tradicijo, 
dolgo več kot tri desetletja. Tri desetletja glasbenih biserov, 
tri desetletja eminentnih imen glasbene poustvarjalnosti 
so se pred leti prelila v novo festivalsko obliko: glasbeno 
delavnico, v okviru katere umetniki skupaj študirajo pro-
grame in se pripravljajo na koncerte v najrazličnejših za-
sedbah. 

Tovrstna festivalska organizi-
ranost je posebnost v svetovnem 
merilu, v naši državi pa edins-
tvena. Festival se je, tudi po za-
slugi izvrstnih glasbenikov, ki 
jih vsako leto pripelje v našo 
državo, dodobra uveljavil v slo-
venskem kulturnem prostoru in 
se razvil v eno največjih in naj-
kvalitetnejših tovrstnih priredi-
tev. 

V letošnjem letu stopa Glas-
beni september - koncerti se 
bodo zvrstili med 18. in 29. 
septembrom v Mariboru, Ptuju, 
Slovenj Gradcu, Celju in Ljub-
ljani - v novo obdobje. Umetni-
ško vodenje festivala je namreč 
prevzel svetovno priznani hor-
nist Radovan Vlatkovič, ki mu 
s svojimi bogatimi mednaro-
dnimi glasbenimi izkušnjami 
in angažiranostjo prinaša nove 
programske in izvedbene zami-
sli, nove soustvarjalce in novo 
kvaliteto. 

Med glasbeniki, ki bodo so-
oblikovali letošnji festival, naj-

demo več kot 45 najvidnejših 
J domačih in tujih glasbenikov, 
i ki prihajajo iz enajstih držav 
I (Slovenije, Avstrije, Nemčije, 
; Švice, Madžarske, Norveške, Ja-

ponske, Kanade, Češke, Ukra-
jine in Hrvaške). Med starimi 
znanci festivala bomo tudi le-

: tos prisluhnili Milošu Mlejniku 
I (violončelo), trobentarju Stanku 
; Arnoldu, violinistu in dirigen-
I tu Arvidu Engegardu, violinis-
: tki Eriki Toth, fagotistu Dagu 

Jensenu, hornistu Boštjanu 
Lipovšku, čembalistu Johanne-

i su Bognerju in drugim, pri-
• družili pa se jim bodo novi 

vrhunski izvajalci: češki godal-
ni kvartet Panocha, klarinetist 

. Elmar Schmid, violistka Die-
i mut Poppen, oboistki Luise Pel-

lerin in Michela Scali, pianista 
Denes Varjon in Isabella Simon 

I ... Seveda so organizatorji po-
i vabili tudi domače izvajalce, iz-
i med mladih obetajočih solistov 

pa bodo letos predstavili nadar-
jena pianista Mašo Poljanec in 

i Marka Hribernika. 

Letošnji program bo v zna-
menju češke glasbene tradicije; 
"rdečo nit" festivala bodo tako 
tvorila dela Zelenke, Janačka, 
Martinuja, Kleina in Dvorža-
ka. 

Programska novost letošnjega 
festivala je, da organizatorji pri 
mladem slovenskem skladatel-
ju naročijo novo delo, ki svojo 
praizvedbo doživi na festivalu. 
Letos so k sodelovanju povabili 
Lariso Vrhunc. 

Maribor, Ptuj, Slovenj Gra-
dec, Celje in Ljubljana bodo 
torej tudi letos od 18. do 29. sep-
tembra v znamenju vrhunskih 
glasbenih dogodkov, ki bodo 
zagotovo kot vsako leto priva-
bili veliko število obiskovalcev. 
In prepričani smo, da bodo ti 
s koncertov tudi letos odhajali 
zadovoljni. 

PTUJSKA KONCERTNA 
VEČERA 

V Ptuju bosta letos dva kon-
certna večera. Prvi bo 19. sep-
tembra ob 19.30, ko bomo v 
cerkvi sv. Jurija prisluhnili 
koncertu v Bachov spomin z 
njegovimi deli Brandenburški 
koncert št. 1, BWV 1046, Kon-
cert za dve violini v d-molu, 
BWV 1043, in Suita št. 3 v 
D-duru, BWV 1068. Dirigent 
festivalskega orkestra bo Arvid 
Engegard. Drugi ptujski kon-
cert bo 26. septembra ob 19.30 v 
viteški dvorana gradu, ko bomo 
slišali tale dela: W. A. Mozart: 
Serenada za pihala v c-molu, 
KV 388, "Nachtmusik", A. Dvo-
rak: Kvintet za klavir in godal-
ni kvartet v A-duru, op. 81, L. 
Janaček: Godalni kvartet št. I., 
"Kreutzer Sonata", in W. A. Mo-
zart: Kvintet za klavir in pihala 
v Es-duru, KV 452. 

Več informacij o Glasbenem 
septembru 2000 in drugih kon-
certih v okviru tega festivala 
lahko dobite pri organizatorjih 
- Koncertni poslovalnici Naro-
dnega doma Maribor. 

jš 
Koncert Glasbenega septembra 1997 v cerkvi sv, Jurija v Ptu-
ju. Foto: B. Farič 



pTUJ / LIBERALNA DEMOKRACIJA PREDSTAVILA 
KANDIDATE ZA VOLITVE 

Turizem^ kmetijstvo in 
ekološko sprejemljiva industrija 
v prostorih mestnega odbora Liberalne demokracije Ptuj je 
l,ila v ponedeljek tiskovna konferenca, na kateri so predsta-
vili kandidatki in kandidata za letošnje državnozborske vo-
litve v 9., 10. in 11. volilnem okraju. Predsednik Mestnega 
odbora LDS Ptuj Milan Čuček je poudaril, da je njihov cilj 
na volitvah, da bi čim več predstavnikov njihove stranke 
in tudi drugih s tega območja uspelo na letošnjih volitvah. 
2 veseljem so se odločili, da bosta dva njihova kandidata 
ženski. Izbrali so ju po njihovih sposobnostih. Poleg tega je 
njihov cilj s svojimi poslanci dvigniti raven razprav v držav-
nem zboru na višji kulturni nivo. 

V 9. volilnem okraju bo kan-
didirala Dragica Toš Majcen, 
univ. dipl. ing. kmetijstva, ki 
dela kot svetovalka na področju 
denacionalizacije, zakona o kme-
tijskih zemljiščih in zakona o 
dedovanju kmetijskih zemljišč v 
upravni enoti Ptuj. Je tudi edina 
svetnica v občini Juršinci. Kme-
tijstvo je na območju, kjer kan-
didira, osrednji problem. Kot 
osrednji problem pri denaciona-
lizaciji pa izpostavlja vprašanje 

nadomestnih zemljišč. 
V 10. volilnem okraju bo kan-

didirala Lidija Majnik, ravnate-
ljica Knjižnice Ivana Potrča, ki 
je končala pedagoško akademijo. 
Že drugi mandat je tudi članica 
mestnega sveta in vodja svetni-
ške skupine LDS. Odkar dela, je 
njen moto delati med ljudmi in 
za ljudi. Delo in odločanje v par-
lamentu in v mestnem svetu sta 
si precej podobna, je prepriča-
na. Na volitve gre, ker ima svoje 

mesto rada. Prednostno razvoj-
no priložnost območja, kjer kan-
didira, vidi v turizmu, ki je tesno 
povezan s kulturo. 

Tretji kandidat LDS je Anton 
Butolen, ki bo kandidiral v i l . 
volilnem okraju. Po poklicu je 
predmetni učitelj in dela kot po-
močnik ravnatelja dela na OŠ 
Podlehnik. Kandidira na obmo-
čju, ki ima veliko specifičnih 
problemov in ki so, kar zadeva 
njihovo reševanje, bolj ali manj 
v rokah države. V zadnjih letih se 
je njegovo delo, ker je tudi župan 
občine Žetale, v glavnem vrtelo 
okrog najodmevnejših akcij za 
varovanje Haloz in njegovih lju-
di, za ohranjanje in oživljanje 
prvobitnosti Haloz. V prvi vrsti 
želi biti poslanec svojega okolja, 
ker ima stranka za velike nacio-
nalne probleme že dovolj uspo-
sobljenih ljudi, je prepričan. 

MG 

PTUJ / SE O IZREDNI SEJI MESTNEGA SVETA 

Sogfcfs/e x a markovsko 
Edravsiveno ambulanto 
Ptujski mestni svetniki so na izredni seji sveta 28. avgusta 
sprejeli tudi sklep o soglasju k spremembi mreže javne zdrav-
stvene službe za splošno ambulantno dejavnost na območju 
bivše občine Ptuj. S tem so omogočili, da se je del programa 
z območja občine Ptuj prenesel v občino Markovci. 

Ta je namreč podelila koncesijo 
za opravljanje javne zdravstvene 
službe na področju zdravstvene-
ga varstva odraslih oseb v ordi-
naciji na svojem območju, te pa 
doslej v mreži javne zdravstve-
ne službe še ni bilo. V trenutku 
izdaje koncesije je občina Mar-
kovci razpolagala z mnenjem Za-
voda za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije in Zdravniške zborni-
ce ter s soglasjem državnega mi-
nistrstva za zdravstvo, ni pa še 
imela soglasja občine, v kateri 
je sedež zdravstvenega doma, a 
bi si ga po navedbah iz soglasja 
ministrstva za zdravstvo morala 
pridobiti pred podelitvijo konce-
sije. Zaradi-prenosa dela splošne 
ambulantne dejavnosti iz mes-
tne občine Ptuj v občino Mar-

kovci je Zdravstveni dom Ptuj 
sprožil arbitražo pri Zavodu za 
zdravstveno zavarovanje Slove-
nije, ker je dobil v podpis do-
polnilo k pogodbi o izvajanju 
zdravstvenih storitev za letošnje 
leto, s katerim so mu zmanjšali 
obseg zdravstvene dejavnosti. V 
arbitražni postopek je Zavod za 
zdravstveno zavarovanje priteg-
nil tudi mestno občino, da bi 
zadevo uredili, ker če občina ozi-
roma mestni svet ne bi soglašal s 
spremembo mreže, zavod s kon-
cesionarjem ne bi sklenil pogo-
dbe o izvajanju storitev. Kljub 
številnim pomislekom o posle-
dicah takšnega sklepa so ga me-
stni svetniki izglasovali v korist 
občanov markovske občine. Pri 
tem jih je vodilo tudi besedilo 5. 

člena zakona o zdravstveni deja-
vnosti, kjer je zapisano, da mre-
žo javne zdravstvene službe na 
primarni ravni določa in zagota-
vlja občina. 

Ta in še napovedane druge 
spremembe kažejo, da bo pot-
rebno strategijo o zdravstvenem 
varstvu na Ptujskem čim prej 
sprejeti, da se bo natančno ve-
delo, kaj se bo v tem zdravstvu 
še privatiziralo in kaj ne. Vsem 
bodočim koncesionarjem pa bo 
treba tudi omogočiti najem pros-
torov na obstoječi lokaciji zdrav-
stvenega doma, ki ga bodo z 
nadzidavo še povečali. Kot je sli-
šati, naj bi pričeli razpravo o 
strategiji zdravstva na Ptujskem 
na oktobrski seji sveta mestne 
občine, ki bo že povolilna. Vse 
pa tudi kaže, da bo zdravstveni 
dom v bodoče delal le še v ome-
jeni sestavi. 

MG 

PTUJ / S SEJE 
SVETA ZELENIH 

Zeleni na volitve 
samostojno 
V prostorih Doma krajanov 
Bratje Reš je bila v soboto, 
14. septembra, redna seja 
sveta Zelenih Slovenije, na 
kateri so v glavnem govorili 
o pripravah na državnozbor-
ske volitve, obravnavali pa so 
tudi nekatere ekološke pro-
bleme. 

Osrednja tema več ur trajajo-
če seje je bila, ali bodo šli na vo-
litve samostojno ali v koaliciji 
pod imenom Tretji blok - Združe-
ni Zeleni in Demokrati Slovenije. 
Po dolgi in izčrpni razpravi so 
se odločili, da bodo šli na vo-
litve samostojno kot Združeni 
Zeleni Slovenije. Volilna kon-
vencija, na kateri bodo predsta-
vili svoje kandidate na letošnjih 
državnozborskih volitvah, bo 17. 
sepetembra. 

MG 

Od tod in tam 
KOG/Predstavitev 
Čurin-Prapotnikovega letnika 1999 

v vinogradništvu tn kletarstvu Čurin-Prapotnik tX)do to sobo-
to ob 10. uri v vinski kleti na Kogu pripravirt predstavitev izjem-
nega vinskega letnika 1999. Posebnost predstavitve bo renski 
rizling, jagodni izbor, ki so ga trgali 1. januarja letos. Za prije-
ten družabni del, ki bo sledil, bo poskrbela glasbena skupina 
Jebe.Ia cesta. 

Majda Fridl 

LENART / Gradnja prizidka knjižnice 
v Lenartu bodo v prihodnjih dneh pričeli gradnjo prizidka 

k tamkajšnji matični knjižnici. Njegova gradnja naj bi bila 
končana prihodnje leto, z njim pa bo knjižnica pridobila do-
datnih 400 kvadratnih metrov novih prostorov. 

ak 

LENART / Jutri otvoritev ceste 
Lenart - Jurovski Dol 

v Lenartu so letos posodobitvi cest namenili blizu 200 mili-
jonov tolarjev oziroma največ investicijam namenjenih prora-
čunskih sredstev. Po otvoritvi posodobljene lokalne ceste v Zg. 
Porčiču bodo ta konec tedna odprli še novo asfaltirano cesto 
Lenart -Jurovski Dol. Slovesna otvoritev bo jutri, 15. septem-
bra, ob 17. uri. 

ak 

PTUJ / O K R O G L A MIZA SOŽITJA MESTA IN PODEŽELJA 

Podeželje - vitalni prostor za kmetijstvo 
v petek je odbor SLS-H SKD Slovenska ljudska stranka Ptuj 
organiziral okroglo mizo, na temo, ki je v tem trenutku zelo 
aktualna: Sožitje mesta in podeželja. V pogovoru so sodelo-
vali Ciril Smrkolj, minister za prehrano in kmetijstvo, drža-
vna sekretarka iz ministrstva za okolje in prostor Margareta 
Srebotnjak-Borsellino ter Angel Polajnar z ministrstva za 
promet in zveze, ki je govoril o tem, kako pomembna je za 
Ptuj gradnja avtoceste. Pozval jih je, naj se odločijo, katero 
varianto bodo izbrali. Če bodo pri tem predolgo kolebali, se 
jim lahko zgodi, da bodo izpadli iz nacionalnega programa 
gradnje avtocest. 

Veliko časa so se na petkovi 
okrogli mizi - ne glede na na-
povedano temo - ustavljali pri 
škodi, ki jo je povzročila letoš-
nja suša v kmetijstvu. Tovrstna 
vprašanja so postavljali predv-
sem ministru Cirilu Smrkolju, 
ki je med drugim povedal, da 
bo država morala hitro in trajno 
ukrepati. Nadalje je razmišljal, 
da bomo morali na nacionalni 
ravni opredeliti rabo prostora in 
razvojne prioritete. Tudi zato je 

nujen zakon o regijah. Podežel-
ski prostor je še zmeraj de-

flgradiran, prebivalci pa v težnji 
po enakopravnosti želijo imeti 
enak življenjski standard, enake 
možnosti kot v mestu. Glavna 
dejavnost, kmetijstvo, ima na 
podeželju vse manjši prostor, pa 
tudi obdelovalnih površin je za-
radi gradnje cest in druge infra-
strukture vse manj. Seveda pa 
mora tudi podeželje imeti ustre-
zno komunalno infrastrukturo. 

če želimo ohraniti na njem mla-
de ljudi. 

Zanimivo je bilo razmišljanje 
ravnatelja kmetijske šole Ptuj 
mag. Vladimirja Korošca, ki 
je poudaril, da moramo sprejeti 
dejstvo, da je podeželje prostor 
izven mesta, kjer je glavna pano-
ga kmetijstvo. Na našem podeže-
lju pa se žal dogaja, da kmetijstvo 
izginja, saj podeželje obremen-
jujemo z vsemi drugimi deja-
vnostmi. Izpostavil je nujnost 
izobraževanja za kmetijsko stro-
ko v našem okolju, saj bo v pri-
hodnosti lahko umno gospodaril 
kmet z veliko strokovnega zna-
nja. Toda podatki na področju 
izobraževanja, ki so na razpola-
go, v zadnjem času niso spodbu-
dni, saj je bilo letos spomladi na 
evidenčnem vpisu po vsej Slo-
veniji za vse smeri kmetijskega 
izobraževanje ogretih le 270 mla-
dih. Ker pa v druge programe 
niso bili sprejeti, jih je zdaj ne-
kaj več. Minister Ciril Smrkolj 
je dodal, da ima Ptuj kvalitetne 
programe in vse možnosti tudi 
za višješolsko izobraževanje na 
področju kmetijstva. Vendar bi 
v takšnih smeri morali biti bolj 
povezani z ministrstvom za šol-
stvo. 

Da bi kmetijsko izobraževa-
nje moralo biti privlačnejše za 
mlade, je opozoril tudi Alojz 
Kaučič, župan občine Jurišinci 
in državni svetnik, podobno pa 
so menili tudi drugi udeleženci 
okrogle mize. 

MS Udeleženci okrogle mize 

••• PA BREZ ZAMERE 

Priložnost za vox populi 
Takoj na začetku tokratnega ses-

tavka si privoščimo kratek intermez-
zo. Sedaj, ko so minili že dobri štirje 
meseci od tedaj, ko je podpisani za-
čel tečnariti bralstvu tega časopisa, 
je morda čas, da se za trenutek ozre-
mo nazaj ter skušamo malce premis-
liti celotno zadevo. Priznati moram, 
da me je odziv na moja pisanja 
kar malo presenetil. Zdi se, da moje 
umotvore prebira precej več ljudi, 
kot pa sem sprva pričakoval ter 
upal, da jih bo. Torej, tistim, ki me 
berete, se zahvaljujem ter Vam spo-
ročam, da sem počaščen. Tistim, ki 
pa zraven tega še veste, kaj želim 
povedati, pa se zahvaljujem še bolj. 
Tistim, ki me ne berejo, ne sporo-
čam nič, saj potemtakem verjetno ne 
bodo brali niti tega sestavka, sporo-
čil, ki ne dosežejo naslovnika, pa ni 
nekam preveč smotrno pošiljati. 

Kakorkoli že, kar nekaj izmed 
Vas, cenjeno bralstvo, mi je izrazilo 
priznanje ter se pohvalru) izreklo o 
mojem delu. Vam se še posebej za-
hvaljujem za dobre kritike, hkrati 
pa moram vendarle priznati, da tem 
pohvalam verjamem in hkrati ne 
verjamem. Zakaj? Čeprav nimam 
nobenega razloga (in vsekakor tudi 
nočem, da ne bo pomote) sumiti v 
dobronamemost izraženih kritik, gre 
zgolj za to, da še vedno (morda 
celo naivno) verjamem v staro do-
bro zdravo pamet, ki tiči v vsakem 
izmed nas ter je glavno pomagalo in 
orodje (vsaj moje) pri pisanju tak-
šnih pamfletkov ter kolumen. Kar 
torej trdim, je, da za takšna in podo-
bna pisanja človek potrebuje pred-
vsem zdravo pamet, tisto naravno 
luč razuma, ki je v vsakem izmed 
nas, kot bi dejal Descartes, in koli-
kor toliko dobro obvladovanje mate-
rinščine ter da potemtakem takšna in 
podobna pisanja lahko zmore vsak, 
ki ti dve dobrini poseduje. Vsak be-
dak se na primer lahko odpravi na 
grajski grič gledat tisto nagnusno 
propadajočo podrtijo in ugotovi, da 
tu nekaj ne štima, ne? ... Heh, če 
pa porurvno premislim, pa ob vse-
splošnem pomanjkanju zdrave pa-
meti rui tej strani Alp vseeno moram 

priznati, da je takšnih ljudi precej 
manj, kot pa bi si želel. Kakorkoli, 
nagibam se k mnenju, da odobrava-
nje tistih, ki se pohvalno izražate o 
mojem pisanju, velja predvsem ti-
stemu, kar pišem, se pravi vsebini, 
ne pa morda temu, kako to napi-
šem. Vendar pa me tudi to dejstvo, 
se pravi precejšnje strinjanje z moji-
mi opažanji, izredno veseli, saj prav 
to dokazuje obstoj taiste zdrave pa-
meti, kije, kot kaže, dandanašnji že 
skoraj ogrožena entiteta. Torej vsee-
no hvala lepa. A o tem bodi za da-
nes dovolj. 

Sedaj pa rajši poskusimo zdra-
vorazumsko oceniti ter kaj konstru-
ktivnega povedati o bližajočih se 
jesenskih parlamentarnih volitvah. 
Hm, o politiki ter predvsem o politi-
kih kaj pametnega povedati je vsaj 
po mojem mnenju ena izmed težjih 
nalog, saj kot ste verjetno že opazi-
li, o akterjih politike na Slovenskem 
nimam ravno kdove kako dobrega 
mnenja. Torej, koga obkrožiti pet-
najstega oktobra? Heh, priznati je 
treba, da tole ni nič kaj zavidljiva 
naloga. Gremo po vrsti: če hočete 
na oktobrskih volitvah sedanje sta-
nje spremeniti (ali pa ohraniti, ka-
kor komu ljubo), morate uveljaviti 
svojo temeljno (volilno) pravico ter 
dejansko tudi iti volit. O tem, kako 
en glas nič ne pomeni in da se zato 
ne splača iti volit in kako ne more-
mo nič spremeniti, bla, bla, bla ... 
tukaj ne bomo razpravljali, saj bi za 
to potrebovali celoten časopis, ne pa 
zgolj enega članka. Torej, dileme ni, 
treba je iti volit. Problem se pojavi, 
ko seje treba odločiti, koga dejansko 
voliti. Izbira je sicer na prvi pogled 
kar velika, ampak kaj ko nobeno od 
imen strank, napisanih na volilnem 
listku, ne zdrži malce temeljitejšega 
pretresa. V trgovinskem žargonu bi 
rekli, da je robe ogromno, a kaj ko 
je sam škart. Poglejmo torej nekaj 
izmed opcij, ki se nam ponujajo. Iz-
berete lahko LDS, stranko, ki samo 
sebe razglaša za nepogrešljiv ele-
ment, nujen za normalno delovanje 
države, brez katerega bi se Sloveni-
ja dobesedno razgradila, hkrati pa 

upa tudi na najmanj petintrideset 
odstotkov glasov, kar bi posledično 
vodilo v enovladje in samopašnost. 
Naslednji so vrtničarji SDS, samo-
oklicani zastavonoše demokracije ter 
poštenja (Marjanu se gotovo kolca), 
ki vedno izpolnijo vse obljube - tu-
kaj zgolj hudobna pripomba, da pa 
naj potemtakem njen prvak izpolni 
tudi obljubo o tem, da se bo v prime-
ru neuzakonitve večinskega sistem 
za vedno umaknil iz politike, če res 
izpolnijo prav vse obljube in držijo 
besedo. Potem pride na vrsto Baju-
kova Nova Slovenija - stranka, ob 
katere imenu me kar pošteno zape-
če glava, saj sem že po naravi zelo 
skeptičen, kadar nekdo tako vihar-
no oznanja neke nove, boljše čase. 
Lahko se na primer odločite za stare 
komunajzarje, ki jim bo rejtinge go-
tovo zvišal predvsem za mlade pri-
vlačni Pahor, a kaj, ko za njegovim 
hrbtom vidiš stare aparatčike tipa 
Potrč. Naslednja na vrsti je zdru-
žena SLS+SKD, stranka, za ka-
tero se zdi, da se ne more odločiti, 
ali naj po Marjanovo še naprej vla-
či okoli oguljeno frazo o poštenosti 
ali pa naj bolj poudari gradnjo mo-
stov in podobnih konstrukcij - stran-
ka brez jasnega političnega imidža, 
torej. Na voljo imate še sive panterje 
DESUS, za katere se pravzaprav 
skoraj ni vedelo, da so v parlamen-
tu prisotni, in pa oportunističnega 
Jelinčiča, ki bi za (politični) profit 
paktiral tudi s samim hudičem, če 
bi bilo potrebno. Potem imate seve-
da še en kup zunajparlamentamih 
strank, ki jih tukaj zaradi prostora 
ne moremo naštevati. 

Nič kaj zavidljiva izbira, ni kaj. 
Zdi se, da bo izbiro potrebno izvesti 
negativno, se pravi po načelu da-
janja prednosti manjšemu zlu pred 
večjim. Kar se mene tiče, rmj mi 
tenkočutnejše in za moralo bolj za-
skrbljeno bralstvo oprosti, če si za 
sklepni komentar sposodim pregovor 
od naših južnih bratov: Isto sranje, 
drugo pakovanje. 

Gregor Alič 



SLOVENSKA BISTRICA / ČETRTE PODOBE BISTRIŠKIH DOMAČIJ 

Bogat prikaz obrtl^ dobrot In folklore 
Obiskovalci, teh je bilo tokrat v primerjavi s prejšnjimi 
leti neprimerno več, so ocenili , da so bile letošnje Podobe 
bistriških domačij, ki so obsegale razstavo, pripravili so 
jo posamezni aktivi kmečkih žena, čebelarji, vinogradni-
ki, učenci osnovne šole, zeliščarji in gobarji, nastope ljud-
skih pevcev, godcev ter folklore, prikaze starih, že skoraj 
pozabljenih obrti in bogate domače kulinarične in vinske 
ponudbe, na visoki ravni, mnogi menijo, da daleč med 
najboljšimi. O njih je pohvalno govoril tudi slovenski 
kmetijski minister Ciril Smrkolj, ki je prišel na odprtje 
živinorejske razstave. Organizatorji pa že sedaj razmišlja-
jo o novi vsebini in podobi prireditve prihodnje leto. 

Da je pokrajina med Pohor-
jem, Halozami in Dravinjskimi 
goricami z vso svojo raznoliko-
stjo in bogastvom naravne ter 
kulturne dediščine, običajev, šeg 
in navad nekaj posebnega, je bilo 
prikazano na letošnjih in na "po-
dobah" prejšnjih let. Na tem svo-
jevrstnem festivalu podeželja je 
bilo ob vsem drugem prikazano 
povezovanje turizma in kmetijs-
tva; pri tem mislimo na turizem 
kot dopolnilno dejavnost kme-
tij, kar bo marsikje spremenilo 
odločanje ljudi, da ostanejo tam, 
kjer so se rodili. O tem je v uvo-
dnem nagovoru pred odprtjem 
orireditve govoril tudi bistriški 
župan dr. Ivan Žagar. "V času, 
ko Slovenija prehaja v EU, pre-
haja z njo tja tudi naša občina. 
To pa pomeni, da moramo iz-
koristiti vse svoje razvojne mo-
žnosti in vso svojo moč. Velike 
možnosti razvoja imamo v ohra-
njanju svoje naravne in kulturne 
krajine v vseh njenih razsežnos-

tih ter v mnogih vsebinah, kot so 
turizem, ohranjanje starih obrti, 
biološko kmetovanje in še mno-
ge druge izvirne, tradicionalne 
in pestre panoge, ki jih budijo 
in ohranjajo prav Podobe bistriš-
kih domačij." 

Po nastopu učencev osnovne 

šole Zgornja Ložnica so se šte-
vilni zbrani obiskovalci minuli 
četrtek dopoldan napotili v raz-
stavne prostore. V likovnih sa-
lonih smo lahko občudovali 
bogastvo domačih dobrot, ki so 
jih pripravili aktivi kmečkih 
žena s Crešnjevca, Keblja, Ko-
čnega. Laporja, Ložnice pri 
Makolah, iz Makol, Slovenske 
Bistrice, s Šmartna na Pohorju, 
Tinja, Venčeslja, Videža, iz Polj-
čan in Oplotnice. Seveda so obis-
kovalci ob ogledu lahko dobrote 
tudi pokusili. V drugem pros-
toru sta se predstavili sadjarsko 
društvo iz Oplotnice ter čebelar-
ji iz Slovenske Bistrice. V proje-
kcijski dvorani so svoje "tekoče" 
pridelke pa tudi medalje, ki so 
jih zanje prejeli na raznih sejmih 
in tekmovanjih, predstavili vi-

nogradniki vinogradniških dru-
štev Slovenska Bistrica, Makole, 
Poljčane in posamezni vonogra-
dniki, ki segajo po najvišjih pri-
znajih. V galeriji so razstavljali 
učenci osnovnih šol Pohorskega 
odreda Slovenske Bistrice in An-
tona Ingoliča s Spodnje Polska-
ve. Svoje vezenine so razstavile 
vezilje, ki delajo pod okriljem 
Ljudske univerze Slovenska Bi-
strica pri projektu Pohorje, Halo-
ze, Dravinjske gorice - naš skupni 
življenski prostor. Vmes je bilo še 
nekaj spominkov in vezenin Bi-
oveza ter obilica medalj vinogra-
dniškega gospodarstva Zorin iz 
Lovnika pri Poljčanah. Na ho-
dniku pred galerijo so razstavlja-
li zeliščarji in gobarji, posebno 
pozornost pa so pri obiskovalcih 
vzbudili še "naj" pridelki 2000. 
Kot vsako leto so tudi letos v 
grajski kapeli postavili razstavo 
Zahvala naravi. 

Omeniti je potrebno tudi pri-
kaze raznih domačih obrti, ki 
so jih izvajali posamezniki in 
člani turističnih društev; pri tem 
je bilo med najaktivnejšimi TD 
Ajda s Črešnjevca. Še posebej 
živahno je bilo na zunanjem graj-
skem dvorišču, kjer so med dru-
gim kuhali žganje ter ponujali 
številne domače dobrote. 

ŽIVINOREJSKA 
RAZSTAVA 2000 

V sklop prireditev so letos 
prvič vključili tudi samostojno 

postavljeno razstavo najpomem-
bnejše panoge bistriškega kme-
tijstva - živinoreje. Bila je minuli 
petek na travniku za bistriško 
župno cerkvijo sv. Jerneja. Mirno 
lahko trdim, da se od blagoslova 
novih zvonov pred enajstimi leti 
na tem prostoru še ni zbralo to-
liko ljudi. Z zanimanjem so si 
ogledati številno goved črno-bele 

ter lisaste pasme, konje in drob-
nico. 

Na odprtje razstave je prišel 
tudi slovenski kmetijski minis-
ter Ciril Smrkolj in dejal, da je 
razstava živine dokaz, kako do-
bri rejci živijo na tem območju. 
To lahko hitro opaziš tudi po 
urejeni in lepo obdeali ter po-
košeni pokrajini, saj živinoreja 
veliko prispeva pri razvoju po-

deželja in ohranjanju kulturne 
krajine. 

Za dobro voljo so na živinorej-
ski razstavi skrbeli sestri Kidrič 
iz Križeče vasi, pihalni orkester 
s Spodnje Polskave ter ljudske 
pevke iz Ložnice pri Makolah. 

Zvečer je v b i s t r i ška gradu 
potekal posvet o vključevanju 

Slovenije v EU, ki ga je organi-
zirala občina Slovenska Bistrica 
v sodelovanju s kmetijsko sveto-
valno službo. Na njem je govo-
ril tudi kmetijski minister Ciril 
Smrkolj in med drugim povedal, 
da je pred vstopom Slovenije v 
EU potrebno dodelati še nekate-
re kmetijske zakone. 

Besedilo in fotografije: 

Vida Topolovec V Arkovi etnološki zbirki so se predstavile predice 

Utrinki z živinorejske razstave 



KIDRIČEVO / S H O D PROTI SEŽIGALNICI 

"Na/ bo sredi Ijubljanef 
sai je okoliu prijazna" 
protestnega shoda Civilne 
iniciative Kidričevega 
proti nameravani gradnji 
sežigalnice v kidričevskem 
Talumu se je v četrtek, 7. 
septembra, udelež i lo okol i 
200 krajanov, ki so s tran-
sparenti v rokah javno 
zahtevali, da občina in sve-
tniki upoštevajo njihovo 
voljo, da sež igalnice v Kid-
ričevem ne gradijo, ter da 
naj se o tem odloči jo vsi 
občani na referendumu. 

O številnili možnosliii in so-
dobnejših!, okolju prijaznih re-
šitvah ravnanja z odpadki so 
govorili Danica Hren, Marija 
Škafar, kidričevski podžupan 
Zvonko Holc, sekretar Zelenih 
Slovenije Marjan Dreu, Maja 
Bavdeš Solce, Franc Antolič, 
predsednik Zelenih Kidričeve-
ga Branko Sabath in Samo 
Vrabič iz Civilne iniciative, ki 
je prebral pozdravno pismo Go-
renjske integralne iniciative za 
varstvo okolja. Ta predlaga mi-
nistrstvu za varsto okolja, naj 
pripravi nov predlog strategije 
za ravnanje z odpadki, ki bo us-
merjen k zmanjšanju odpadkov 
na samem viru in ki odpadkov 

ne bo uničevala s sežigom, saj so 
predraga surovina. Za preosta-
nek selekcioniranih odpadkov 
pa naj se zgradi le ena sežigal-
nica in to na prostoru toplarne 
sredi Ljubljane, saj vsi po vrsti 
zagotavljajo, da gre za varen in 
okolju prijazen objekt. 

Sicer pa smo ob koncu sho-
da, ki je bil končan nekaj mi-
nut pred napovedano in zatem 
preklicano izredno sejo sveta 
občine Kidričevo, slišali, da v 
Civilni iniciativi jemljejo zade-
vo nadvse resno, zato bodo na-
daljevali zbiranje podpisov proti 

nameravani gradnji sežigalnice 
v Kidričevem in za razpis re-
ferenduma, na katerem naj se 
izkaže volja ljudi. Prepričani 
so namreč, da bodo župana in 
svetnike tako prisilili, da bo 
upošteval njihovo voljo in da 
kidričevskega okolja, ki je bilo 
v bližnji preteklosti ekološko 
zelo obremenjeno, ne bodo ob-
remenjevali še dodatno. Stroške 
za izvedbo referenduma naj po 
njihovem pokrije tisti, ki je to 
zmedo povzročil. 

M. Ozmec 

Udeleženci protestnega shoda so svoje nestrinjanje z namera-
vano sežigalnico izražali tudi s transparenti. Foto: M. Ozmec 

MOSKANJCI / TRADICIONALNI DAN PERUTNINE 

Ob spoštovanju preteidosti 
lazrti v prihodnost 
v Perutnini Ptuj so v sobo-
to v okviru letošnjega pra-
znovanja 95- letniee prip-
ravili že tradic ionalni dan 
perutninaijev. Prireditve 
na le ta l i šču v Moškanjc ih 
so se udelež i l i številni za-
pos leni , zadružniki , pos-
lovni partnerji in gostje, 
med njimi tudi predsed-
nik LDS, bivši predsed-
nik vlade dr. Janez Drnov-
šek ter nekdanja ministra 
Anton Rop in Igor Bavčar. 

V posebnem prireditvenem 
šotoru, kjer je že v petek s slo-
venskimi estradniki potekala ra-
dijska delavnica o preteklosti, 
sedanjosti in prihodnosti Peru-
tnine Ptuj, je v soboto zbrane 
nagovoril predsednik uprave in 
generalni direktor Perutnine 
Ptuj dr. Roman Glaser. "Zave-
dam se, da je naša prihodnost v 
veliki meri odvisna od tega, ali 
bomo razvojno moč znali črpati 
iz izkušenj, pridobljenih med 
prehojeno potjo, in iz zgodovine 
Perutnine Ptuj. 95-letnica naše-
ga delovanja je priložnost, da se 
ozremo tudi nazaj, saj kdor ne 
zna spoštovati preteklosti, mu 
tudi prihodnost ne more biti na-
klonjena," je med drugim dejal. 
Zaposlenim v Perutnini Ptuj, ki 
je samo v prvi polovici letoš-
njega leta ustvarila za več kot 
8 milijard tolarjev prihodkov in 
tako za okoli 5 odstotkov prese-
gla rezultate istega obdobja lani, 
je podobno kot že ob 90-letnici 
družbe poslovne uspehe tudi le-
tos zaželel bivši premier dr. Ja-
nez Drnovšek. 

ak 

Na sobotni slovesnosti v Moškanjcih so zaposlenim za delovne 
dosežke in prispevke k razvoju družbe Perutnina Ptuj podelili 
posebna priznanja. Skuipturo zlatega petelina je prejela Pe-
rutninarska zadruga Ptuj, srebrnega Erih Šara, bronaste pa: 
Olga Mikulec, Jožica Lamberger, Konrad Lah, Alojz Tovornik, 
Janko Bedenik in Katarina Kancler. Na fotografiji so nagra-
jenci s predsednikom uprave in generalnim direktorjem Peru-
tnine dr. Romanom Glaserjem. Foto: L.Majninger 

f . \ 
Kulturno društvo Valentin Žumer Hajdoše 
razpisuje 
prvo nagradno revijo "Frajtonarca 2000", 
ki bo 14. oktobra 2000 ob 19. uri v gasilskem domu Hajdoše. 
Na reviji harmonikarji s frajtonarico z območja Rujskega in Dravske-
ga polja, Haloz in Slovenskih goric izvajajo dve skladbi (svoji ali dru-
gih avtorjev). Starost udeležencev ni omejena. 
Obvezna avdicija bo 7. oktobra 2000 ob 18. uri v gasilskem 
domu v Hajdošah, kjer bo komisija izbrala 15 udeležencev revije. 
Nagrade: 
- prva nagrada komisije - 50.000 SIT - podeli Občina Hajdina 
- druga nagrada komisije - 30.000 SIT - podeli Vaški odbor Hajdoše 
- tretja nagrada komisije -15.000 SIT - podeli Kulturno društvo Valen-
tin Žumer Hajdoše 
- nagrada občinstva - 20.000 SIT - podeli DM - kovinska oprema Lah 
- Vtič, Orešje 150 
Za avdicijo se morajo udeleženci prijaviti do 1. oktobra 2000 na 
naslov: Alfonz Strnad, Hajdoše 43 a, 2251 Ptuj (tel. 784-8301) ali: 
Vera Zagoranski, Hajdoše 106, 2251 Ptuj (tel. 763-306, popoldan). V 

PIOJ / PREMIERA PRVE PLESNE PREDSTAVE PLESNE 
DRUŽINE GEA 

Velike maike sanj 
Pred skoraj četrt stoletja je Mira Mijačevič popeljala 
prvo skupino mladih plesalk in plesalcev v skrivnosten 
svet sodobnega, takrat prvenstveno izraznega plesa. Tra-
dicijo plesne skupine T-4 nadaljuje plesna družina Gea, 
ki deluje pod vodstvom Majde Fridl. Skupina štirinaj-
stih plesalk in plesalec se bo v četrtek, 14. septembra, 
ob 20.30 predstavila javnosti na Slovenskem trgu (pred 
ptujskim gledal i ščem) s prvo celovečerno p lesno pred-
stavo "Velike mačke sanj". 

Plesna družina Gea je zaradi 
omejenih tehničnih možnosti v 
času poletnih kulturnih prire-
ditev predstavila samo izsek iz 
predstave. Na dodatnih vajah, 
ki so potekale avgusta v najhuj-
ši poletni vročini ter v mrazu 
septembrskih noči, so ambien-
talno multimedijsko predstavo, 
ki je nastala pod koreografskim 
vodstvom Majde Fridl, dodelali. 
Predstava je skupinsko delo, sle-
herni plesalec je prispeval svoj 
del, glede na svoje koreografske, 
gibne in sposobnosti na drugih 
ustvarjalnih področjih. Poezijo 
(Estera Korošec in Gregor Str-
niša) bo intepretirala študentka 
igre Barbara Kukovec, impro-
vizirano glasbo pa bodo v živo 
izvajali člani glasbene skupine 
Hudobfti volk. Videoprojekcija 
bo avtorsko delo Stanislava 
Zebca, za tehniko in luč pa bo 
skrbel Andrej Cizerl. Kot ple-
salca - solista lahko izpostavi-
mo Nino Jurešič in Boštjana 
Ivanjšiča, ki sta s svojim tem-
peramentom in koreografskimi 
sposobnostmi prispevala po-
memben delež k atraktivnosti 
predstave. Predstava bo potekala 
na različnih prizoriščih: na dre-
vesu pred upravno stavbo gleda-
lišča, na dvoramnem stopnišču 
mestnega stolpa, na stebrih, ki 
obdajajo Slovenski trg, ter na 
stopnišču in trgu pred gledališ-
čem. 

Velike mačke sanj so projekt, 
ki se bo nadaljeval z izdelavo sa-
mostojnega plesnega videofilma 
Stanislava Zebca ter fotografsko 
razstavo Sandre Požun. 

Majda Fridl 
Plesalke plesne družine Gea med vajo za predstavo Velike ma-
čke sanj. Foto: Majda Fridl 



HAJDINA / S SEJE SVETA OBČINE 

Več za komunalno infrastrukturo 
l lajdinski svetniki so na torkovi 16. seji sveta občine raz-
pravljali o dvajsetih točkah dnevnega reda. Med drugim 
so sprejeli poročilo o polletni realizaciji proračuna in prvi 
rebalans proračuna, po katerem znašajo prihodki nekaj 
več kot 295 milijonov tolarjev. Prihodek od nadomestila 
za uporabo stavbnega zemljišča jim je omogočil povečanje 
postavke za komunalno infrastrukturo z 62 na 111 milijo-
nov tolarjev, državi pa vračajo sredstva finančne izravnave v 
znesku nekaj nad 51 milijonov tolarjev, kar pomeni, da ob-
čina prehaja na lastna sredstva proračuna. Predloge za po-
rabo povečanih sredstev za komunalno infrastrukturo bo 
pripravil odbor za komunalno infrastrukturo. 

Potem ko jim je Janez Mere, 
vodja oddelka za splošne zadeve 
v mestni občini Ptuj, podrobne-
je predstavil načrtovani projekt 
obnove bivše počitniške kolo-
nije v Biogradu na morju (po 
enem od predlogov, če bi jo sa-
nirali za potrebe letovanja 50 
otrok v eni izmeni, bi občine 
morale zagotoviti okrog sto mi-
lijonov tolarjev), so hajdinski 
svetniki predlagali variantno re-
ševanje vprašanja letovanja ot-
rok - ob Biogradu še možnost, 
da bi se takšne zmogljivosti ure-

dile tudi v Punatu, kjer obstaja 
možnost nakupa trenutno pra-
znega objekta, in kombinacijo 
Biograda s Punatom, saj so pre-
pričani, da je potrebno mladim 
zagotoviti kar največ možnosti 
za letovanje. 

Na 16. seji so hajdinski sve-
tniki oblikovali tudi predloge 
k štirim odlokom o ustanovitvi 
javnih zavodov Knjižnica Iva-
na Potrča Ptuj, Ljudska univer-
za Ptuj, Glasbena šola Ptuj in 
OS dr. Ljudevita Pivka Ptuj. Po 
njihovem se morajo osnutki od-

lokov dopolniti s poglavjem o 
premoženju, podobno kot je to 
že opredeljeno v 12. členu odlo-
ka o knjižnici. Sprejeli so tudi 
kriterije za oprostitev plačila za 
nadomestilo za uporabo stav-
bnega zemljišča za pravne osebe 
in podjetnike ter občane. 

Pri sprejemu odloka o priz-
nanjih občine Hajdina so iz-
glasovali hitri postopek. Prva 
občinska priznanja naj bi po-
delili že ob letošnjem drugem 
prazniku občine, ki ga bodo 
praznovali v novembru, priho-
dnje leto pa bodo pričeli po-
deljevati priznanja za najlepše 
urejeno vaško skupnost in po-
samezne objekte v občini Haj-
dina. 

Z Valtom Jurečičem iz Heral-
dičnega društva pa so še pozno v 
noč razpravljali oziroma dopol-
njevali predloge o tem, kakšna 
naj bosta grb in zastava občine 
Hajdina. 

MG 

TRNOVSKA VAS / SVETNIKI P O N O V N O NA DELU 

Ceste draiie^ kot so priiakovali 
Svetniki občine Trnovska vas so na prvi seji po počitnicah 
konec prejšnjega tedna pregledali realizacijo proračuna v 
prvem polletju in se seznanili s poročilom nadzornega od-
bora. Ugotovljeno je bilo, da je občina poslovala brez nep-
ravilnosti, nadzorni odbor pa občinskemu svetu predlagal, 
da ponovno preuči smotrnost organiziranih šolskih prevo-
zov, saj je povprečna oddaljenost od šole le 2 kilometra. 

Pričakovana 50-odstotna re-
alizacija se ujema z načrtova-
nim, vendar pa bo do konca leta 
še potrebno pripraviti rebalans. 
Trenutni proračunski presežek 
naj bi že v prihodnjih mesecih 
porabili za naložbe na področju 
posodabljanja cest, ki bodo ob-
čino stale kar 8 milijonov več, 
kot so načrtovali na začetku 
leta. 

Svetniki so tokrat razpravlja-
li tudi o smotrnosti šolskih pre-
vozov. Ugotavljali so, da so te 
letos z manjšimi avtobusi sicer 
pocenili, vendar bodo do priho-
dnjega šolskega leta o tej proble-
matiki zagotovo še razpravljali 
in najverjetneje sprejeli odlo-
čitev, da bo šolski avtobus šolar-

je pobiral le ob regionalni cesti 
Ptuj-Lenart. 

V nadaljevanju so sprejeli 
sklep o pristopu k ustanovitvi 
področja s posebnimi razvojni-
mi problemi znanstvenorazis-
kovalnega središča Bistra Ptuj, 
potrdili cenik pogrebnih in po-
kopaliških storitev in odlok o 
občinskem prazniku, ki ga bo 
občina praznovala 25. oktobra 
v spomin na dr. Jožeta Muršca. 
Letos bodo rojaku iz Biša ob 
prazniku odkrili kip, odprli pa 
naj bi tudi večino posodoblje-
nih in novo asfaltiranih cest. 
Občinski svet je v petek sprejel 
še sklep o ustanovitvi infor-
macijske pisarne in zagotovitvi 
sredstev zanjo. Ta naj bi pričela 
delati prihodnje leto. Glede pri-
stopa občine Trnovska vas k po-

krajini Spodnje Podravje pa so 
svetniki sklenili, da o tem raz-
pravljajo ponovno na eni pri-
hodnjih sej, ko bodo pridobili 
še dodatne informacije. Največ 
pripomb v zvezi z ustanovitvijo 
nove regije so imeli v zvezi s 
financiranjem. 

Svetniki so na svoji zadnji seji 
imenovali tudi uredniški odbor 
lokalnega glasila Trnovski zvon, 
Vanj so bili imenovani Marjan 
Potrč, Anita Vršič in Marija Pu-
kšič, ki bo tudi prva urednica 
novega lokalnega časopisa. Prva 
številka naj bi izšla ob občin-
skem prazniku. Občinski svet 
je tokrat potrdil še subvencio-
niranje prašičereje in trsničar-
stva v višini 114 tisoč tolarjev, 
subvencioniranje obrestne mere 
za najem kreditov za kmetijsko 
proizvodnjo in sredstva za na-
kup travnega semena za živino-
rejce, ki jih je prizadela suša, v 
višini 500 tisoč tolarjev. Izdali 
pa so tudi tri soglasja za pro-
met z nepremičninami v obči-
nah Markovci in Majšperk. 

ak SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Uradno naj bi predvolilni boj 
trajal en mesec (od 15. sep-
tembra do 15. oktobra). Seve-
da je tekma za naklonjenost 
volivcev v resnici veliko daljša, 
prav bi bilo, če bi trajala od vo-
litev do volitev. Pri tem mislim 
na odgovornost posameznih 
strank do volivcev, pri čemer 
gre predvsem za to, kako iz-
polnjujejo obljube in zaveze, ki 
jih dajejo pred vsakokratnimi 
volitvami. 

ZAOBLJUBE 
SLOVENIJI 

v Sloveniji ravno niso razvidni 
kakšni posebni napori med po-
sameznimi političnimi tekmeci, 
da bi čim bolj konkretizirali svo-
je programske obveznosti. Op-
ravek imamo s posplošenimi 
usmeritvami in obljubami, ki 
seveda niso za nikogar po-
sebej zavezujoče. To pa vo-
livcem v času med volitvami 
onemogoča, da bi podrobneje 
kontrolirali dejansko ravnanje 
posameznih strank. Značilno 
je, da nobena izmed strank ne 
kaže kakšne posebne volje, da 
bi glede tega izstopala, da bi 
se razlikovala od večine. Jan-
ša s svojimi socialdemokrati si-
cer ravno zdaj "dokazuje", da 
Drnovškovi liberalci prevzema-
jo vrsto njihovih programskih 
usmeritev, iz Liberalne demo-
kracije pa jim odgovarjajo, da 
gre tako v njihovem kot v soci-
aldemokratskem programu za 
"univerzalne" evropske usmeri-
tve, ki niso in ne morejo biti last 
samo ene stranke ... Vendar pa 
se vsaj za zdaj nihče ne poja-
vlja s kakšnimi bolj določnimi 
obljubami, kakršna je bila deni-
mo pred leti napoved Združe-
ne liste socialnih demokratov 
o odpiranju nekaj deset tisoč 
novih delovnih mest, ki se ni 
uresničila, v ZLSD pa so mora-
li še dolgo pojasnjevati, zakaj 
ne. Očitno se zdaj stranke od-
ločajo za lažjo, manj nevarno 
pot - za splošne zaobljube Slo-
veniji. 

Tako imamo nenadoma opra-

vek s priseganjem novi Slove-
niji", "pravi Sloveniji", Sloveniji, 
ki gre naprej itd. Ceio Janševi 
socialdemokrati, ki kar naprej 
ponavljajo svojo privrženost na-
čelni drži in voljni ljudi, so se 
te dni na hitro odrekli svoji 
grožnji, da bodo zaradi nes-
premenjenega volilnega siste-
ma bojkotirali tokratne volitve. 
Menda zato, da bi volivci ven-
darle lahko izbirali vsaj eno 
stranko, ki resnično razume nji-
hove interese ... 

Nihče od strankarskih lider-
jev doslej svoje prihodnje po-
litične usode ni neposredno 
povezal z rezultatom na voli-
tvah. Razen redkih izjem tudi 
v preteklosti ni bilo primerov, 
da bi politiki množično in sa-
modejno odstopali zaradi neu-
spehov na volitvah. Po zadnjih 
volitvah je zaradi slabega vo-
lilnega rezultata odšel s čelne 
pozicije v Združeni listi social-
nih demokratov (ZLSD) edino 
Janez Kocijančič. Največji po-
raženec volitev pred štirmi leti 
krščanski demokrat Lojze 
Peterle se je kategorično uprl, 
da bi prepustil predsedniško 
mesto drugemu, čeprav je del 
vodilnih ljudi v SKD vztrajno 
zahteval njegovo glavo. Ker je 
tako, vodilni slovenski politiki 
tudi pred tokratnimi volitvami 
ravno ne tehtajo svojih izjav 
in napovedi o tem, koliko gla-
sov bodo dobili na volitvah. 
Njihove napovedi so marsikdaj 
bolj podobne sanjam kot real-
nosti. Tako v Liberalni demo-
kraciji govorijo o 35 odstotkih 
glasov vseh volivcev, nekateri 
pa celo o 40- in večodstotni 
podpori. Janez Janša je še bolj 
radikalen in poudarja, da bodo 
njegovi socialdemokrati v pri-
meru, da bodo Drnovškovi libe-
ralci dobili 35 odstotkov glasov, 
zbrali najmanj 36 odstotkov ... 

PREVIDNO O 
KOALICIJAH 

Zelo rezervirano pa v glav-
nem vsi strankarski predsedni-
ki govorijo o koalicijah, ki jih bo 

treba (skoraj zagotovo) skle-
pati po volitvah. Edino Janša 
omenja (vendar ne pretirano 
preprečljivo), da bi lahko nje-
gova že zdaj vzpostavljena ko-
alicija SDS in nove Bajukove 
stranke dobila relativno večino 
že na volitvah in s tem tudi man-
dat za vladanje. Večina drugih 
prepušča dogovore o možnih 
vladajočih koalicijah času po 
volitvah. Za delno preseneče-
nje je poskrbel pravzaprav Dr-
novšek s svojo izjavo, da v 
prihodnje ne misli sklepati ka-
kršnihkoli koalicij. Ravno Drno-
všek je namreč doslej veljal za 
politika, ki se je - ko je šlo za 
snovanje vladajočih koalicij -
obnašal izrazito pragmatično. 
Zdaj pa pravi, da bo vstopal v 
morebitne koalicije samo tedaj, 
ko bo trdno prepričan, da bo 
v njih lahko uresničeval svoje • 
programske usmeritve. Verje-
tno tako govori zaradi pre-
cejšnjega nezadovoljstva zno-
traj stranke zaradi koalicijskih 
odnosov med LDS in Podob-
nikovo SLS. Vendar pa tako in-
direktno priznava tisto, kar so 
mu njegovi kritiki večkrat očita-
li, da je preveč popuščal pred 
pritiski SKS. To pa po drugi 
strani pomeni, da SLS v vladi 
vendarle ni igrala tako postran-
ske in nepomembne vloge, kot 
so večkrat poskušali prikazati 
njeni kritiki iz vrst preostalih po-
mladnih strank ... 

KRALJESTVO 
NEDOSLEDNOSTI 

Predvolilna kampanja je kral-
jestvo nedoslednosti in pretira-
vanj, piše komentator Dela. "V 
naslednjem mesecu in pol bo 
treba ohranjati še več pozorno-
sti, zdrave pameti, sposobnosti 
selekcije, pa tudi potrpežljivos-
ti. Na vprašanji, zakaj kandidati 
izkoriščajo prav volilno kam-
panjo za pretirano napihovan-
je, izmišljevanje, zabavljanje na 
račun konkurence in ponujanje 
gradov v oblakih in zakaj se jim 
zdijo volivci za te stvari še po-
sebno dovzetni v predvolilnem 

času, je veliko najrazličnejših 
odgovorov, od psiholoških do 
pragmatičnih. Niso pa v času 
pred volitvami na testu sposob-
nosti samo politiki, temveč tudi 
volivci. Opraviti morajo enako 
težko pot analiziranja, primerja-
nja, tehtanja in izbiranja kakor 
tisti, ki so ponujeni, oziroma 
kakor tisti, ki jih ponujajo. Pre-
dvolilna kampanja je intenziv-
no učno obdobje. V desetih 
letih so se volivci v Sloveniji 
veliko hitreje naučili, kako izbi-
rati, kakor so se kandidati nau-
čili, kako ponujati. Marsikdo od 
njih še vedno ne ve, da mora 
prej in bolje izpolnjevati sam, 
kar se je namenil zahtevati od 
drugih. To je obvezno. Vse dru-
go je zabava." 

Delo je posebno pozornost 
posvetilo programskim usme-
ritvam LDS in SDS. 

"Eno glavnih Drnovškovih 
sporočil na kongresu LDS (ko-
nec tedna v Ljubljani) je bilo, 
da je tranzicije konec in da je 
kongres LDS programski kon-
gres. Janša je dan kasneje v 
osrčju Prekmurja (na kongre-
su SDS) program svoje stranke 
primerjal izključno s progra-
mom LDS. Dejal je, da so v 
SDS polaskani, ker so v li-
beralni demokraciji posnemali 
njihov program, da pa so ven-
darle v svojem 'prepisovanju' 
malce pretiravali..." 

Ob primerjavi obsežnosti 
obeh programov pa lahko vidi-
mo, da so se morali v LDS 
pošteno namučiti, da so pro-
gram SDS, predstavljen na 34 
straneh formata A5, raztegnili 
na 128 strani formata A4, ci-
nično ugotavlja Delo. Predse-
dnik LDS Janez Drnovšek se 
je na Janšev očitek o "prepiso-
vanju" odzval z ugotovitvijo, da 
vsak, "ki malo spremlja sloven-
sko stvarnost v zadnjih letih, 
ve, kaj je program liberalne de-
mokracije, kaj ta dela in zmo-
re. Če kdo od koga kaj lahko 
prepiše, mislim, da drugi od 
LDS." 

Traba je samo počakati, da 
bomo lahko ugotovili, s kak-
šnimi novimi "odkritji" bo še 
postregla letošnja predvolilna 
kampanja. Čas pred volitvami 
je med drugim tudi čas velikih 
iluzij in - nizkih udarcev. Potem 
pa sledi streznitev... 

Jak Koprive 

Na podlagi 2. člena Zakona o planiranju in urejanju prosto-
ra v prehodnem obdobju (Uradni list RS, št. 48/90), 37. in 43. 
člena Zakona o urejanju naselij in drugih posegov v prostor 
(Uradni list SRS, št. 18/84, 37/85, 29/86, Uradni list RS, št. 
26/90,18/93,47/93, 71/93,44/97), 33. člena Zakona o lokal-
ni samoupravi (Uradni list RS, št. 72/93, 6/94 - odločba US, 
45/94 - odločba US, .57/94,14/95,20/95 - odločba US, 63/95, 
73/95, 9/96 - odločba US, 39/96, 44/96 - odločba US, 26/97, 
70/97, 10/98, 68/98 - odločba US, 74/98, 12/99 - sklep US, 
16/99 - popravek sklepa US, 59/99 - odločba US, 70/00) in 
30. člena Statuta Občine Videm (Uradni list RS, št. 18/99) je 
župan Občine Videm sprejel 

SKLEP 
o javni razgrnitvi osnutka sprememb In dopolnitev pro-

storskih sestavin dolgoročnega In srednjeročnega dru-
žbenega plana za območje Občine Videm 

I. 
Javno se razgrne osnutek sprememb in dopolnitev pros-

torskih sestavin dolgoročnega in srednjeročnega družbene-
ga plana za območje Občine Videm, izdelan v septembru 
2000. 

Prostorske sestavine dolgoročnega plana za območje Ob-
čine Videm so opredeljene v Dolgoročnem planu občine Ptuj 
za obdobje od leta 1986 do leta 2000 (Uradni vestnik občin 
Ormož in Ruj, št. 11/86, 20/88, 2/90,12/93,16/94) ter v odlo-
ku o spremembah in dopolnitvah prostorskih sestavin dol-
goročnega plana Občine Ptuj za obdobje 1986 - 2000 za 
območje Občine Videm, dopolnjenega v letu 1996 (Uradni 
list RS, št. 57/97). 

Prostorske sestavine srednjeročnega družbenega plana 
za območje Občine Videm so opredeljene v Družbenem pla-
nu občine Ptuj za obdobje 1986 -1990 (Uradni vestnik občin 
Ormož in Ptuj, št. 25/86, 28/86, 12/87, 28/90, 32/90, 25/91, 
12/93,16/94) ter v odloku o spremembah in dopolnitvah pro-
storskih sestavin srednjeročnega družbenega plana Občine 
Ruj za obdobje 1986 -1990 za območje Občine Videm, do-
polnjenega v letu 1996 (Uradni list RS, št. 57/97). 

H. 
Javna razgrnitev bo v prostorih Občine Videm, Videm pri 

Ptuju 54, in v prostorih Skupne občinske uprave. Mestni trg 
1, Ruj, soba št. 38 (2. nadstropje). 

Javna razgrnitev bo od 25. 9. 2000 do vključno 25. 10. 
2000. Vabimo vas, da si razgrnjeni osnutek ogledate v času 
uradnih ur - v ponedeljek in petek od 8. do 12. ure, v sredo 
od 8. do 12. ure in od 14. do 16. ure. 

III. 
V času javne razgrnitve bo izvedena javna obravnava os-

nutka sprememb in dopolnitev prostorskih sestavin dolgo-
ročnega in srednjeročnega družbenega plana za območje 
Občine Videm. Javna obravnava bo v sredo, 4. 10. 2000, ob 
18. uri v sejni sobi Občine Videm, Videm pri Ruju 54. 

IV 
V času javne razgrnitve lahko vsi zainteresirani podajo pis-

ne pripombe in predloge k razgrnjenemu osnutku na Občino 
Videm, Videm pri Ruju 54, ali na Skupno občinsko upravo. 
Mestni trg 1, Ruj (soba št. 38 - 2. nadstropje). 

Številka: 350-05-106/00 
Datum: 12. 9. 2000 

Župan Občine Videm 
Franc KIrbIš 



pTUJ / N O V O NA ŽELEZNIŠKI POSTAJI 

Obnovljene sanitarije in gostinski lokal 
Î a ptujski železniški postaji, ki letos slavi 140-letnico, je 
prišlo v zadnjem času do nekaterih kvalitetnih sprememb. 
Obnovili so sanitarije in jih ločili od sanitarij za potrebe 
gostinske dejavnosti lokala Zrezkarniea (Lokobar), ki so 
prav tako obnovljene. Kvalitetno spremembo je doživela 
tudi bivša kolodvorska restavracija. 

Spremembo je doživel tudi 
jedilnik; kot prvi v Sloveniji 
novi lokal Zrezkarniea ponuja 
naj slovenski meni, ki nasiti še 
tako lačnega jedca, ker dobi to-
liko hrane, kolikor je lahko poje 
(t.i. repete). Zaposleni si priza-
devajo, da bi lokal pridobil zau-
panje čim večjega števila gostov, 
ne samo potnikov, in da bi se 
znebil slabega imidža bivše ko-
lovorske restavracije, je v imenu 
sedemčlanskega kolektiva Zrez-
karnice povedala vodja enote, ki 
je sestavni hčerinskega podjetja 
Slovenijaturist Siturist, d.o.o.. 

Metka Senekovič. Prvi odzivi 
gostov so več kot zadovoljivi, in 
če jim jih bo uspelo obdržati in 
pritegniti nove ter povečati šte-
vilo malic na okrog sto, ni bo-
jazni, da ne bi poslovali dobro. 

Za Ptuj sta novi pridobitvi 
na železniški postaji velika pri-
dobitev. Šef železniške postaje 
Jože Majcen je povedal, da jih 
je obnova njihovih sanitarij sta-
la okrog štiri milijone tolarjev. 
Upajo, da bo odnos uporabni-
kov v bodoče boljši in da več 
ne bodo dnevno beležili poš-
kodb. V načrtu za letos pa je tudi oplesk cakalnice. Pred kra-

tkim so pričeli tudi računalniš-
ko prodajo vozovnic, s čimer so 
se želeli ogniti gneči ob koni-
cah. Podoba železniške postaje 
je pomembna zaradi tega, ker za 
mnoge predstavlja vrata v mes-
to, zato mora biti primerno ure-
jena in vzdrževana. Cilj je imeti 
zadovoljnega potnika od trenut-
ka, ko vstopi na železniško pos-
tajo, do trenutka, ko jo zapušča, 
še poudarja Majcen. 

Če bo do podobnih izboljšav 
prišlo še na ptujski avtobusni 
postaji, bo za mesto Ptuj, ki 
si prizadeva popraviti uvrstitev 
v tekmovanju Turistične zveze 
Slovenije, še toliko bolje. 

MG 

Jože Majcen, šef železniške 
postaje Ptuj, napoveduje ob-
novo celotnega postajnega ob-
jekta 

Notranjost Zrezkarnice, ki jo vodi Metka Senekovič iz Mari-
bora. Foto: Črtomir Goznik 

SOVIČE / ODPRTJE NOVIH PROSTOROV 
OKREPČEVALNICE VRČEK 

Bogatejša gostinska ponudba 
Pred skoraj desetimi leti je v Sovičah domačinl^a Jožica 
Cafuta odprla svoj prvi lokal - bar Vrček, prvi gostinski 
lokal v kraju. Ob pomoči svojih družinskih članov je lokal, 
h kateremu je sodila še manjša trgovina, uredila v prosto-
rih doma krajanov Soviče - Dravci, vendar je ta z leti postal 
že premajhen. Družina Cafuta je tako dogradila prizidek 
in v njem do letošnjega poletja uredila več novih prostorov, 
lokal pa ima poslej še moderno urejeno kuhinjo. 

Svečano otvoritev novih pro-
storov okrepčevalnice Vrček je 
družina Cafuta pripravila sredi 
avgusta, ko je povabila krajane, 
prijatelje, goste in tudi domače-
ga ter sosednjega župana Fran-
ca Kirbiša in Vekoslava Frica. 
Videmski župan Kirbiš je Ca-
futovim čestital za vztrajnost in 
trdo delo ter za lepo urejen gos-
tinski objekt, ki je po njegovem 
velik prispevek kraju in ljudem 

v videmski občini. Ob tej prilo-
žnosti je družini Cafuta izročil 
posebno pisno priznanje obči-
ne za njihov trud in prispevek 
k bogatejši ponudbi tega konca 
Haloz. Čestitkam ob novi pri-
dobitvi sta se pridružila tudi 
podlehniški župan V. Fric in 
mag. Stanislav Gole iz GIZ in 
LRA Halo, za prijetno sloves-
nost pa so poskrbeli še pevci 
noneta Certus in godbeniki na 

pihala iz Podlehnika. 
Lokal Vrček v Sovičah je sedaj 

dodobra prenovljen in privablja 
s prijetno zunanjo podobo ter 
precej spremenjeno notranjos-
tjo. Lastnica okrepčevanice Jo-
žica Cafuta je poskrbela, da je 
ob prenovi bogatejša tudi gos-
tinska ponudba izbranih jedi in 
pijač. Kot 'šefica' kuhinje bo go-
stom po novem ponudila marsi-
kaj z jedilnega lista, tudi jedi po 
receptih iz pristne domače ha-
loške kuhinje, za tiste goste, ki 
imajo radi kaj hitro pripravlje-
nega in okusnega, pa bodo pri 
Vrčku vsak dan ponudili različ-
ne vrste pic. 

Poleg bogatejše gostinske po-
nudbe lahko pri Vrčku še zme-
raj pridejo na svoj račun gostje, 
ki radi uživajo v prijetnem oko-
lju Haloz in si želijo sprostitve. 
Cafutovi imajo v ponudbi še te-
nis igrišče, povabili vas bodo na 
ribolov, poskrbeli za piknik v 
naravi in gosta z veseljem po-
vabili v domačo vinsko klet na 
pokušnjo lastnih vin. Lastnica 
okrepčevalnice Vrček je prep-
ričana, da bodo poslej z boljšo 
gostinsko ponudbo v Soviče pri-
vabljali mnogo več gostov in 
poskrbeli bodo, da se bodo ti 
pri njih prijetno ter predvsem 
dobro počutili. 

Tekst in foto: 
TM Okrepčevalnica Vrček v Sovičah vabi, da jih obiščete! 



POGOVOR Z DR. M A R J A N O M SENJURJEM, MINISTROM ZA EKONOMSKE O D N O S E IN RAZVOJ 

Zmanjšati regionalne razlike 
v zadnjih letih so se razmere na področju regionalnega 
razvoja v Sloveniji izboljšale. Toda še vedno so občine, ki 
v razvoju močno zaostajajo. Med temi so prav gotovo tudi 
haloške. Prebivalci se še vedno ubadajo s pomanjkanjem 
pitne vode, vozijo se po slabih makadamskih cestah, so 
brez zaposlitve in drugih dobrin, ki jih imajo v drugih kra-
jih že dolgo. 

Da se seznani z razvojno pro-
blematiko občin v Halozah, je 
dr. Marjan Senjur, minister za 
ekonomske odnose in razvoj, 
obiskal te kraje in se pogovarjal 
z župani haloških občin. 

Slovenija je dobila nov zakon 
o spodbujanju regionalnega raz-
voja in ustrezne podzakonske 
akte, ministrstvo za ekonomske 
odnose in razvoj pa je z notran-
jim prestrukturiranjem lastnih 
proračunskih sredstev povečalo 
sredstva za regionalni razvoj z 
1,3 na 3 milijarde tolarjev. Vsa 
ministrstva skupaj letno zago-
tavljajo za skladnejši regional-
ni razvoj že okoli 33 milijard 
tolarjev. Če si želimo skupnega 
napredka, moramo najprej od-
praviti tako močne regionalne 
razlike, pravi med drugim mi-
nister dr. Senjur. 

TEDNIK: Kako vaše mini-
strstvo skrbi za razvoj tistih 
območij, ki znatno zaostajajo 
v razvoju in so demografsko 
ogrožena, kot recimo Haloze? 

Dr. Marjan Senjur: "Osnov-
no je, da poskušamo zagotoviti 
infrastrukturne storitve: vodo, 
ceste, elektriko, pa tudi telefon. 
In ravno v teh krajih je navečji 
problem zagotoviti kvalitetne 
asfaltirane ceste in vodo. Seveda 
bi radi ustvarili - poiskali tudi 
ugodne pogoje za razvoj gospo-
darstva, da bi bilo na teh ob-
močjih več delovnih mest, da bi 
tu ostali tudi mladi ljudje, ne 
samo starejši. Odgovorni bodo 
morali paziti, da bodo dopus-
tili takšno gospodarstvo, ki ne 
bo onesnaževalo okolja. Pri tem 
nimam v mislih, da bi iz Ljub-
ljane prinesli projekte, kaj naj bi 
tu imeli, temveč morajo Halo-
žani sami izdelati svoje projek-
te, v katerih bodo najverjetneje 
tudi njihove želje po razvoju 
kraja, država pa jim bo pri tem 
pomagala. Država se že uspo-
sablja, da bi tako s pomočjo lju-
di in sredstev res nudili pomoč 
krajem, ki imajo razvojne teža-
ve." 

TEDNIK: Že velikokrat smo 
lahko slišali predlog, da bi Ha-
lozam dodelili poseben status. 
To naj bi pomenilo še dodatno 
finaciranje s strani države. 

Dr. Marjan Senjur: "To je res. 
Haloške občine izpolnjujejo vse 
kriterije, s katerimi določamo 
območja s posebnimi razvojni-
mi problemi. Ta območja naj 
bi bila od države deležna še ve-
čje pozornosti kot druga, ki teh 
problemov nimajo. Haloške ob-
čine imajo namreč znatno nižjo 
dohodnino na osebo, kot je sicer 
v Sloveniji, veliko nad povpre-
čjem je stopnja brezposelnosti, 
prav tako so to obmejna obmo-
čja, kar pomeni posebne teža-
ve. Posebna značilnost takšnih 
regij je tudi veUk delež akti-
vnega kmečkega prebivalstva. 
Takšnim območjem bi radi še 
posebej pomagali. Res pa je, da 
se morajo občine same organizi-
rati, pripraviti regionalne pro-
grame, iz katerih morajo izvirati 
konkretni projekti, ki jih bo po-
tem sofinancirala država. Upam 
tudi, da bi jih lahko sofinanci-
rali s pomočjo Evropske unije." 

TEDNIK: Na srečanju z župa-
ni haloških občin niste želeli 
preveč obljubljati. Boste raje 
več uresničili? 

Dr. Marjan Senjur: "Navad-
no župani od mene in našega 
ministrstva pričakujejo bolj de-
nar kot obljube ... V mejah tega 
denarja, ki ga imam na razpola-
go v okviru državnega proraču-
na, lahko obljubljam, nikomur 
pa ne morem zagotoviti, ali bo 
neki program sprejet ali ne. 
Zato sem bolj skop v obljubah. 
Tisto, kar obljubim, pa si priza-
devam uresničiti." 

TEDNIK: Ali financiranje ob-
čin iz vašega ministrstva pri-
pada občinam že po samem 
ključu financiranja ali morajo 
imeti posebne programe? 

Dr. Marjan Senjur: "V vsa-
kem primeru morajo občine 
kandidirati za pridobitev naših 
sredstev z izdelanimi načrti. 
Vnaprej sicer pripravimo okvir-
ni načrt, koliko bomo namenili 
vsaki občini, a denar ne pride v 
občinski proračun avtomatsko, 
temveč le, če ta priloži načrte, 
ki se izkažejo kot nujno potreb-
ni. Zdaj uvajamo novo politiko, 
ko govorimo o regionalnih pro-
jektih. Gre za projekte, ki jih 
skupaj predloži več občin. Tudi 
tu ni avtomatizma, temveč se 
odloča od projekta do projekta. 
Tako imamo zdaj dve vrsti na-
tečajev. Nekaj haloških občin 
nastopa skupaj s projektom os-
krbe z vodo, ki jih fnanciramo 
in obravnavamo ločeno. Ena vr-
sta natečajev so sredstva za gos-
podarsko infrastrukturo občin, 
ko gre za manjše občinske pro-
jekte, druga vrsta so večji - regi-
onalni razvojni, ko se odločamo 
od projekta do projekta." 

KOLIKO REGIJ 
BOMO IMELI 

TEDNIK: Ko govorimo o re-
gionalni politiki, se velikokrat 
postavlja vprašanje, na koliko 
regij bo razdeljena Slovenija. 

Dr. Marjan Senjur: "Na žalost 
vam na to, kar verjetno najbolj 
zanima ljudi in kar je najpo-
membnejše, ne znam odgovori-
ti. Zaenkrat tega v Sloveniji še 
ne vemo. Za operativne potre-
be regionalne politike v okviru 
našega ministrstva in vlade ra-
zmišljamo o tem, da bi celotno 
Slovenijo razdelili na dve regiji. 
Prva bi bila ljubljanska, druga 
preostala Slovenija. Se pogos-
teje pa Slovenijo razdelimo na 
statistične regije, dokler seveda 
ne bodo nastale pokrajine ali 
upravni okraji. Zaenkrat delu-
jemo z dvanajstimi statistični-
mi regijami, vendar vemo, da 
to ne bo končno stanje. V po-
litičnem procesu se je potrebno 
odločiti, koliko bo pokrajin in 
kakšne bodo te. Zenkrat ne mo-
rem reči, koliko bo regij. Res 
pa je, da bi bilo veliko lažje vo-
diti regionalno politiko, če bi že 
imeli znane pokrajine." 

TEDNIK: Veliko govorimo o 
vstopu naše države v EU. Kako 
pa je to na področju vašega mi-
nistrstva, ali obstoj manj raz-
vitih občin vpliva na dinamiko 
vstopa v EU? 

Dr, Marjan Senjur: "Prav go-
tovo vpliva. Se posebej vpliva 
splošna razvitost Slovenije, naša 
notranja regionalna politika. Mi 
namreč želimo regionalno poli-
tiko uskladiti s strukturno regi-
onalno politiko Evropske unije, 
tako bi se lahko ob naši domači 
regionalni politiki priključili 
tudi na evropsko. Upamo, da bi 
lahko vsaj nekaj sredstev dobili 

iz Evropske unije. Vključevanje 
v EU bomo uporabili tudi za to, 
da bomo vzpostavili vse institu-
cije, ki so potrebne za učinkovi-
tejši regionalni razvoj - in prav 
to delamo zdaj: razvili bomo po-
trebne regionalne agencije, raz-
vojne programe in statistične 
regije, ki nam bodo pomagale, 
da bomo lahko več naredili na 
tem področju." 

TEDNIK: Čemu pa ste v zad-
njem času v vašem ministrstvu 
posvetili največ pozornosti? 

Dr. Marjan Senjur: "V okvi-
ru vlade je bilo največ razprav 
o poročilu javnih financ v prvi 
polovici leta, to je bilo tudi naj-
bolj razburljivo. V našem mini-
strstvu smo se največ ukvarjali 
s pripravo zakonov na področju 
privatizacije. To je bilo največje 
delo v avgustu, ki je bil prejšnja 
leta počitniški mesec." 

TEDNIK: Veliko se je govo-
rilo o privatizacijski luknji. Se 
je kaj zmanjšala, koliko zna-
ša? 

Dr. Marjan Senjur: "Privati-
zacijska luknja se je zdaj zma-
njšala na podlagi naših triletnih 
prizadevanj na 80 milijard to-
larjev, izraženo v cenah 1. 1. 
1993, kar pomeni, da je po dana-
šnjih cenah trikrat večja. Zdaj 
predlagamo, da bi za to luknjo 
zagotovili vrednostne papirje -
nakupne bone, ki bi jih zame-
njali za certifikate. S temi boni 
bi lahko kupovali državno pre-
moženje, ko se bo to postopno 
privatiziralo." 

TEDNIK: Ste zadovoljni s 
trenutno gospodarsko rastjo v 
Sloveniji? 

Dr. Marjan Senjur: "Da, pa 
tudi z upadanjem stopnje brez-
poselnosti. Nisem pa zadovoljen 
z gibanji na področju inflacije, 
kajti to je trenutno največji pro-
blem slovenskega gospodarstva. 

Seveda lahko pride še do pove 
čanje stopnje inflacije, vzroki z; 
to pa so zunaj naše države, kaji; 
na to vplivajo cene naftnih de 
rivatov na svetovnih trgih, ki Sf 
potem preko domačih cen ben. 
cina in kurilnega olja prenašajc 
v stroške podjetij in tako nap. 
rej v gospodarstvo. Poleg tega jf 
tečaj slovenskega tolarja v pri-
merjavi z ameriškim dolarjem 
precej narastel, kar pomeni, ds 
so tudi uvozne dobrine nekoli-
ko dražje. Inflacija dejansko ni 
takšna, kot bi si jo želeli, upaj-
mo pa, da bo postopno začeh 
padati in bo že prihodnje lete 
stabilnejša." 

TEDNIK: Kako je s tujimi 
vlaganji in tujim kapitalom v 
Sloveniji? 

Dr. Marjan Senjur: "Veliko-
krat smo tudi v Sloveniji skep-
tični do tega, kako se bodo tujci 
pri nas obnašali. Menim, da bo 
v Sloveniji sčasoma veliko tuje-
ga kapitala, že sedaj je okrog 11 
odstotkov vsega kapitala v tuji 
lasti in okrog 25 odstotkov iz-
voza ustvarijo podjetja, ki imajo 
tuje lastnike. Torej je tuji kapi-
tal že prisoten. Računam pa, da 
bi okoli tretjino novih inves-
ticij lahko bilo tujega izvora. 
Želel pa bi, da bi tuje investi-
cije bolj prispevale k regional-
nemu razvoju in prišle tudi v 
manj razvita območja, ne samo 
v gospodarsko razvita središča." 

Marija Slodnjak 

Dr. Marjan Senjur, minister za ekonomske odnose in razvoj: 
»Rad grem med ljudi, na teren. Tako tudi vidim realno podo-
bo.« Foto: MS 

PTUJ / P O G O V O R Z MARIJO MAGDALENO 

Tudi v pokoju si lahko aktiven 
Marija Magdalene je ena uspešnih ptujskih žensk. Skoraj 
štiri desetletja je delala na področju financ in računovod-
stva, od tega kar 38 let v Kmetijskem kombinatu Ptuj, kjer 
je vodila sektor za ekonomiko, eno leto pa je bila trgovska 
pomočnica v tekstilni hiši ptujske Emone-Merkur. 

Rodila se je v Celju, otroštvo 
je preživela na Ptuju, prav tako 
vsa delovna leta, v njem ostaja 
tudi po upokojitvi. Srednjo eko-
nomsko šolo in prvo stopnjo 
VEKŠ-a je končala ob delu. Da 
so njeno delo izredno cenili tudi 
zunaj Kombinata, pove poda-
tek, da je dolga leta delala tudi 
v številnih odborih bank, za-
varovalnice, bila pa je tudi ne-
profesionalna članica ptujskega 
izvršnega sveta za področje tu-
rizma in financ, ko ga je vodil 
Janko Bezjak. Prav tako je bila 
predsednica skupščine kulturne 
skupnosti občine Ptuj in sodni-
ca porotnica, interese javnosti 
pa je predstavljala tudi v svetih 
zavodov nekaterih ustanov. Iz-
kušnje z drugih področij dela so 
ji zelo koristile tudi pri oprav-
ljanju funkcije v podjetju. 

Upokojitev je vzela kot nekaj 
čisto normalnega. "Vsak ve, da 
bo ta trenutek prišel, nanj se 
moraš pripraviti. Lahko bi še si-
cer delala, vendar sem na začet-
ku letošnjega leta ugotovila, da 
je čas, da se umaknem, da pre-
pustim delo mladim, ki čakajo, 
da bodo napredovali. In še ne-
kaj je: običajno finančniki za-
pustijo podjetje, ko je podjetju 
dobro. Kmetijski kombinat je 
dobro podjetje, finančna sana-
cija je končana, njegovo tekoče 
poslovanje je pozitivno. Seveda 
to ni moja zasluga, to je zasluga 
celega kolektiva, sama sem pri-
spevala svoj delež po najboljših 

močeh. Ko je v podjetju finan-
čno stanje takšno, kot je sedaj v 
Kombinatu, ga lahko mirno za-
pustiš, toliko lažje, če veš, da so 
za teboj ljudje, ki znajo delati in 
bodo delo tudi dobro nadgraje-
vali," je med drugim povedala 
Marija Magdalene. 

Upokojila se je z letošnjim 
majem, vendar brez dela ni os-
tala. To je tudi težko, če delaš 
neprestano od 17. leta starosti, 
poudarja. "Čutim, da je v meni 
še nekaj energije, da lahko de-
lam. Ne opravljam pa takšnih 
del, ki bi jih lahko opravljali ti-
sti, ki na delo čakajo. Svoje zna-
nje s področja računovodstva 
in financ prenašam na nove 

generacije računovodskih de-
lavcev. Poleg tega pa v enem 
od uspešnih srednjih ptujskih 
podjetij opravljam finančno-
računovodsko svetovanje. To je 
potrebno, da ne izgubiš stika s 
stroko, da imam dostop do vse 
literature in do vsega, kar pot-
rebujem pri uvajanju kadra." 

Pogovor z Marijo Magdalene 
je nanesel tudi na vprašanje raz-
voja Ptuja. Podobno kot nekate-
ri drugi strokovnjaki na drugih 

področjih je skeptična do tega 
vprašanja. "Ne vem, ali ima Ptuj 
sploh kakšen razvoj oziroma kaj 
sploh na Ptuju razvijamo. Vsi 
vemo, da je prihodnost tega ob-
močja v turizmu. Kje pa smo 
v turizmu, pa se lahko prepri-
čamo vsak dan znova. Koliko 
se to območje posveča gospo-
darskemu razvoju, smo se lah-
ko prepričali tudi ob letošnjem 

prazniku mestne občine Ptuj. 
Ptujski župan o razvoju velikih 
podjetij v svojem govoru ni po-
vedal ničesar. Izrazil je le upa-
nje, da se bo v tem letu pričel 
razvoj Term. Vemo, da mestna 
občina Ptuj zahteva svoj delež 
v Termah, čeprav do tega ni up-
ravičena. Po vsej verjetnosti si 
ga želi, da bi ga lahko prodala, 
ker če bi imela željo postati 
solastnik Term, so ji dane vse 
možnosti, da s sovlaganjem v 
nove naložbe to tudi postane. 
Lep primer, kako občina us-
pešno razvija ptujski turizem, 
je grajska restavracija, ki jo je 
Kmetijski kombinat brezplač-
no prenesel na občino, pa še 
danes sameva, propada na graj-
skem hribu. Dejansko občina 
samo ugotavlja stanje, ničesar 
pa ne naredi, da bi se to spre-
menilo na bolje. Kombinat vidi 
svoj razvoj v Termah in tudi 
pripravlja ekonomske programe 
za naložbo, ki bo vredna okrog 
30 milijonov nemških mark," je 
predstavila svoj pogled na raz-
voj Ptuja Marija Magdalene. 

Da je Marija Magdalene nekaj 
prispevala v razvoj tega okolja, 
je bivša občina Ptuj spoznala 
pred dvajsetimi leti, ko je kot 
ena redkih žensk prejela najvišje 
občinsko priznanje za uspešno 
delo na področju računovodstva 
in financ, kar je bilo za tiste čase 
skoraj nepojmljivo. Pozneje se 
to ni ponovilo; kandidati za naj-
višja občinska priznanja so v za-
dnjih letih praviloma moški. Se 
sreča, da ženske vodijo tudi ko-
lektive oziroma ustanove, ki so 
v zadnjih letih prejeli zlate pla-
kete. 

M6 

Marija Magdalene po skoraj 40-letnih izkušnjah na področju 
računovodstva in tinanc tudi v pokoju ne miruje, znanje in 
izkušnje prenaša na nove rodove finančnih in računovodskih 
delavcev. Foto: Črtomir Goznik 



PTUJ 

planini! osvojili vrh Triglava 
Zadnjo soboto in nedeljo v avgustu je ptujsko planinsko 
društvo organiziralo tradicionalni vzpon na našo najvišjo 
goro. V zgodnjih jutranjih urah se je kar 48 planink in pla-
nincev podalo na pot proti Julijskim Alpam s trdno name-
ro, da se povzpnemo na vrh 2864 metrov visokega Iriglava. 

Prva jutranja zarja in pogled 
na ožarjene vrhove Kamniško-
Savinjskih Alp sta obetala pre-
krasen poletni dan, primeren za 
vzpone na dvatisočake. In prav 
to je sporočal tudi naš očak Tri-
glav, ki se je skupaj z bližnjimi 
vrhovi kot bela glava kopal v 
jutranjem soncu. Na pot proti 
vrhu - Triglavskemu domu na 
Kredarici smo tokrat krenili iz 
dveh različnih smeri. Prva sku-
pina se je podala iz Krme proti 
Konjskemu prevalu, od koder 
so se povzpeli do Kredarice. Is-
točasno pa je druga skupina pri-
čela pot v dolini Vrat. Mimo 
Aljaževega doma nas je pot vo-
dila na sedlo Luknja, kjer se je 
pričel vzpon po prepadnih vi-
šavah Bambergove poti čez Ple-
menice. Kljub žgočemu soncu 
in zahtevni poti nam je uspelo 
premagati Plemenice, od koder 
smo uživali v obširnih razgle-
dih na vrhove Julijcev, kot so 

Mangrt, Jalovec, Škrlatica in 
drugi, ki so bili kot na dlani. 
Preko Triglavskih podov je nato 
sledil vzpon na Skrbino, od ko-
der smo se povzpeli na vrh 
Triglava. Nekoliko utrujeni, a 
nadvse zadovoljni ob pogledu 
na pobeljene avstrijske vršace 
smo z vrha sestopili do Triglav-
skega doma na Kredarici ter 
skupaj s prvo skupino prenoči-
li. Z zvezdami posejano nebo je 
obetalo lepo nedeljsko jutro. In 
res. Jutranji pogled na Triglav je 
tudi v najbolj zaskrbljenih očeh 
pregnal dvome o vzponu na vrh 
gore. Kot dolga kača smo se po-
časi, a vztrajno vzpenjali naj-
prej na Mali Triglav, nato pa v 
zamahu osvojili Aljažev stolp. 
Na vrhu smo počastili predv-
sem "novopečene Slovence", pod 
čemer razumemo seveda vse pr-
vopristopnike. In teh je bila 
skoraj polovica, tako da je imel 
Tone nemalo preglavic, kako 

enakomerno razdeliti odmerke 
"anestetika". Seveda so naši pr-
vopristopniki doživeli pravi pla-
ninski krst, hkrati pa prejeli 
novo — planinsko ime. Ptujski 
planinci smo tako bogatejši za 
nekaj Kekcev, Mojc, Gamsov, 
Svizcev ... 

Kot pravi star pregovor: "Na 
vrhu je za nami šele pol poti!" 
smo jo tudi mi čimprej mahnili 
do bližnje Skrbine, nato pa pre-
ko Doliča in Luknje sestopili v 
Vrata. Čeprav nekoliko utruje-
ni in bolečih okončin, sta nam 
novih moči vlila pristna planin-
ska hrana in požirek hladne pi-
jače na terasi Aljaževega doma 
v Vratih. Ob pogledu na skoraj 
dva tisoč metrov višje ležeči vrh 
Triglava, kjer smo bili še pred 
nekaj urami, smo se zavedli, 
kaj zmoremo ob vzpodbudi in 
skupnem vzponu s planinskimi 
prijatelji. Da je v slogi moč, se 
je pokazalo tudi ob letošnjem 
vzponu PD Ptuj na naš najvišji 
vrh in z željo, da tako ostane 
tudi v prihodnjih letih, vas va-
bimo, da se nam pridružite na 
naslednjem pohodu na Triglav. 

Uroš Vidovič 

Ptujski planinci na vrhu Triglava 

SVETA TROJICA / SREČANJE MLADIH RIBIČEV 

Ptujtanom pokal Alpe - Jadran 
Pri Sveti IVojici v Slovenskih goricah je 
bilo avgusta 9. tekmovanje mladih ribi-
čev za pokal Alpe - Jadran, ki ga je pod 
pokroviteljstvom občine Lenart zgledno 
pripravila lenarška Ribiška družina Pe-
snica. Nastopilo je 13 ekip iz Slovenije in 
Madžarske, zmagali pa so mladi ribiči s 
Ptuja pred I. ekipo Ribiške družine Pe-
snica in Mariborom. Ptujčani so za na-
meček osvojili tudi velik prehodni pokal 
uredništva revije Ribič. 

V posamični konkurenci je v sektorju A zma-
gal Matevž Pivec iz Maribora pred Jernejem 
Ambrožičem iz Črnomlja in Žigo Pavličem 
iz Ptuja; v sektorju B Matej Voglar iz Pesnice 
pred Alešem Kanclerjem s Ptuja in Aljošo 
Kupcem iz Šempetra v Savinjski dolini, v sek-
torju C pa Darko Kraner iz II. ekipe Ribiške 
družine Pesnica pred Markom Antoličem iz 
Maribora in Miho Petkom s Ptuja. Največ rib, 
5300 gramov, je ulovil domačin Matej Voglar, 
ki je za lep uspeh prejel praktično nagrado 
organizatorjev. 

Mlade ribiče, njihove mentorje, spremljeval-
ce in starše so pri Sveti Trojici pozdravili lenar-
ški podžupan Franc Krivec, podpredsednik 
Ribiške zveze Slovenije Štefan Hari in pred-
sednik komisije Alpe - Jadran pri RZ Sloveni-
je Jože Hartman. V imenu organizatorjev se 
je vsem udeležencem zahvalil predsednik le-

narške RD Pesnica Srečko Lipovnik in izrazil 
željo, da bi bilo prihodnje leto na jubilejnem, 
10. tekmovanju pri Sveti Trojici še več mladih 
ribičev. Posebej se je zahvalil gostom iz sose-
dnje Madžarske, ki so bili nad tekmovanjem 
navdušeni. Nekaterim sponzorjem in organi-
zacijam je podelil posebna pisna priznanja RD 
Pesnica. Prireditev je znova imenitno uspela 
in je pripomogla k turistični promociji Sloven-
skih goric ter slovenskega sladkovodnega ri-
bištva. 

To je v svojem pozdravu poudaril tudi lenar-
ški podžupan Franc Krivec in povedal, da bo 
občina tudi v bodoče podpirala tovrstna priza-
devanja ribičev. Zavzel se je tudi za še večjo 
naravovarstveno vlogo ribiške organizacije in 
vzgojno poslanstvo tovrstnih tekmovanj mla-
dih ribičev. Na ta vidik prireditve je opozoril 
tudi podpredsednik RZ Slovenije Štefan Hari, 
ki je čestital organizatorjem za vzorno priprav-
ljeno tekmovanje in se zahvalil številnim men-
torjem, ki v RD načrtno delajo z mladimi. V 
imenu področne ZRD Maribor pa je udeležen-
ce tekmovanja pozdravil predsednik Bojan Ja-
vornik in prav tako poudaril, da je tovrstna 
oblika srečevanja nujna in predvsem potrebna, 
saj je na mladih ribičih bodočnost ribiške or-
ganizacije in tudi veliko naravovarstveno bre-
me ter odgovornost. 

Marjan TOŠ 

ŠPORTNO DRUŠTVO BOROVCI 

Povzpeli smo se na Krn 
l ani ustanovljeno športno društvo Borovci je v letošnjem 
letu uspešno zaživelo. Ob gradnji igrišč v športnem parku 
za vasjo so uspeli organizirati še proslavo in pogostitev za 
materinski dan, postavitev majskega drevesa z družabnim 
srečanjem vaščanov ter izvesti spominski turnir v malem 
nogometu. Na športnih igrah ob pr\em prazniku občine 
Markovci pa so dosegli skupno tretje mesto. 

V soboto in nedeljo, 19. in 20. 
avgusta, smo se člani društva in 
drugi ljubitelji planin podali na 
najlepši razgledni vrh naših pla-
nin, 2245 m visoki Krn. Z avto-
busom podjetja Pajnkiher smo 
ob 4. uri odpotovali izpred ga-
silskega doma v Borovcih. S 
krajšimi postanki na poti prek 

Vršiča in po ogledu izvira Soče 
smo prispeli v dolino Lepene. 
Pot smo nadaljevali peš do koče 
pri Krnskem jezeru. Zjutraj smo 
v temi krenili proti vrhu Krna. 
Skoraj dve uri smo hodili, pre-
den so se prvi sončni žarki do-
taknili gorskih vrhov in nam 
pričarali nepozaben pogled na 

naše planine. Najlepše je bilo na 
vrhu. Med občudovanjem lepot 
smo kar pozabili na utrujenost 
in drobne žulje v čevljih. Za res 
občuteno doživetje na tem dva-
tisočaku je poskrbel planinski 
vodnik Franc Korpar. 

Pobočja Krna nudijo obis-
kovalcu ogromno raznovrstnih 
rož, zanimivo pa je pogledati 
tudi ostanke soške fronte. 

Polni prelepih vtisov smo se v 
poznih večernih urah vrnili do-
mov z obljubo, da bomo vsako 
leto obiskali naše mogočne gor-
ske vrhove. 

Zvonko Črešnik 

Ob Krnskem jezeru 

OIIMOZ / OTROŠKI POČITNIŠKI TABOR "TRIJE KRALJI" 

Prijetnih šest dni na Pohorju 
Lokalna akcijska skupina za preprečevanje odvisnosti s se-
dežem na območnem združenju Rdečega križa Ormož je od 
14. do 19. avgusta že v penzionu Jakec na RTC Trije kralji 
drugič organizirala šestdnevni otroški počitniški tabor za 
30 učencev tretjih in četrtih razredov osnovnih šol v ormo-
ški občini. 

Že prvi dan po nastanitvi so 
se odpravili na pohod na Veliki 
vrh, od koder se razprostira lep 
razgled po Dravski dolini. V ve-
černih urah so ob čudovitih di-
apozitivih Pohorja in njegovih 
ljudi zvedeli še veliko zanimi-
vosti o točkah, ki so jih v nasled-
njih dnevih obiskali. Drugi dan 
so se podali do Črnega jezera, 
od tam pa do Osankarice, kjer 
so si ogledali muzejsko zbirko 
iz 2. svetovne vojne ter posled-
nje bojišče Pohorskega bataljo-
na. Pohod tretjega dne je vodil v 
zanimivo turistično vasico Kot, 
kjer ni nobenega smerokaza (vsi 
so izdelani ročno iz lesa), ste-

bra javne razsvetljave, ograje, 
tudi ne hiše brez bogatih cve-
tličnih aranžmajev. V Zahodni 
Kot, kjer deluje še prava črna 
kuhinja, so se odpravili četrti 
dan ter ravno ujeli gospodinjo 
pri peki kruha. Kot povsod so 
jih tudi tu sprejeli odprtih rok 
in src, pogovor je stekel tako 
hitro, kot da so že dolgoletni 
prijatelji. Predzadnji dan je bil 
namenjen ogledu partizanske 
bolnišnice Jesen, ki je delovala 
vse do konca druge svetovne 
vojne. Zunanjost so lično uredi-
li, notranjost barak pa priča o 
najskromnejših razmerah, v ka-
terih je zdravstveno osebje med 

vojno reševalo življenje. V po-
poldanskih urah sta jih obis-
kali Nežka Ivanuša in Katica 
Zlatnik, med Ormožani pozna-
ni kot odlični izdelovalki rož iz 
papirja. To so počeli tudi ude-
leženci tabora ter navduševali 
s svojo spretnostjo in pridnos-
tjo. Dan se je zaključil, kot se za 
vse podobne tabore spodobi - s 
kulturnim programom, ki so ga 
pripravili učenci sami, ter s pes-
mimi ob spremljavi harmonike, 
ki jo je z veseljem zaigral oskr-
bnik doma. 

O tem, da udeleženci tabora 
niso samo pešačili, pričajo šte-
vilni izdelki, ki so nastajali 
predvsem v popoldanskih urah. 
Po vrnitvi so jih razstavili v iz-
ložbi nekdanje trgovine Planika 
na Kerenčičevem trgu v Ormo-
žu. 

Maja Botolin Vaupotič 

Pa še posnetek za spomin ... 



IŠČETE SVOJ STIL / IŠČETE SVOJ STIL 

Tatjana piše pesmi in je rada lepo obleiena 
Po krajših počitnicah je ekipa akcije Iščete svoj stil ponov-
no pričela delati. Zaradi odhoda v tujino jo je zapustil vi-
zažist Dani Kolarič, zato bo za make up začasno skrbela 
Nina Škerlak iz frizerskega salona Stanka, kjer tudi skrbi-
jo za nove pričeske udeležencev akcije. 

Prva popočitniška udeležen-
ka je bila Tatjana Maguša, še 
ne 16-letna dijakinja 2. letnika 
trgovske šole na Ptuju, doma iz 
Sovjaka v občini Trnovska vas. 
Tatjana je rada dobre volje, če je 
le mogoče, išče sprostitev v na-
ravi, bolj zase kot za druge pa 

piše pesmi, v katerih zapisuje 
svoja življenjska spoznanja. Pri 
obačilih se navdušuje za šport-
ni stil, ki je po njenem za šolar-
ko najprimernejši. Bolj svečana 
oblačila pa obleče ob posebnih 
priložnostih. Za akcijo Iščete 
svoj stil se je tudi Tatjana kot 
večina dosedanjih udeležencev 
odločila zaradi izziva. 

Tatjana je prvič obiskala ko-
zmetični studio, zato ji je 
kozmetičarka Neda Tokalič po-
drobneje obrazložila postopek 

nege, obenem pa ji je dala nekaj 
koristnih nasvetov za nego kože 
doma. Nega mora biti predv-
sem pravilna, da je koža dobro 
oskrbljena, je osnovni nasvet, 
ki ga daje vsem obiskovalkam 
kozmetičnega studia. Po po-
vršinskem čiščenju - koža je 
mešanega tipa - se je lotila glo-
binskega čiščenja, ki je terjalo 
poprejšnjo pripravo. Uporabila 
je preparate za ta tip kože koz-
metike Thalgo. Nego je zaklju-
čila s masko in ustrezno kremo. 

V frizerskem salonu Stanka je 
za Tatjanino novo frizuro pos-
krbela frizerka Jožica. Pred po-
segom je imela Tatjana enako 
dolžino las in naravno temno 
pepelnato barvo. Njena želja je 
bila spremeniti pričesko, ven-
dar ne na račun dolžine las. 

Frizerka je izbrala kratki grad-
nirani paž s kratkim frufrujem 
na čelu, frizuro, ki je nosljiva ob 
vsaki priložnosti. Glede na Tat-
janine temne oči in nekoliko te-
mnejšo pol ji je lase pobarvala 
s temnim polisandrom in tem-
no rjavo barvo znamke Wella. 
S tem je nova pričeska dobila 
svež in razigran videz. Sušenje 
je bilo v glavnem naravno. 

Za ličenje je poskrbela Nina, 
ki je na Tatjanin obraz najprej 
nanesla tekoči puder in ga nara-
hlo fiksirala s pudrom v prahu, 
predvsem okrog oči. Izbrala je 
rahel make up. Spodnji in zgor-
nji del oči ji je začrtala s črnim 
svinčnikom ter ga narahlo ome-
hčala s čopičem, da robovi niso 
bili tako ostri. Zgornji del veke 
ji je obarvala z ličilom v rožna-
ti barvi, ki ga je na robu veke še 
bolj poudarila, da je oko dobilo 
širši in močnejši pogled. Tatja-
na ima zelo dolge in močne tre-
palnice, zato jih je le narahlo 
obarvala s črno maskaro. Na us-

tnice ji je nanesla rahlo rožnato 
barvilo in jih poudarila z glo-
som. 

V modnem studiu Barbare 
Plaveč so za Tatjano izbrali je-
ans oblačila v črni barvi, modno 
oblikovane kavbojke in kratko 
jakno, ki so jih dopolnili s srajč-
no bluzico v rožnati barvi. Gle-
de na mladost ji pristaja športni 
stil. Izrazita postava in barva 
polti pa ji omogočata, da so lah-
ko njena oblačila v vsej barvni 
paleti. 

V športnem studiu Olimpic 
so za Tatjano izbrali program 
Olimpic, namenjen dekletom in 
ženskam, ki želijo z vadbo obli-
kovati želeno postavo in doseči 
optimalno telesno težo. Kot je 
povedal strokovni vodja studia 
prof. Vlado Cuš, je Tatjana pri-
čela vadbo v programu Olimpic 
po 14-dnevnih pripravah. Tudi 
njej so kot vsakemu dosedanje-
mu udeležencu akcije Iščete svoj 
stil podarili en mesec brezplač-
ne vadbe. 

MG 

Tatjana prej ... 

... m pozneje 

Tatjana v črnem jeans kompletu in bluzici rožnate barve iz 
prodajalne NAFNAF na Ptuju. Fotografije: Črtomir Goznik 

Popust v septembru - Frizer-
ski salon Stanka 

UUBUANA / PRED IZBOROM MISS SLOVENIJE 2000 

Glasovanje tudi po internetu 
v hotelu Habakuk v Mariboru so sredi avgusta med 27 le-
pimi dekleti, ki so bile najbolje uvrščene na regijskih iz-
borih, izbrali petnajst najlepših, ki se bodo potegovale za 
naslov miss Slovenije 2000. V finale, ki bo 23. septembra 
v veliki dvorani Cankarjevega doma v Ljubljani, so se uvr-
stile tudi prve tri z izbora miss Štajerske, ki je bil 5. avgu-
sta na Ptuja, ko so najlepše postale Antonija Novak, Maša 
Mere in Tanja Lipič. Dobro delo ptujske komisije je potr-
dila tudi komisija polfinala v Mariboru, ki so jo v večini 
sicer sestavljali Mariborčani. 

Ptujski izbor je edini, ki ima 
vse tri svoje predstavnice v fi-
nalnem izboru, po oceni lepo-
tnih strokovnjakov in javnosti 
pa so tudi v ožjem izboru za le-
tošnjo miss Slovenije. 

Včeraj je bila v Ljubljani tis-
kovna konferenca, na kateri se 
je predstavilo vseh petnajst fi-
nalistk. Novost pri letošnjem 
izboru je glasovanje po inter-
netu, ki se bo začelo 17. in 

bo trajalo do 23. septembra 
(zvzvw.miss-slovenia.com). Vsaka 
lepotica je predstavljena s fo-
tografijo in osnovnimi podatki, 
naslov miss intemeta pa bo v 
finalnem izboru veljal kot en 
glas žirije. Druga novost je, da 
bo letos organizator omogočil 
udeležbo na svetovnih lepotnih 
izborih tudi drugo- in tretje-
uvrščeni. Tekmovanje za miss 
sveta bo letos 30. novembra v 
London. Tja bo ob slovenski le-
potici potoval tudi tisti, čigar 
kandidatka je bila izbrana za 
miss Slovenije 2000. 

MG 

Šopek petnajstih deklet, ki se bodo potegovala za naslov miss Slovenije 2000. Foto: Črtomir 
Goznik 

MALA VAS PRI GORIŠNICI / UREJENOST NA 
VSAKEM KORAKU 

Povabljeni v prijetno vaško okolje 
Bo že držalo, da so naše 
vasi vse bolj urejene in da 
za njihov lepi videz skrbijo 
vaščani sami. Zares skrbno 
urejenih vasi, ki bi si zas-
lužile tudi kakšno skromno 
priznanje za trud in vzpo-
dbudo, pa je v naši okolici 
še bolj malo. Urejene vasi 
lahko "odkrijete" denimo v 
občini Gorišnica, v naselju 
Mala vas pa vas bodo zago-
tovo povabili v prijeten pro-
stor, namenjen druženju in 
prijateljevanju. 

Malovaščani so si svoj prostor 
"pod soncem" uredili ob robu 
vasi, ob manjših ribnikih, vse 
pa olepšali s cvetjem in drevesi. 

Lesene table in napisi nam po-
vedo marsikaj, le tega ne, kako 
je v prijetno urejenem okolju 
takrat, ko se tam dobijo doma-

čini. Zaslužijo si veliko pohva-
le in naj bodo vzgled še kateri 
vasi. 

T. Mohorko 

NOVOSTI NA PTUJSKI GLASBENI SCENI 

Novi uspešniti Mirana Tetiikoviia 
Ptujčan Miran Tetičkovič, ki se že šesto leto ukvarja z glasbo in je doslej izdal tri kasete in 
kompaktno ploščo, se je odločil za nekaj sprememb pri sebi in pri svoji glasbi. Prijatelji 
ga kličejo Mirano in na to ime se je tako navadil, da si ga je nadel kot umetniško. 

Miran Tetičkovič-Mirano 

Tudi njegova glasba, ki jo dela 
z novo ekipo (Boštjan Grabnar, 
Martin Lesjak, Sendi, Matjaž 
Vlašič in nekateri drugi), je 
drugačna, bolj živahna. Njegovi 
največji novi uspešnici sta Ka-
pučino in Poljubi me nocoj in ju 
zelo radi vrtijo na radijskih po-
stajah. Mirano največ nastopa 
po slovenskih diskotekah, kjer 
vedno ustvari dobro vzdušje in 
žur. V prihodnosti bo nastopil 
na TV Slovenija, v kratkem bo 
posnel tudi videospot. Mirano 
je po poklicu inštruktor, v pros-
tem času, ki ga ima vedno manj, 
pa rad igra tenis in lovi ribe. 

Kontaktni naslov: Miran Te-
tičkovič, Osojnikova 1, 2250 
Ptuj; GSM: 041 726 358. 

ms 











pLACEROVCI / GORIŠNIŠKI LOVCI RAZVILI PRAPOR 

Že/if o polnopravno ilanstvo v lovski zvezi 
ob letošnjem praznovanju praznika občine Gorišnica so 
je srečali tudi domači lovci, člani novoustanovljene lovske 
družine sv. Marjeta niže Ptuja, ki so ob letu delovanja raz-
»ili svoj prapor. 

Korenine lovske družine, ki 
je je lansko leto v dolgih poga-
j an j ih uspela sporazumno raz-
jeliti lovišče s sosednjo LD Sp. 
ptujsko polje — Sobetinci, se-
gajo že v leto 1946. Lovci pravi-
jo, da se po 50 letih zgodovina 
ponavlja in tako bogati lovsko 
tradicijo na tem območju. Ob 
jubileju so pripravili razvitje 
prapora, na katerem smo lahko 
srečali nekatere pomembne go-
ste: Sava Vovka, na kmetijskem 
ministrstvu odgovornega za po-
dročje lovstva, državnega sekre-
tarja Maksimiljana Mohoriča, 
Giinterja Maksteina, svetovalca 
za Evropsko skupnost, italijan-
skega grofa Vittorina Ceccona 
m goste iz domače občine. 

Praznično obarvana sloves-
nost je bila ena prvih priložno-
sti, na kateri so lahko gorišniški 
lovci širši javnosti predstavili 
svojo zgodovino in nekajletna 
prizadevanja za samostojno lov-
sko organizacijo. Gorišniški lo-
vci so namreč takoj po izdaji 
odločbe UE Ptuj pričeli gos-
podariti na svojem lovišču, a 
niso dobili uradnega priznanja 
od domače Zveze lovskih dru-
žin Ptuj-Ormož, še vedno pa 
jih tudi ni priznala Lovska zve-
ze Slovenije. Tudi sedanje ime 
družine naj bi bilo sporno (pro-
ti njim je vložena tudi tožba), 
s tem pa se ne strinja starešina 
LD Gorišnica Anton Jurič, saj 
pravi, da temu v prid govorijo 
, mnogi zgodovinski podatki, ki 
iV v občini Gorišnica niso žele-
li kar tako pozabiti. O nekda-
njem lovskem združenju v fari 
Gorišnica so se ohranili mnogi 
podatki, tudi o tem, da sta se v 
letu 1946 LD sv. Marjeta in LD 
Markovci združili v eno dru-
žino, po osamosvojitvi Sloveni-
je pa se je v pogledih lovcev 
marsikaj spremenilo. Nekateri 

gorišniški lovci so želeli zagos-
podariti na svojem območju, na 
hitro so ustanovili lovsko druš-
tvo in skozi številne težave, ki 
so jim sledila tudi neljuba obra-
čunavanja v zeleni bratovščini 
in tožbe, so se osamosvojili. Po-
tem je vse potihnilo, v Placero-
vcih je samo v nekaj meseci bil 
zgrajen lovski dom, ki je danes 
sodobno opremljen, vse bliže pa 
je bila tudi končna odločitev, 
da se društvo s sporazumno do-
delitvijo lovišča preimenuje v 
družino. Podpora je prišla še s 
kmetijskega ministrstva, je po-
vedal Jurič, vendar jih do danes 
uradno še niso priznali v slo-
venski lovski organizaciji. 

LOVSKA SKRB ZA 
ČISTEJŠO NARAVO 

"Vse smo urejali po pravni 
poli, preko pristojnih inštitu-
cij," je dejal Jurič, "naša vloga za 
članstvo v zvezi pa še vedno ni 
rešena. Rok za odgovor je pre-
tekel pred mesecem dni, vendar 
bomo še počakali do sklepe ob-
čnega zbora ZLD Ptuj-Ormož v 
septembru, potem pa bo mogo-
če reči kaj novega. Če odgovora 
ne bo, bomo izbrali kako drugo 
pot, kajti prepričani smo, da go-
rišniški lovci nismo nič druga-
čni in ne delamo drugače kot 
drugi lovci po lovskih družinah. 
Članov imamo vedno več, ve-
liko podpore v domači občini, 
v vseh pogledih pa nam dajejo 
podporo tudi domačini - lastni-
ki lovišč, s katerimi imamo še 
posebej dobre odnose. To smo 
pokazali tudi na julijski sloves-
nosti, ko smo v družbi pomem-
bnih gostov razvili prapor in 
nanj pripeli 72 trakov in 105 
žebljičkov. Na žalost se naše 
prireditve s praporom ni ude-
ležila nobena sosednja družina, 
a si gorišniški lovci želimo z 
vsemi dobrega in prijateljskega 
sodelovanja." 

Lovce povezuje skrb varovati 

naravo, želijo biti dobri gospo-
darji pri upravljanju z loviščem, 
gojitvi in lovu divjadi. Na žalost 
so njihova velika skrb divja od-
lagališča, ki tudi v gorišniški 
občini niso redkost, eno od teh 
pa so že uspešno sanirali in ole-
pšali z zasaditvijo dreves. Stare-
šina Jurič še pravi, da so prav 

vsi občani, ne samo lovci kot 
ljubitelji čiste narave, odgovor-
ni za njeno bodočo usodo, sku-
paj pa se morajo boriti proti 
onesnaževalcem okolja. Jurič je 
prepričan, da ne samo po or-
ganiziranju, temveč tudi po de-
lovnih nalogah gorišniški lovci 
niso nič drugačni od povpreč-

nih slovenskih lovcev, zato si 
zaslužijo biti člani številne slo-
venske lovske organizacije in ne 
njeni nasprotniki, kot jih ne-
kateri med vrsticami na žalost 
označujejo. 

T. Mohorko 

35 ČLANOV LOVSKi 
DRUŽINE 

Lovska družina sv. Mar-
jeta niže Ptuja danes šteje 
35 članov - ljubiteljev nara-
ve in gojiteljev divjadi, ki 
gospodarijo na območju ob-
čine Gorišnica na površini 
okrog 2500 hektarov. Lan-
sko leto junija so lovci 
pripravili ustanovni občni 
zbor, organizirali izobraže-
vanja, imajo potrjen lovno-
gojitveni načrt in pred kra-
tkim so razvili tudi prapor 
družine. Lovišče zajema vse 
vasi v gorišniški občini. Pre-
težno je to ravnica, na teh 
območjih pa od divjadi pre-
vladuje srnjad, manj je fa-
zanov in zajcev, še manj pa 
poljske kure — jerebice. Ob 
lovskem domu v Placerov-
cih imajo gorišniški lovci 
urejeno strelišče za glinaste 
golobe, v prihodnje pa bodo 
na tej lokaciji razvijali tudi 
lovski turizem. 

Zbrana lovska druščina na slovesnosti v juliju. Foto: Laura 

Gorišniški lovci so se dobro organizirali, ponos družine pa je 
tudi povsem nov lovski dom v Placerovcih. Foto: TM 

DESTRNIK / OCENJEVALI 
STANOVANJSKE HIŠE IN KMETIJE 

Priznanja za 
najlepše ure-
jene domove 
Turistično društvo Destr-
nik je ob letošnjem 19. 
kmečkem prazniku ponov-
no izbralo najlepše urejene 
kmetije in stanovanjske hiše 
v občini. Priznanja so preje-
le tri kmetije in šest stano-
vanjskih hiš. 

Za najlepše urejene domove v 
destrniški občini so dobili pri-
znanje: Marjana in Franc Čuš, 
Dolič 2 b, Marija in Janko Pi-
hler, Jiršovci, Marica in Franc 
Pučko, Janežovci 10, Aleksan-
der in Marija Bračko, Svetinci 
17, Dragica Lovrec, Ločki Vrh 
2 a, ter Marija in Franc Kokol, 
Janežovci 12 b 

Foto: Turistično društvo 
Destmik 

ak 

Kmetija Jožice in Marjana Lovreca, Jiršovci 24 

Dom Marije in Franca Kokol, Janežovci 12 b (na fotografiji). 

Kmetija Marice in Viktorja Žampa, Levanjci 20 Kmetija Valerije Saško, Janežovci 2 



STROKOVNJAKI ENERGETSKE PISARNE SVETUJEJO 

Nastavitev olinih in plinskih gorilnikov 
Nadal jevanje iz prejšnje 
š tev i lke 

Da bi lažje kontrolirali delo serviser-
ja, naj naštejemo opravila, ki jih mora 
serviser opraviti: 

- kontrola tesnosti plina do gorilni- i 
ka, 

- kontrola tesnosti elektromagnetnih 
ventilov, 

- kontrola ventilatorja, 
- čiščenje zunanjosti gorilnika, : 
- pregled filtrov, 
- pregled zgorevalne glave in elek- | 

trod, : 
- kontrola prenosnika toplote za pri-

pravo tople vode. j 
Pri pregledu oljne instalacije pa mora 

serviser opraviti naslednja dela: | 
- kontrola dovoda goriva in filtra, ' 
- kontrola filtra za zrak na gorilniku, 
- kontrola filtra na gorilni šobi, j 
- čiščenje vseh delov gorilnika, | 
- zamenjava gorilne šobe, i 
- po potrebi zamenjava obrabljenih 

delov, 
- nastavitev gorilnika. 
Nastavitev gorilnika vsebuje: 
- meritev sajavosti, i 
- meritev vsebnosti CO^ in O^ | 
- meritev temperature dimnih pli-

nov, 
- kontrola izkoristka, ' 
- ugotavljanje prisotnosti kurilnega 

olja v dimnih plinih. ! 
Serviser mora o opravljenem delu ! 

sestaviti zapisnik, ki ga potrebujemo { 
v naslednjem pregledu ob ponovnem 
servisiranju gorilnika, ko lahko ugota-
vljamo stanje gorilnika. 

Število obratovalnih ur gorilnika v i 

naših podnebnih razmerah naj bi zna-
šalo med 1600 in 1800 urami, če hišo 
samo ogrevamo, in dodatnih 200 do 
300 ur, če pripravljamo tudi toplo sani-
tarno vodo. Na polovici kurilne sezone 
tako torej lahko preverimo, ali goril-
nik obratuje v teh mejah. Če na njem 
nimate vgrajenega števca obratovalnih 
ur, priporočamo, da se s serviserjem 
dogovorite za vgradnjo v naslednji ku-
rilni sezoni, ker je števec obratovalnih 
ur dober pokazatelj delovanja celotne 
ogrevalne naprave. V primeru, ko te 
vrednosti odstopajo za več kot 30 %, pa 
lahko razmišljamo o zamenjavi starega 
kotla z novim. 

Če še vedno uporabljate trdno gori-
vo, upamo, da sle se pri nabavi pre-
moga odločili za premoge, ki imajo 
majhno vsebnost žvepla. Pri tem velja 
upoštevati tudi nekatere določbe Pra-
vilnika o emisiji snovi v zrak iz ku-
rilnih naprav (Ur.list. RS 73/94), ki 
predpisujejo dovoljene vrednosti in na-
čine ter obveznosti za kontroliranje iz-
pustov v ozračje iz kurilnih naprav. 
Tako premog ne sme vsebovati več kot 
0,7g/MJ žvepla. Pomembno je pouda-
riti, da so za nespoštovanje določil o 
kakovosti goriva zagrožene tudi denar-
ne kazni. 

Serviser mora imeti umerjen merilni 
instrument (vidna nalepka pooblašče-
ne ustanove) za merjenje emisij. Po iz-
vedenih delih vam je dolžan izstaviti 
žigosan in podpisan merilni protokol. 

Plin je kot gorivo v zadnjem času 
zelo razširjen, vendar se nekateri iz 
strahu pred nevarnostjo zanj le stežka 
odločijo. Za plinske kotle in gorilnike 
velja enako pravilo kot za kotle na tr-
dna in tekoča goriva, to je redno čišče-
nje in vzdrževanje. 

Redno vzdrževanje in kontrola sta 

garancija za varno in optimalno delo-
vanje. Zgorevanje plina je najčistejše, 
zato je potrebno kotel čistiti po potre-
bi, medtem ko je treba gorilnik pri spe-
cialnih kotlih nastavljati vsaj enkrat v 
ogrevalni sezoni. 

Serviser mora ob pregledu in nasta-
vitvi gorilnika opraviti sledeče: 

- kontrolo tesnosti dovoda plina do 
gorilnika, 

- kontrolo tesnosti elektromagnetnih 
ventilov, 

- zunanje čiščenje gorilnika, 
- preveriti plinski filter, 
- preveriti zgorevalno glavo, elektro-

de in ostale elementa in jih po potrebi 
zamenjati, 

- opraviti analizo dimnih plinov ena-
ko kot pri gorilnikih na olje. 

3. NAPAKE P R I NASTAVITVI 
G O R I L N I K O V 

Za zmanjšanje izgub s toploto di-
mnih plinov je potrebno delovanje 
prilagoditi zahtevani obremenitvi ter 
nastaviti pretok zgorevalnega zraka na 
optimalno vrednost, kar pomeni, da 
naj bo koncentracija CO^čim bližje 11 
%. Razmernik zraka, ki ga označuje-
mo z grško črko 1, naj bo malo večji 
kot 1. Zaradi nepopolnosti dovajanja 
in mešanja zgorevalnega zraka lahko 
praktično dosežemo popolno zgoreva-
nje tako, da dovedemo zgorevalni zrak 
v presežku, torej nad pripadajočo teo-
retsko količino zraka. Tisti najmanjši 
razmernik zraka, pri katerem že do-
sežemo praktično popolno zgorevanje, 
imenujemo "optimalni razmernik zra-
ka". 

Nadaljevanje prihodnjič 

Bojan Grobovšek, 
univ. dipl. ing. str. 

PREJELI SMO 
Še o detomorih 

Ob misli na grozljive detomore, na 
katere so nas nedavno opozorili TV 
in časopisi, me ob občutkih žalosti in 
pretresenosti vedno znova prešinjajo 
misli o dvojni morali človeštva, tudi 
nas Slovencev. 

Obsojamo te ženske, kažemo s pr-
stom nanje ... Strinjam se, njihova 
dejanja so vse obsodbe vredna. Toda 
motijo me tisti drugi detomori, ki jih 
skoraj nihče neobsoja. Je premalo lju-
di o njih poučenih? Ali pa molčijo iz 
koristoljubja, zaslužkarstva, slabe ve-
sti ali nemoči zakričati v ta svet, naj 
že preneha ubijati nedolžne, nebog-
ljene otroke in ženske s svojo zmate-
rializirano miselnostjo siliti v to? 

Ti detomori se žal dogajajo vsak 
dan. Začnejo se pri dvomesečnih in 
končajo pri devetmesečnih. Leta 1987 
jih je bilo v ZDA 1,5 milijona, 400 
dnevno, od tega 8% starih štiri do 
devet mesecev, v Nemčiji 250 tisoč, 
od tega 2000 poznih, od 4 do 9 mese-
cev. Govorimo o legalnih detomorih 
- splavih. 

Če bi očetje in matere vedeli, na 
kako krut način dajo ubiti svojega ot-
roka, in če bi moški bili v vsakdan-
jem življenju, še posebej v trenutkih 
odločitve, ženski trdna opora, ne pa 
mlahavi sebičneži, ne verjamem, da 
bi se jih toliko odločalo za tak korak. 
Le redki so namreč ginekologi, ki bi 
par pred odločitvijo, obdržati otroka 
ali ne, poučili o splavu samem in o 
njegovih posledicah za ženo. Ko gi-
nekolog potrdi nosečnost, je njegovo 
prvo vprašanje: "Ga boste obdržali ali 
ne?" Če je odgovor "NE" ali če žen-
ska še koleba v odločitvi, potem na-
piše napotnico za splav, da se ženski 
"pomaga"! Prav ta "pomoč" me tako 
teži, da sem se odločila vsem v premi-
slek napisati, kaj je splrav. Imela sem 
možnost videti film B.N. Nathansona 
"Otroci hočejo živeti!", ki me je tako 
pretresel, da o tem ne želim več mol-
čati. 

Otrok, ki so ga v tem filmu splavili. 

je bil star 18 tednov. Opazovali so ga 
skozi fetoskop (naprava za opazova-
nje plodu). Skozenj se je razločno vi-
delo otrokov nadlaket, roko s prstki, 
uho, tudi spol - deček je bil, nos, usta, 
videlo se je, kako pije vodo, obrvi, oči 
- še zlepljene ... Srce mu je bilo že 
od prvega meseca, po novejših dog-
nanjih od štirinajstega dne dalje. Gi-
nekolog je s posebnimi inštrumenti 
razširil maternični vrat (prejšnji ve-
čer ji je v nožnico vstavil sredstvo za 
mehčanje materinčnega vratu), nato 
je predrl placento (posteljico), pretr-
gal popkovino, jo odtrgal od otroka, 
ki ga je držal lokaliziranega s poseb-
nimi kleščami, da se ni mogel gibati. 
Nato je z istimi kleščami iz materni-
ce trgal otroka kos za kosom: nogi 
in roki, kose hrbta, hrbtenico, kose 
prsi, trupa (jasno so bila vidna rebra 
....). Dele otroka je zlagal na stransko 
mizo, da je lahko preverjal, ali je ot-
rok ves zunaj. Nato je s kleščami ulo-
vil glavico, ki je prosto plavala po 
maternici, jo zdrobil in izvlekel. Bela 
možganovina se je razlila naokrog. 
Vse to pa je spremljala kri, kril Si 
lahko zamislimo smrtni boj tega ot-
roka!? 

Nato je s kireto do konca očistil 
maternico. V pičlih osmih minutah 
je bil splav končan in otrok mrtev! 
To je eden od grozljivih načinov spla-
va. V kasnejših, višjih obdobjih no-
sečnosti se uporabljajo druge metode, 
kot je vbrizgavanje solne kisline, ki 
otroku razje povrhnjico, da umre in 
se nato rodi mrtev, ali celo, da se ot-
rok rodi živ in ga pustijo umreti, ker 
gre za splav (ZDA) itd. 

Nihče pa tudi ne govori o približ-
no 7500 ženskah letno, ki trpijo za 
posledicami tega dejanja: o močnih 
krvavitvah, o predrtju maternice, za-
radi česar se ženski odsvetuje vsaka 
naslednja nosečnost, ker s tem ogroža 
svoje lastno življenje, o histerektomi-
ji (odstranitvi maternice ), o velikih 
psihičnih travmah, o katerih ženske 
težko spregovorijo in se jim ne name-
nja veliko pozornosti. 

Tako npr. neka psihologinja po spla-

vu v 15. tednu nosečnosti pripove-
duje: "Ko sem po končanem splavu 
vstala, da bi se oblekla, sem na mizi 
videla vedro, polno krvi, in v njem 
svojega otroka. Ni bil velik par cen-
timetrov, bil je velik kot moja dlan. 
Takrat sem vedela: ubila sem svojega 
otroka! Duševno stanje se mi je pos-
labšalo. Nekaj mesecev sem samo jo-
kala. To ni bil navaden jok. Jokala 
sem iz dna duše. Od tistega dne sem 
hotela narediti samomor, na katerega 
prej nikoli sploh pomislila nisem ..." 

Odločno želim reči, da je tovrstna 
"pomoč" zavajanje. Odločitev ženske 
o svojem telesu ni in ne more biti 
odločitev, če ženska oz. par ne pozna 
obeh plati in posledic, ki takemu de-
janju oz. odločitvi sledijo. Sploh pa 
tudi ne gre za njeno telo, temveč 
predvsem za telo nekoga drugega -
otroka. 

Menim, da bi morali v spolno vzgo-
jo naših mladostnikov poleg poučit-
ve o zaščiti pred nosečnostjo vključiti 
tudi tovrstni film, npr. Nemi krik ali 
Odločitev žene ipd., da bi jih tako 
tudi vzgojili za odgovorno starševs-
tvo. 

Vsem tistim pa, ki se znajo tako po-
smehljivo ozirati, dajati neprimerne 
opazke in kazati na noseče žene, 
ki imajo doma že dva, tri ali več ot-
rok, bi rada rekla, da so tudi oni 
sokrivi za vse detomore, kaznive in 
nekaznovane. Te žene namreč niso 
tako NE-umne, kakor o njih govo-
rite, temveč so dovolj pogumne, da 
si upajo kljub zaničljivemu javnemu 
mnenju, kljub materialistični misel-
nosti, če hočete nemodernosti, storiti 
to, kar bi morala storiti vsaka žen-
ska, ko začuti pod svojim srcem novo 
življenje - sprejeti in zaščititi otroka. 
Bolje ga je namreč imeti vse življe-
nje "na jesti" kakor en sam trenutek 
na vesti! Z vestjo, obloženo s krivdo 
usmrtitve lastnega otroka, nikoli ne 
boste dosegli svobode, ki vam jo tako 
široko ponujajo napredni, liberalni 
ljudje. 

Ana T. (naslov v uredništvu) 

PREJELI SMO 
Kdo so izničevalci NOB? 

Prav vesel sem pisma v Tedniku, ki ga je napisal g. Kari Cep. Morda je to 
bil tiskarski škrat ob njegovem priimku, kajti že nekaj let se ta gospod oglaša 
v Večeru in se podpisuje kot Kari Cepi, Waiblinger. Ko sem prečital njegov 
priimek v Tedniku, sem si dejal: Tega človeka pa moram od nekod poznati. 
K njegovemu podpisu v Tedniku sem dodajal kar najrazličnejše priključke: 
Cepl(elj), Cep(ič), Cep(an), Cep(ec). Ko sem poklical v Terme Ptuj o njiho-
vem gostu, so mi vljudno odgovorili, da o svojih gostih ne dajejo podatkov. 
Tudi prav! Z gospodom Ceplom sem se namreč želel srečati, se pogovoriti o 
njegovi vlogi ob koncu leta 1945 in zakaj jo je tako jadrno pobrisal na nem-
ško govoreče območje. Želel sem ga popeljati na ptujski grad, mu pokazati 
Muzej NOB, pa sem kasneje izvedel, kar sem na svojo žalost že pozabil, da 
muzejske zbirke o NOB na Ptuju ni več. Morda po diktatu gospoda Cepla 
že pišejo novo zgodovino. Če se ne motim, so na mesto tega muzeja postavili 
razstavo 750-letnice prihoda minoritov v Ptuj, Nekaj podobnega koi so sto-
rili v Ljutomeru, kjer so v prostore Muzeja NOB postavili muzej oz. razstavo 
o čarovništvu, pa so jo vendarle odstranili. 

Žal mi je, g. Cepi, da g. Ozmec v Tedniku ni povzel tistega dela mojega 
govora, ko sem dejal, da sem se takrat, ko so padli slovenskogoriški - Lackovi 
fantje, šele rodil. Še posebej pa tistega dela, ko sem z vso vehemenco nago-
voril preživele borke in borke ter simpatizerje narodnoosvobodilnega boja z 
besedami: "Ve, borke in borci, ste Slovenijo osvobodili, mi, veterani vojne za 
Slovenijo, pa obranili." Ob tem sem ponosno pokazal spominsko značko, ki 
jo ob takšnih priložnostih s ponosom nosim. Kakšno značko pa nosite Vi, g. 
Cepi? 

Z Vašim podpisom v Tedniku 24. 8.2000 kot Kari Cep, tc. Ptuj, Terme, ste 
dodatno dokazali, kako ljubite svojo bivšo domovino. Prišli ste iz daljnega 
Wainblingena na oddih, na rehabilitacijo. Pa ne sam, pač pa s svojim nemško 
govorečim pisalnim strojem. To sodim po tem, kar ste zapisali predsedniku 
Območnega odbora Zveze borcev Ivu Rauu. Ko sem prečital Vašo daljšo 
verzijo pisma, ki ste jo objavili v Tedniku, sem se zgrozil, g. Cepi. V Vaših 
tekstih ni Šumnikov, Zakaj? Prispevek ste pisali na naši in ne Vaši zemlji! 
Pisali ste ga v objektih, po naše, ptujskih toplic, katerih zametke in rojstvo 
so omogočili ptujski delavci preko združevanja sredstev po "zloglasnih spo-
razumih", investitorstvo pa po tedanji zakonodaji prepustili Kmetijskemu 
kombinatu Ptuj. Pa še to! Medtem ko se Vi, "prebegli leta 1945", širokoustite 
in uživate naše minulo delo in odpovedovanje, si marsikatera ptujska druži-
na ne more privoščiti letne, pa tudi ne dnevne karte v ptujskih Termah. 

G. Cepi, še vedno velja vabilo na najin pogovor. 
Stanko Lepej, Ptuj 

PREJELI SMO 
Laž narod preživi, 
fantaziranju pa se reži! 

Narodnoosvobodilna borba naj bi 
bila po J. Stanovniku prevara, po K. 
Ceplu pa kar laž oziroma je sploh ni 
bilo, ker je bila le socialistična revolu-
cija. Takemu fantaziranju se seveda ne 
da dopovedati, da se je spontani naro-
dnoosvobodilni upor razrasel v spon-
tano socialistično revolucijo, seveda po 
zaslugi predvsem komunistov. Ti so 
bili po razsulu diktatorske kraljevine 
Jugoslavije sicer ilegalna, toda edina 
organizirana politična sila z jasnim an-
tifašističnim, osvobodilnim in social-
nim programom, ki ga je podprla in 
uresničevala velika večina slovenske-
ga ljudstva. Prepričljivost tega progra-
ma dokazuje dejstvo, da je leta 1941 ni 
bilo niti 1300 registriranih, jeseni 1943 
po kapitulaciji laških fašistov pa ko-
maj 2900 komunistov. Pri tem ni odveč 
upoštevati, da med njimi ni bilo malo 
takih, ki o komunizmu niso imeli poj-
ma ali pa so iz najrazličnejših razlogov 
zgolj vedrili v partiji. In število komu-
nistov pomladi 1945 prav gotovo še ni 
tako naraslo, da bi kar nasilno, enosta-
vno z brzostrelkami Slovence prisilili 
v socialistično revolucijo v svobodi. Po 
še tako demokratičnih načelih bi pro-
tiljudskim, izdajalskim, pobeglim in 
v vseh pogledih poraženim politikom 
še danes nihče ne dovolil sodelovati 
pri vzpostavljanju novega družbenega 
reda, kaj šele leta 1945, v času krvave 
vojne in povojne neurejenosti. 

In taki so bili politiki preostankov 
meščanskih strank v ljubljanski pro-
vinci, ki so se hlapčevsko do tal priklo-
nili laškim fašistom, še preden je bila 
ustanovljena uporna OF in ko nihče 
ni slutil, da bo zaradi zahrbtnega napa-
da švabskih nacistov na Sovjetsko zve-
zo ta postala vojni zaveznik Angliji in 
Franciji. Ljubljanska škofija pa je kar 
sijala od priliznjenosti laškemu kralju 
in Mussoliniju. Rdeča peterokraka zve-
zda na partizanskih pokrivalih je bila 
od prvega dne oboroženega upora zgo-
voren znak in odkrito sporočilo, da 
se za svobodo bojuje ljudstvo, ki bo 
po zmagi nad nasilnim tujcem izbralo 
tako družbeno ureditev, v kateri si bo 
delovni človek sam krojil pravico do 
človeka vrednega življenja. Komu to 
ni bilo všeč in kdo se je temu zapersta-
vljal z nasiljem ob pomoči okupatorja. 

je bilo jasno že takrat, na novo jasno pa 
postaja danes! 

Žal, v človekovi naravi je, da uveljav-
ljanje družbenih in političnih idealov 
sprevrže v nabuhle obljube, brezpra-
vje, družbeno razklanost, in če treba, 
tudi v krvavo nasilje. Ta občečloveška 
sposobnost je uveljavljena že od davna 
in ni lastna samo komunistom. A ne 
glede na to je že zastavljanje napred-
nih družbenih in narodnostnih idea-
lov in njihova vsaj delna uresničitev 
zadostna vrednota in nepogrešljiv te-
melj za pot v pravičnejšo družbo. In to 
sta NOB in socialistična revolucija, ne 
glede na vse stranpoti, bili in ostajata! 
Sicer pa socialistična in tudi komuni-
stična ideja pri nas nista prepovedani, 
razen nekaj izjem pa tudi po svetu ne. 
Nekaj je na njima, da se ju nekatere 
vere in nekateri družbeni sloji tako ne-
znansko otepajo, in ker nimajo pre-
pričljivih argumentov proti njima, se 
poslužujejo histeričnega blatenja. 

Smešno je vsiljevanje oziroma fan-
taziranje K. Cepla, da morajo Sloveni-
ja, Maribor, borci in muzeji NOV fla 
novo napisati našo zgodovino. Predla-
gam mu, da kot zagnan antikomunis-
tični izvedenec novo zgodovino napiše 
kar sam! Pri tem mu bodo rade volje 
pomagali različni Stanovniki, Klepi, 
Peterleti, Pučniki, raznovrstni kultur-
niki in tudi ljubljanski nadškof. Baju-
kova Nova Slovenija kar kliče po novi 
slovenski zgodovini in koroški velede-
mokrat J. Haider bo prav rad sodelo-
val. K. Cepi naj v novi zgodovini še 
posebej natančno razloži svoje antiko-
munistične zasluge med vojno in tudi 
po njej in Združena Evropa bo za take 
zasluge prav gotovo uvedla posebna 
odlikovanja! Do takrat pa, K. Cepi in 
vsi zagrizeni antikomunisti, za božjo 
voljo, prenehajte s svojo bolestno ob-
sedenostjo blatenja pravičnega narod-
nega ponosa in žrtvovanja za svobodo 
med NOB, hujskanje na obračuna-
vanje z državljansko vojno in zava-
janje javnosti, da so vas v narodno 
izdajstvo prisilili "morilski boljševiki"! 
Vaša nova zgodovina Slovenije bo fan-
tazerska mojstrovina, ki bo prepričala 
svet, da sta sodelovanje z okupatorjem 
in izdajstvo soborcev najžlahtnejša iZ' 
poved človečnosti in goreče vere! Ko-
maj čakam nanjo! 

Bojan Čebulj, 
Krčevina pri Vurbergu 



Kuharski nasveti 
Jedi iz divitiiine 

IVleso divjadi je bilo nekoč glavna hrana, danes pa prihaja 
{la mize le ob slavnostnih in je na jedilniku nekaterih dra-
gih restavracij. Najpogosteje je to meso srn, jelenov in di-
vjih prašičov. Mogoče tudi zato, ker meso divjadi zahteva 
nekoliko daljši čas zorenja, kar pomeni, da ga za nekaj 
časa obesijo v hladen zračen prostor, da dobi aromo in se 
zmehča. Po zorenju dobi nekoliko temnejšo barvo, in ko-
likor bolj dozori, toliko temnejše je meso. Čas zorenja je 
odvisen od velikosti in starosti živali in poteka minimalno 
en teden. 

Pred toplotno obdelavo divja-
čino damo tudi v kvašo. Ta pris-
peva, da postane meso starejših 
živali mehkejše in izgubi oster 
vonj. S kvašo se zrahljajo mišič-
na vlakna in utrdi barva mesa. 
Meso večjih živali damo v tako 
imenovano klasično ali mokro 
kvašo, kar pomeni, da ga prelije-
mo z rdečim vinom, ki ga lahko 
razredčimo tudi z vodo, dodamo 
začimbe, kot so celi poper, bri-
nove jagode, lovorjev list, timi-
jan, rožmarin, grobo sesekljan 
peteršilj in na lističe narezana 
čebulo, korenje, peteršiljeva ko-
renina, por, malo zelene in dru-
go jušno zelenjavo, ki jo imamo 

na razpolago. V tako pripravlje-
ni kvaši meso pustimo dva do 
tri dni v hladilniku. Meso ma-
njše divjadi pa lahko damo v 
suho kvašo, kar pomeni, da ga 
potresemo s prej naštetimo za-
čimbami in zelenjavo in ga tako 
pustimo v hladilniku en do dva 
dni. 

Okus mesa divjačine je odvi-
sen tudi od toplotne priprave. 
Za pečenje in dušenje divjačine 
imamo veliko možnosti, kako 
izboljšamo okus in videz. Kva-
šeni kos srne ali druge divjačine 
lahko pretaknemo in bardira-
mo. Pretaknemo ga s pusto 
slanino, korenjem, peteršiljevo 
korenino in kislimi kumarami. 
S tankim konjičastim nožem 
v kos mesa naredimo manjše 
vdolbinice, v katere nato zata-
knemo omenjeno snov. Meso 
nato začinimo s soljo in pop-
rom, premažemo z gorčico in 
z vseh strani svetlo rjavo zape-
čemo. Dodamo večjo količino 
čebule in druge zelenjave, odvi-
sno od recepta, zalijemo z vodo 
ali juho in počasi dušimo. Na 
koncu po želji omako pretlači-
mo in okus izboljšamo še s kislo 
smetano. 

Za boljši okus lahko meso 
tudi bardiramo, to je zavijemo v 
tanke lističe slanine, povežemo 
z vrvico in pripravimo po re-
ceptu. Pri začimbah velja upoš-
tevati, da se meso srne in jelena 
poda s timijanom, rožmarinom 
in brinovimi jagodami, ostale 
začimbe dodajamo v manjših 
količinah. Koriander in piment 
uporabljamo pri pripravi zajca 
in kunca. 

Divjačino pogosto ponudimo 
samo z gosto omako, ki je na-

stala pri pečenju, ali omako, ki 
smo jo pripravili, če divjačino 
dušimo. Primerna je še poprova 
omaka, od prilog pa pogosto po-
nudimo zraven kruhove cmoke, 
krompirjeve svaljke, krompir-
jeve štruklje, primerne so še 
priloge iz rdečega zelja, pire 
iz kostanjev, gomoljne zelene 
in leče, ter nekatero sadje,*kot 
so dušena jabolka, ribezov žele, 
džem 3li dušen rdeči in črni ri-
bez, enako pripravljene brusni-
ce in borovnice. 

Boljše kose pri divjačini po 
kvaši lahko prav tako kot dru-
ge vrste mesa na hitro spečemo 
in ponudimo. To so file pri srni, 
jelenu in divjemu prašiču, led-
vični del za steke, zrezki iz ste-
gna različnih okusov in omak. 
Za vse druge kose in za meso 
starejših živali je najprimernejši 
način dušenje v različnih oma-
kah. 

Zraven glavnih mesnih jedi si 
iz divjačine pripravimo še raz-
lične obare. Priljubljena je oba-
ra s kuncem in lečo, iz zajca 
si lahko pripravimo ragu, ven-
dar meso damo predhodno prav 
tako v kvašo. Divjačinskih ra-
gujev je v svetu zelo veliko; 
v Franciji je priljubljen divja-
činski ragu z majhno srebrno 
čebulico, rezinami slanine, šam-
pinjoni in pripravljen v omaki 
iz rdečega vina. 

Znane jedi iz divjačine so 
če nadevana srnina rulada, du-
šena v madeirini omaki z oli-
vami - tudi to jed pripravljajo 
v Franciji; Velika Britanija pri-
pravlja najrazličnejše steke, na 
Finskem bi lahko pojedli do-
ber ragu z gobami in belim vi-
nom, v Ameriki pa pripravljajo 
divjačinske kotlete na različne 
načine, velikokrat pa recepture 
predpisujejo dodatek suhega sa-
dja. Na Švedskem pripravljajo 
pečen srnin hrbet s kislo sme-
tano, brinovimi jagodami in 
rdečim ribezom. V Franciji pa 
pripravljajo tudi mlete divjačin-
ske pečenke, ki jim okus izbo-
ljšajo z mavrahi. 

Srnin hrbet z jurčki in lisič-
kami pripravimo tako, da za 10 

oseb vzamemo 2 kilograma sr-
ninega hrbta, ki je bil dva do 
tri dni v kvaši, ga pretaknemo 
s slanino, solimo, popramo in 
na vroči maščobi z vseh strani 
dobro spečemo. Če meso težko 
prepečemo, ga zalijemo z osno-
vo, juho ali vodo in v tekočini 
do mehkega dušimo. Nato ga 
vzamemo iz posode, in če je vsa 
tekočina izparela, ponovno zali-
jemo, vendar le do 2 decilitra os-
nove, vode ali juhe. Dodamo še 
3 decilitre tekoče sladke smeta-
ne in na majhnem ognju kuha-
mo, da se omaka zgosti. Jurčke 
in lisičke vsake posebej prepra-
žimo skupaj s čebulo in jim do-
damo sesekljan peteršilj. Srnin 
hrbet narežemo, damo na plo-
ščo, ga potresemo ali obložimo 
na eni strani z jurčki, na drugi z 
lisičkami in prelijemo s priprav-
ljeno omako. Zraven ponudimo 
še eno izmed boljših krompir-
jevih prilog - svaljke, hrustavce 
ali krompirjeve štruklje. Tako 
pripravljena omaka ni primer-
na za ponovno segrevanje, zato 
jo pripravimo tik pred serviran-

jem in nato ponu-
dimo. 

Nada Pignar, 
profesorica 
kuharstva 

DusmsmNilitBn 
VOMAKI 

Meso v celem kosu za-
činimo, po potrebi prere-
žemo kožico in na vroči 
maščobi na hitro opečemo. 
Na maščobi nato opečemo 
narezano čebulo, peteršil-
jevo korenino, nariban ko-
renček in zalijemo z vodo. 
Začinimo s celim poprom, 
česnom, brinovimi jago-

• dami, rožmarinom, šatra-
jem, baziliko in lovorjevim 
listom. Dušimo dve uri. 
Omako po želji pretlači-
mo in jo izboljšamo z rde-
čim vinom. Če je preredka, 
jo zgostimo s podmetom 
oziroma moko in hladno 
vodo. Izboljšamo jo lahko 
še s kislo smetano. 

Avtorica: Sonja Hojnik, 
Zamušani 221B, Gorišni-

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, 
SPEC. KLIN. PSIH. / KAKO OBVARUJE-
M O DUŠEVNO ZDRAVJE - 2 9 4 . NAD. 

Duševno zdravje otrok 
in mladostnikov 

Nastanek in vzdrževanje psihosoci-
alnih motenj v otroštvu — 7. nad. 

Med otroki so znatne individualne razlike v 
razvoju. Te se kažejo v doseganju posameznih 
razvojnih mejnikov, razvoju socialne zrelosti 
in razvoju posameznih miselnih funkcij. Tak-
šne razlike so lahko osnova za čustvene težave 
in težave na storilnostnem področju. Najboljši 
primer za to je zaostanek v razvoju sposobnosti 
branja ali pisanja, zaradi česar otrok kljub nor-
malni inteligentnosti ne zmore obvladati šol-
ske snovi v prvih razredih osnovnega šolanja. 
To pri večini otrok zaznamuje tudi njihov ka-
snejši šolski uspeh. Šolski neuspeh pa postane 
vozlišče za čustveni stisk in psihosocialne te-
žave. Znano je tudi, da so otroci z razvojno 
pogojenimi težavami v govorjenem jeziku bolj 
ogroženi od svojih vrstnikov. 

Čeprav je bil do sedaj govor predvsem o raz-
likah v temperamentu in razvojno pogojenih 
razlikah, je nujno potrebno dodati, da razlike 
v družinskem okolju, v stvarnih življenjskih 
okoliščinah in preteklih izkušnjah prav tako 
sopogojujejo individualne razlike v odzivanju, 
vedenju in doživljanju. Koliko prispeva izkuš-
nja in koliko narava v opredeljenem časovnem 
preseku k otrokovemu odzivanju, vedenju in 
delovanju, je težko ugotoviti. Prispevek je se-
veda odvisen tudi od jakosti silnic v notranjem 
in zunanjem okolju. 

Seveda bi lahko tu našteli še vrsto drugih 
razlik v temperamentnih ali osebnostnih zna-
čilnostih in individualnih razlik v razvoju, 
vendar bomo si naslednjič raje pogledali, kako 
razlike vplivajo na otrokovo doživljanje, vede-
nje, izkušnje, učenje in odnose. 

mag. Bojan Sinko 

Krvodajalci 
29. avgusta: Tomi Niedorfer, Opekarniška 15/a. Ormož; Stanko Kaučic, 
Pušenci 25; Lucija Cafuta, Trnovec 2; Radko Hojak, Volkmerjeva c. 28, 
Ptuj; Franjo Vrbanec, Kajuhova 3, P&jj; Vilko Kramberger, UL 5. prekomor-
ske 1, Ptuj; Alojz Zoreč, Minoritski trg 4, Ptuj; Jožef Svenšek, Kicar 54; 
Matevž Mohorko, Apače 3; Ivan Bilanovič, Selška cesta 11, Ruj; Edvard 
Pušnik, Zg. Hajdina 45; Nada Cimerman, Zabovci 62/a; leopoid Rodošek, 
Zg, Pristava 35/C; Aleš Predikaka, Dokiece 18; Branko Krošl, Lovrenc 
na Dr. polju 2; Bojan Verdenik, Krčevina pri Vurberku; Milan Munda, Ul. 
Žetalskega Jožeta, Ptuj; Jernej Ptavčak. Tovarniška c. 20, Kidričevo; An-' 
too Žuran, Gradišče 143; Danica Abžel, Na postajo 20, Ptuj; Jože Liponik, 
Markovci 23/B; Janez Bukovič, Ul. 5. prekomorske 9, Ptuj; Danilo Preac, 
Mihovci 17; Andelo Maračič, Voikmerjeva 38, Ruj; Bojan Sabotin, Vol-
kmerjeva 27, Ruj; Marjan Rebernišek, Mestni Vrh 42/A; Aleksander Purg, 
Ul 25. maja 4, Ptuj; Janez Feguš, Mejna cesta 4, Ruj; Martin Brec, Vol-
kmerjeva 7, Ptuj; Iztok Dobnik, Povodnova 7, Ptuj; Milan Jerebič, Morav-
ci 148; Miran Šalamun, Nova vas 100/C: Boštjan Lešnik, Prvenci 29; 
Jože Kostanjevec, Draženci 26/A; Mirko Tikvič, Qrajenščak 8; Jože Grula, 
Skorba41/C. 
31. avgust: Boris Dimitrovski, Senik 4; Janko Marin, Gorišnica 70; Anton 
Cep, Kočice 13/B; Drago Furek, Draženci 87/A; Robert Merlak, Čučkova 
ul. 9, Kidričevo; Branko Drevenšek, Mihovci 48; Stojan Mlakar, Kočice 37; 
Srečko Cajnko, Flegeričeva 3, Ruj; Miran Horvat, Ul. 25. maja 9, Ruj; 
Drago Smolinger, Golobova 9, Ptuj; Boris Kosi, Milčinskega 14, Maribor; 
Zdenko Molnar, Volkmerjeva 5, Maribor; Leon Zoreč, Gregorčičev dr. 13, 
Ptuj; Ivan Gajšek, Podtehnik 61; Dragica Molnar, Volkmerjeva 5, Ruj; Mar-
jan Metličar, Zg. Hajdina 82; Roman Lampret, Apače 271; Voja Veličkovič. 
Potrčeva 48, Ruj; Viktor Dvoršak, Stopno 8; Albert Ferčec, Apače 246; 
Renata Perhač, Mestni Vrh 7; Nevenka Maruh, Žnidaričevo nabrežje, Ruj; 
Zdravko ŠtrucI, Potrčeva 50/A, Ruj; Anton Murko, Sela 1; Miran Valenko, 
Draženci 10/B; Jože Turk, Rujska Gora 103/A; Živko Lazič, Ul. 25. maja 
5, Ptuj; Franc Gajšek, Podlehnik 61; Zoran B i č , UL 25. maja 3, Ruj; Jožef 
Topolovec, Gradišče 23; Marjan Valenko, Moškanjci 19. 

PISE: ING. MIRAN GLUSIC / V VRTU 

Skrbno pospravimo vrtne pridelke 
Letošnje vremenske razmere, posebno pa še poletna vročina in suša 
se bodo odražale tudi na poznem sadju in vrtninah. Kljub osvežitvi 
po dežju v minulih dneh bodo pridelki v shrambi sveži slabše obstoj-

ni, zato bomo tiste, ki so namenjeni za hrambo, skrbno pospravili ob pravi stopnji zrelosti 
in ob najugodnejših talnih in vremenskih razmerah. V hrambo vlagamo le kakovostne, 
zdrave in nepoškodovane pridelke. 

V SADNEM VRTU imamo sredi septembra 
največ opravka z najprijetnejšim in težko priča-
kovanim opravilom - obiranjem poznih vrst in 
sort sadja. Minule deževne padavine ter daljše 
in hladnejše noči so plodove jabolk in hrušk po-
svežile, že po nekaj dneh so pričeli dobivati svo-
jo za sorto značilno barvno in aromo, tako da je 
pričakovati na plodovih, ki niso bili poškodovani 
zaradi sončne pripeke, še zadovoljivo kakovost. 
Obiranju poznih jabolk namenimo posebno po-
zornost, da jih oberemo v najugodnejši stopnji 
zrelosti med drevesno in užitno ter da jih skrbno 
preberemo. Ker je vsebnost letošnjega pridelka 
poznih jabolk bogatejša, še posebej v skladno-
sti sladkorja in kislin, bo drugorazredna jabolka, 
ki niso primerna za zimsko hrambo v svežem 
stanju, primerno predelati v sadne sokove, sa-
dni kis, konzervirati ali posušiti v sadne krhlje. 

Med dozorevanjem sadja odpadajo z dreves 
črvivi plodovi. Da se ličinke ne bi razlezle in za-
bubile v zemljo, odpadle plodove sproti pobira-
mo in odstranimo iz sadnega vrta. 

V tem času se voluhar, najbolj zahrbtni sadni 
škodljivec, že pripravlja na prezimitev. V svojih 
brlogih si pripravlja zalogo hrane za zimo, pri 
čemer z večjo aktivnostjo obglodava sadne ko-
renine in zbira drugo hrano v zemlji, v nočnih in 
zgodnjih jutranjih urah pa zbira rastlinsko hrano 
na površju. Ker škode, ki jo stori voluhar v tem 
času, ne moremo tako hitro zaznati kot spomla-
di in poleti, ko na drevesu takoj opazimo ovene-
lost, smo v tem času budni in odkrivamo žive 
rove, kar je opazno po rahlo privzdignjeni zemlji 
v drevesnih kolobarjih. Pri zbiranju hrane za pre-
zimitev je voluhar manj pozoren in bolj občutljiv 
na ulov, zato ga v tem času uničujemo na na-
čine, s katerimi imamo največ izkušenj, kot so 
pasti, strupeni plini, strupene vabe ali nemir in 
ropot, ki ga preženeta iz nasada. 

V OKRASNEM VRTU je že po nekaj deževnih 
padavinah na okrasnem rastlinju razpoznavno, 
katere rastline so sušo in poletno pripeko preži-
vele in katere dokončno odmirajo. Pri okrasnih 
eno- in dvoletnicah, ki se po dežju naglo in 

opazno oživljajo, kot so na primer astre, pore-
žemo odcvetele cvetove in suhe poganjke ter 
odstranimo ovenelo ali posušeno listje, opleve-
mo, pognojimo s foliarnim gnojilom za cvetje in 
po potrebi plitvo okopljemo. Že po nekaj dneh 
bodo te rastline sposobne tvoriti cvetne brste in 
do pn/ih jesenskih slan bodo še razvile obilico 
cvetja. 

Enoletnice, ki smo jih sadili kot mašilo med 
okrasne trajnice, so v glavnem že odcvetele in 
končujejo vegetacijo, mnoge med njimi pa so se 
zaradi suše posušile. Sredi septembra jih z gre-
dic odstranimo, da bi se trajnice še do zime bo-
lje obrastle in v bolj sproščeni vegetaciji dovolj 
utrdile za prezimovanje. 

V ZELENJAVNEM VRTU sredi septembra še 
sejemo vrtnine, ki bodo vzklile še pred zimsko 
zmrzaljo, v nepreostri zimi ali zavarovane s pre-
krivali prezimile in že zgodaj spomladi nadalje-
vale vegetacijo, da jih bomo pobirali kot zgodnje 
povrtnine, pridelane na prostem. 

Od korenčka je za jesensko setev primerna 
sorta amsterdamski, od peteršilja pa berlinski 
srednjedolgi. 

Posevku zimske solate konec avgusta, ko so 
še prevladovale sušne razmere, naj sedaj sledi 
druga setev, ko je zemlja primerna navlažena. 
Od mehkolistnih zimskih sort solate sta priporo-
čljivi nansen in zimska rjavka, od krhkolistnih pa 
vegorka in posavka. 

Za pozno jesensko in zgodnje pomladansko 
pobiranje bo primeren motovileč, ki ga sejemo 
še sredi septembra. Motovileč je najokusnejša 
zelenjavnica, fzredno bogata z vitamini, s kate-
rimi bogati jedilnik od pozne jeseni do prvih po-
mladanskih dni. Uspeva v vsakih tleh, najbolje 
pa mu ustrezajo srednje težka in peščena ilov-
nata tla in ni zahteven na izrazito sončne lege. 
Sejati ga ne smemo pregosto, da se bolje raz-
rašča po površini. Pri nas so udomačene sorte 
ljubljanski z dolgimi in temnozelenimi listi, do-
bro prezimi holandski z rumenimi, širokimi in 
velikimi listi, kakor tudi domača slovenska sor-
ta žličar, ki se odlikuje po izvrstnem in polnem 
okusu in odlični prezimitvi. Seme motovilca se 
odlikuje z dobro kaljivostjo, izkušnje pa so po-
kazale, da dve ali tri leta staro seme bolje klije 
od svežega. 

* * * 

Po biokoledarju je priporočljivo sejati rastline, 
ki jih pridelujemo zaradi plodov, 8. in 9. ter od 
16. do 18. septembra, zaradi korenine od 8. do 
11., 14. ter od 18. do 20. septembra, zaradi cve-
ta 12., 13., 21. in 22. septembra ter zaradi lista 
13., 15. in 16. septembra. Enako kot je za setev 
in sajenje vrtnin priporočljivo izbrati primeren 
čas, ko vladajo ugodni kozmični impulzi, izbi-
ramo tudi primeren čas za obiranje in spravilo 
vrtnih pridelkov, ki jih nameravamo hraniti v sve-
žem stanju ali predelani obliki. Tako spravljamo 
korenovke, ko so dnevi za korenino, cvetne ras-
tline na dneve za cvet in plodovke na dan za 
plod. Listnato zelenjavo spravljamo ob dnevih 
za cvet ali plod, kuhinjska in zdravilna zelišča 
ob dnevih za cvet, če pa gre za njihova seme-
na, pa ob dnevih za plod. 

Miran Glušič ing.agr. 



TOMAŽ KLINKON / JUŽNA AMERIKA (ČILE, BOLIVIJA, PERU, EKVADOR, KOLUMBIJA) - 19. 

Eviva^ Bolivija 
Indijanke so podobno kot v Peruju tudi v Boliviji oblečene 
tradicionalno barvito. Osnovna barva ayniarskih noš 
(Aymari so na bolivijski strani Andov prevladujoči Indijan-
ci) je temno zelena. Najznačilnejši pa je črn ali rjav klobuk 
na glavi vsake Indijanke. Lasje so ponavadi speti v dve kiti, 
skriti v volnen šop pachacho. Krila, tam jim rečejo pollera, 
so iz več plasti, tako da na prvi pogled dajejo občutek de-
belosti. Zgoraj nosijo puloverje champe, ki j im dodajo šal 
(phullu). 

K popolnosti aymarske noše 
sodi tudi prek ramen viseči 
ahuayo, ta je raznobarven in 
porisan s progastim vzorcem. 
Namenjen je nošenju vsega; po-
navadi je na hrbtu vanj skrit ot-
rok, spredaj pa je napolnjen z 
raznovrstnim prodajnim mate-
rialom. Aymarske Indijanke so 
oblečene nekoliko barviteje kot 
prav tako tam živeče Indijanke 
Quechua (Indijanci Quechaua 

naseljujejo predvsem področja 
perujskih Andov, center so ime-
li v Cuzcu). Slednje nosijo podo-
bne noše, le klobuk na njihovih 
glavah je nekoliko drugačen in 
ga imenujejo mantera. 

Bolivija ima vzdevek "ame-
riški Tibet", saj je najvišje le-
žeča in zato najbolj "osamljena" 
latinskoameriška republika. S 
55% Indijanskega prebivalstva 
je tudi najbolj "indijanska" de-

žela na kontinentu. Indianci 
živijo v močni veri in sožitju s 
svojo tradicijo, kulturo in v za 
evropske razmere prav neverje-
tni sproščenosti in sožitju. 

La Paz je v nasprotju z drugi-
mi tamkajšnjimi mesti nekoli-
ko drugačen, saj Plaza de Armas 
ne predstavlja jedra, iz katerega 
se razvija večina drugih mest. 
Glavni del La Paza je Prado, 
ki je tudi najbolj komercialen 
del in središče blišča. Tam so 
vsi boljši lokali, trgovine, ho-
teli, pošta, stolpnice in se nam 
kaže kot kakšno evropsko ali se-
vernoameriško središče. Mene 
ta del nekoliko spominja na La 
Ramblo v Barceloni. Le nekaj 
metrov od Prada se kaže pov-
sem druga slika, vidi se prava 
podoba in kontrast s prej ome-

njenim delom. Vlada zakon iz-
najdljivosti in prilagodljivosti, 
pravila pa si ljudje pišejo sami. 
Revščina se kaže v svojem naj-
večjem razponu. V La Pazu je 
vpliv indijanske kulture moč-
neje viden in je bolj izražen kot 
v katerikoli drugi latinskoame-
riški prestolnici. 

Z avtobusom smo se ves čas 
spuščali in se reševali v zmedi, 
ki so jo povzročali prodajalci 
s svojimi stojnicami, naključni 
mimoidoči in manj disciplini-
rani vozniki. Vse ceste in ulice 
so izkoriščene za trženje in pro-
dajo česarkoli. Trgovanje, se zdi, 
je tam edino delo, celo hobi. Av-
tobus nas je odložil sredi niče-
sar, med neštete barantajoče in 
mimoidoče Indijanke. Odvrgli 
so nas popolnoma zmedene na 
ulico, ki je bila še najbolj podo-
bna smetišču. Preostalo nam je 
le znajti se, sicer pa tudi slepa 
kura zrno najde. 

Številni transparenti in za-
stave so bili kazalci nekega 
večjega dogodka. Moja želja obi-
skati nogometno tekmo v živo 
med temperamentnimi Južnimi 
Američani je postajala realnost. 

Opazovanje temperamenta, 
čustev in izražanja ljudi ob no-

gometnem dogodku je za člo-
veka, ki je iz druge, njim niti 
ne tako sorodne kulture, nekaj 
posebnega. 

Da so tamkajšnji ljudje nes-
končni optimisti, sem vedel že 
prej, o tem pa so pričali tudi 
številni transparenti in plakati, 
ki so jih nosili kar v rokah ali 
pa so bili nalepljeni po avtomo-
bilih že nekaj dni pred tekmo. 
Bral sem lahko napovedi izzida 
tekme: 11:0 in podobne, seveda 
v korist domačinov. V množici 

ni bilo nobenega heroja, ki ij 
zbijal samozavest in optimizen 
ter bi si upal napovedati ren 
ali celo poraz Bolivijcev. 

Takoj po rezervaciji hotela To 
rino sem odkorakal v smeri sta 
diona za lovom na vstopnic? 
Ker sem bil tam šele prišlek 
sem hitro odcopatal v napačm 
smer. Na pravo, tisto proti sta 
dionu (ta je z nadmorsko višim 
3800 m najvišje ležeči na svetu; 
so nas zmeraj vračali na široki 
nasmejani domačini, ki so pra' 
uživali ob pogledu na izgublje 
nega tujca, kakršen sem takra 
prav gotovo bil. Da cela državi 
prav evforično pričakuje ta do 
godek, so poleg ljudi nakazova 
le številne stojnice, obogatene; 
rekviziti znamke Bolivija, mno 
žice temno zeleno oblečenih vo 
jakov, ki so nadzorovali situaciji 
že dan pred pred tekmo, šte 
vilne mažoretke, narodne noši 
in nenazadnje skoraj stometrs 
ka vrsta, v katero bi se mora 
postaviti v boj za vstopnice. Ke 
sem bil v Južni Ameriki, je de 
loval tudi črni trg. Za začetel 
sem si postavil kakih sto vpra 
šanj: ali ali ali ..., a sem jil 
naslednji trenutek pozabil (ka 
bo, pa bo). Zadovoljni z vsto 
pnicami v žepih smo že neka 
minut kasneje veselo korakal 
proti mestu. 

Tekma seje pričela mnogo pred pričetkom srečanja na igrišču 
in trajala še dolgo po končnem sodniškem žvižgu 

Večji del La Paza je ena sama velika tržnica Na trenutke je bilo moč videti igrišče 

PLANINSKI KOTIČEK 

Ptujski planinti osvojili Grossglotkner 
Zobje derez grabijo v snežno podlago, dan: sobota in enajsti 
avgust. Šest članov planinske skupine Elektro Ptuj in pla-
ninskega društva Ptuj je stopilo na vrh Velikega Kleka. Z 
nami sta Sandi in Slavko. 

Staroslovensko ime za Gross-
glockner je Veliki Klek in je s 
svojo višino 3798 metrov najvi-
šja gora Avstrije ter nam najbli-
žji tritisočak. Slovenci smo s to 
goro tesno povezani skozi našo 
celotno zgodovino na tem oze-
mlju. Do 8. stoletja, ko smo pri-
šli pod frankovsko nadoblast, 
je bila to najvišja gora kneževi-
ne Karantanije, tisočletje poz-
neje pa smo stopili nanjo le 
dan za prvopristopniki. Da je 
Glockner tesno povezan s Slo-
venci, kaže tudi ime njegovega 

ledenika, najdaljšega v vzhod-
nih Alpah. Ime Pasterze je le 
germanska skovanka slovenske 
besede Pastirica oz. Pasterca. 

Na vrh Grossglocknerja vodi 
več poti, od alpinističnih vzpo-
nov do navadnih poti, za katere 
pa moramo vendarle imeti ne-
kaj izkušenj. Ptujčani smo šli 
po težji poti iz smeri Hei-
ligenblut, ki pelje čez nepo-
zabni ledenik Pasterca do vrat 
najvišje koče na Avstrijskem, 
Erzherzog-Johann-Hutte na vi-

šini 3454 m. Tukaj smo dokaj 
udobno prespali; prenočitev 
smo seveda v naprej rezervirali. 

Naslednje jutro smo se odpra-
vili proti vrhu Grossglocknerja, 
od katerega nas je ločilo še sla-
bih 400 višinskih metrov. Pot 
se je pričela na snežišču takoj 
za kočo. Opremljeni s primer-
no opremo in varovanjem smo 
krenili po strmem snežišču nav-
zgor do sedla, od koder smo 
napredovali v desno do vrha oz-
kega in izpostavljenega grebena. 
Po njem smo prišli do vrha t.i. 
"Malega" Glocknerja, ki je pre-
dvrh velikemu. Z malega vrha 
smo se strmo spustili na ozko 
sedelce med obema vrhovoma. 
Na njem je prostora le za eno 
osebo, zato pride ob veliki gne-
či do zastojev in čakanja, to pa 
je v vetru in mrazu zelo nepri-
jetno. Ko smo premagali tudi to 
oviro, smo se povzpeli le še kak-
šnih 50 metrov strmo navzgor 
in se znašli na vrhu Grossgloc-
knerja, 3798 metrov visoko. 

Z vrha se nam je odprl pogled 
na vse smeri. Višje francoske in 
švicarske Alpe so bile daleč na 
zahodu, proti jugu so se razteza-
li italijanski Dolomiti z najvišjo 
Marmolado (3343 m). Proti ju-
govzhodu so se na obzorju risali 
Julijci z lepo vidnim Triglavom 

(2864 m) in italijanskim Mon-
tažem (2753 m). Na severu in 
zahodu pa so se čez celotno 
obzorje razpenjale Visoke Ture 
s bližnjim Grossvenedigerjem 
i3f 74'm). 

Pokritost z GSM signalom po 

poti je bila odlična in vreme 
idealno. Številne fotografije in 
še kakšno zanimivost pa si lah-
ko ogledate na internetni stra-
ni http://home.amis.net/fralog/ 
Grossglockner2000.html 

Da je bila odprava uspešna 

in vrh osvojen, gre zasluga i" 
zahvala mnogim sponzorjeifl: 
ki so nas razumeli in podprl'-
pa tudi našemu idejnemu vodj' 
Jančiju Šimenku. 

Franc Preloi 

Na vrbu Velikega Kleka smo bili Sandi, Franc, Zvonko, Dragica, Damjan, Božo, Janči in Slavko 

http://home.amis.net/fralog/
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J/IZ SiM SIAMSKA 
mČKA 

' Doma sem na Ptuju. Sem zelo 
' [epa mačka in imam prijazno 
' družino. Dajo mi hrano, meso, 
^ inleko, vse, kar si želim. Sem 
' čistokrvna siamska mačka. Vsi 
' [jie imajo radi. Rada hodim na 
" sprehode. Vsi mački so veseli, 
' ê pridem k njim. Igramo se, 
' skačemo, mjavkamo, se veseli-
• iiio ... Srečala sem smetiščnega 
' mačka. Zelo je bil grd, smrdel je 
' in ni imel kaj jesti. Peljala sem 
' ga domov in mu dala jesti meso 
• in mleko, še skopala sem ga, da 
' je lepo dišal. Kmalu za tem je 

odšel domov in jaz sem bila zelo 
' osamljena. 

Anja Mesaric, 
OS Gorišnica 

ŠPORTNE IGRE 
Zadnji dan naravoslovnega ta-

' bora na Bistriškem Pohorju smo 
'i imeli športne igre. Pri igrah smo 
"i sodelovale štiri ekipe. Iger je 
'I bilo pet. Pri prvi igri smo imeli 
' v parih zavezane noge. Igra je 

bila zelo zanimiva. V drugi igri 
; s m o z glavami nosili žoge, kjer 
\ s t a tekmovalca morala hoditi 
j enako hitro. Če sta hodila pre-

hitro, jima je žoga padla na tla. 
j Pri tretji igri smo skakali s sko-
! kico. Igra ni bila zanimiva. Pri 

četrti nalogi smo morali hoditi 
po štirih in z glavo potiskati 
žogo. Naloga je bila težka, ven-

! dar zanimiva. V peti igri sem 
Sta l na koncu proge. Drugi tek-
movalci so po vrsti tekli k meni. 
Vsak je slekel oblačilo in mi ga 
dal, nato je stekel nazaj v vrsto. 
i<\oral sem obleči vsa oblačila. 
Pri tem sem imel težave, poču-

1 til sem se grozno. Obleke so mi 
kar metali. Moral sem jih obr-
niti in šele potem sem jih lah-
Ico oblekel. Ko sem oblekel vseh 

' petnajst oblačil, sem stekel na 
začetek vrste. V vseh oblačilih 
mi je bilo zelo vroče. Takrat je 
bila igra za nas končana. Bili 
s m o prvi. 

Blaž Skrjanec, 
OS Ljudski vrt 

HOČNI POHODI 
S SVETILKAMI 

V maju smo se učenci 3. raz-
redov odpravili na naravoslov-
ni dan na Pohorje. Prvi dan po 
Večerji smo se ob 21. uri zbrali 
v velikem šotoru, ki je stal za 
našim domom. Tam nam je go-
spod Franček predaval o doma-
čiji na Pohorju. Zelo smo se 
Zabavali. Zraven smo tudi peli. 
Gospod Franček nam je pripra-
vil različne slike in nekatere iz-
nied njih so bile smešne. 

Po predavanju smo šlo z njim 
na nočni sprehod. Svetili smo 
si s svetilkami. Jaz sem hodila 
s Klaro, ki jo je bilo zelo strah, 
^ekla mi je, da bo nekaj časa 
Svetila ona, potem pa jaz. Sama 
Sem se s tem strinjala. 

Prišli smo do neke podrtije, 
je bila iz lesa. Vsi smo jo gle-

dali. Nato smo hodili po cesti. 
Spremljala so nas drevesa. Skozi 
drevesa se je videlo mesto. Bilo 

razsvetljeno in vsi smo ga ob-
čudovali. Prišli smo do križišča, 
^ile so tri poti in vsaka je vodi-

v svojo smer.Nisem si natan-
^no zamislila, kam vodi katera 
^^er. Postavile smo se v krog 

morali smo ugasniti svetil-
Tedaj nam je gospod Fran-
začel govoriti o živalih v v 

gozdu. Nekoč so velikega med-
veda peljali po Mariboru in ga 
kazali ljudem. Ko je vse pove-
dal, smo se odpravili nazaj v 
dom. Bili smo zelo utrujeni in 
nismo kaj dosti časa bedeli. 

Lahko noč! 
Anja Erbus, 
OŠ Ljudski vrt 

MOJA PUNČKA 
Moji novi punčki je ime Ari-

ela. Ima dolge rdeče lase in 
roza oblekco. Lahko ji natak-
nem tudi rep in že je morska 
deklica. 

Aneja, 
OS Kidričevo 

JESEN 
Jesen je toplina barv, 
ki so zmešane kot veter mr-

šav. 
Tam rumeno in zeleno, 
pocitrano, črno, 
muhasto kot vedno, 
lepo, a tudi bedno. 

Ni leta, ko ne pride, 
in leta, ko odide, 
da nam pridelke, 
za zimo vse potrebno. 
Ptice na jug se odsele, 
ker zmrzal k nam gre. 
Blaž Švagan, 
OS Kidričevo 

NARAVOSLOVNI DAN 
v petek smo se zbrali pred 

šolo, da bi si ogledali muzej 
na ptujskem gradu. Že v četr-
tek smo se v šoli dogovorili, da 
bomo s seboj prinesli risalne li-
ste, barvice in voščenke. 

Ko smo prišli v šolo, smo naj-
prej dobili vsak svojo malico. 
Malico smo si pospravili v vre-
čke, saj smo se zmenili, da jo 
bomo pojedli na gradu. Pred 
šolo smo se postavili v kolono 
in odšli na grad. Med potjo me 
je zeblo, saj je bilo zelo mrzlo. 
Ko smo prišli na grad, smo naj-
prej odložili risalne liste, bar-
vice in voščenke. Ogledali smo 
si staro pohištvo, oljnate slike 
graščakov, stare glasbene instru-
mente, pustne maske in orožje. 
Najzanimivejša so mi bila stara 
orožja. Ko smo prišli v likovno 
sobo, je vsak pojedel svojo ma-
lico. Ker nam je zmanjkalo časa 
za risanje, smo se dogovorili, da 
bomo v ponedeljek v šoli nari-
sali to, kar nam je bilo na gradu 
najbolj všeč. 

Ko smo odhajali iz gradu, sem 
si želel, da bi bilo še več takšnih 
zanimivih naravnoslovnih dni. 

Luka Slanič, 
OŠ Ljudski vrt 

MATJAŽEV DEDEK SE 
JE PREBUDIL IN 
UGOTOVIL, DA JE STAR 
10 LET 

Dedek se je prebudil. Zagle-
dal je Matjaža. Vprašal je: "Kdo 
pa si ti?" Matjaž mu je odgovo-
ril, da je njegov vnuk. Dedek 
je bil zelo začuden. Predlagal 
je Matjažu, da gresta igrat no-
gomet. Matjaž je privolil. Za-
čela sta igrati. Dedek je dobil 
žogo in jo brcnil naprej. Brcnil 
je tako močno, da je žoga prile-
tela naravnost v sosedovo okno 
in ga razbila. Od začudenja je 
kar obstrmel in kar ni mogel 

verjeti, kaj se je zgodilo. Matjaž 
mu je pojasnil, da je bil prej star 
80 let, sedaj pa je star 10 let. De-
dek je bil zelo presenečen. Po 
travi je prilezla kobra. Matjaž se 
je zelo prestrašil, dedek pa je os-
tal miren. Prijel je kobro za vrat 
in jo vrgel daleč vstran. Matjaž 
je dedka vprašal, kako je to sto-
ril. Dedek je rekel, da tudi sam 
tega ne ve. Odšla sta na kosilo. 
Zagledala sta babico. Babica je 
vprašala Matjaža, kdo je to. Ma-
tjaž se ji je zlagal, da je to njegov 
prijatelj. Hitro je bil večer. Ba-
bica je rekla, naj gre zdaj njegov 
prijatelj domov. Matjaž je rekel, 
da bo ostal pri njem. Sla sta po-
čivat. Ko se je dedek zbudil, je 
bil spet star 80 let. Zelo je bil 
vesel. Rekel je, da je najbolje os-
tati tako, kot je bil. Tako je ve-
sele zgodbe konec. 

Kristian Lipovac, Rok Do-
lenc, 

OS Lovrenc na Dravskem po-
lju 

MOJA PRVA VOŽNJA S 
KOLESOM 

Prvo kolo sem dobila pri šti-
rih letih. Ko sem ga zagledala. 

sem se zelo razveselila in niko-
mur nisem pustila, da si ga ogle-
da. Bilo mi je zelo všeč, četudi 
je imelo pomožni kolesi in je 
bilo moško kolo. 

Ata me je čez nekaj dni naučil 
vožnje s kolesom, naučil me je 
tudi vožnje brez pomožnih ko-
les. Sprva mi je bilo zelo težko, 
a sem se takoj privadila. 

Na mojem starem kolesu je 
manjkalo veliko opreme. Ni 
imelo zvonca, blatnikov, prtlja-
žnika in prednje zavore. Bila 
sem žalostna, ker so vsi sosedje 
imeli večja in boljša kolesa kot 
jaz. Hotela sem večje kolo. Do-
bila sem bratovo, a vseeno ga 
nisem marala. Hotela sem še ve-
čje kolo. Tokrat ga nisem dobi-
la, ker bi mi bilo preveliko. 

Malo sem zrasla in sem spet 
hotela večje kolo. Končno sem 
dobila kolo, ki ga imam še da-
nes in bom z njim opravljala 
kolesarski izpit. Dobila sem ga 
lani. Čistim ga in pospravljam 
v kolesarnico. Moje kolo ima 
zdaj vso opremo, ki jo potrebu-
je. Zelo ga imam rada in vožnja 
z njim mi je v veliko veselje. 

Tanja Korpar, 
OŠ Ljudski vrt, Ptuj 

POPULARNIH 10 RADIA PTUJ 
1. Lucky - BRITNEV SPEARS 
2. Music - MADONNA 
3. Life is a Rollercoaster - RONAN KEATING 
4. Around the VVorId - ATC 
5. Could I Have this Kiss Forever - WHITNEY 
HOUSTON & ENRIOUE IGLESIAS 
6. Spanish Guitar - TONI BRAXTON 
7. Lets Get Loud - JENNIFER LOPEZ 
8. Breathless - THE CORRS 
9. Say it isn t so - BON JOVI 
10. Doesn't Really Matter - JANET JACKSON 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Po 

stori navodi, za katero pro-
vimo, da je železna robača, 

je na den totega mojega pisa-
nja drgoč nedelja. To je pač 
tisti gospodov in tudi tovari-
šov den, ko je malo več cajta 
za pisaje in druge zadeve, 
ki nemajo posebne zveze z 
nami, ki po zemlji rovlemo. 
Toto pismo vam pišem zarana 
vjutro, saj grema potli z Mico 
na trgotev grozdja k sosedo-
vim, ki so tudi nama pomogali 
spravti v klet ta boj rono groz-
dje rumeniga muškata, ki že 
pridno v polovjoki brunda kak 
stori medved in kože, da bo ta 
provi kindermaher. Laški riz-
ling, šipon in renski rizling še 
si v gorici forbo in cuker nabi-
rajo in bodo prišli na vrsto 
najbrž drugi tjeden v obliki 
pozne bratve tan negi okoli 

pete vure popodne v spremstvi 
žganice, prašiče, povitice in 
seveda moje Mice, ki de vse 
to priprovla in postregla. Jaz 
bom meja kak že vsa leta nazaj 
na skrbi pivnico in še kakšno 
rezervno deklico. 

V totem cajti, ko vinograd-
niki štejejo grozdeke, kupice, 
litre in sodčeke, pa strankarski 
kandidati za oktobrske valitve 
že preštevlejo tiste pričako-
vane valivce, ki bodo obkrožili 
jihovo ime in jihovo stranko. 
Letos sen se tudi jaz odloča za 
poslanskega kandidata na listi 
stranke BNRVMINNP /Bog 
nas reši vseh muk in nespo-
sobnih politikov!. Pričakujem 
množico glasov, saj so Udje siti 
raznih metulčkarov, pritepen-
cov in drugih nesposobnežev 
z menoj vred. Bliža pa se pač 
cajt, ko bomo voli drgoč volili 
vole namesto rasnih plemen-
skih bikov s punimi jajci in 
dobrimi razvojnimi idejami, 
kijih je treba seveda tudi ure-
sničiti, ne pa samo oblublati 
in mlotiti prozne slame, kak se 
tumi reče po domoče. 

He, pa smo drgoč na kunci. 
Želim vam malo prozne slame 
in dosti zrja, da bi lehko dober 
kruhek spekli, se lepo, dobro, 
zdravo in pošteno meli. 

Vas lepo pozdravlja Vaš 
LUJZEK 

INFO - glasbene navite! 
Sanje vsakega športnika so zlata medalja na olimpijskih 

igrah in nekaterim se bodo te sanje uresničile v nasled-
njih dveh tednih v Sydneyju. Sanje vsakega glasbenika pa 
so priti na prvo mesto glasbenih lestvic, prodati čimveč 
plošč, igrati na čim več koncertih ... 

Irska skupina U2 se lahko pohvali s temile albumi: Boy, 
WAR, Under a Blood Red Sky, The Unforgettable Fire, 
Wide Avvake in America, The Joshua Tree, Rattle and 
Hum, Achtung Baby, Zooropa, Pop in The Best of 1980 -
1990. Kvartet bo oboževalce razveselil še letos z novim al-
bumum, saj bo 30. oktobra izšel album AN That you Can't 
Leave Behind. U2 so kot promocijski single izbrali pesem 
BEAUTIFUL DAY (****), ki zveni zelo tradicionalno; s to 
pesmijo skupina ponovno obuja svoj zvok iz 80. *** 

Ameriška skupina FASTBALL je zaslovela leta 1998 s 
komadom The Way. Kvintet ponovno odstopa od standar-
dov, saj njihov nov ritmični komad YOU'RE AN OCEAN 
(***) vsebuje preprost ročk, ska in r&b glasbeni stil. 

* * * 

Britanska skupina BEAUTIFUL SOUTH sestavljajo Jacqui 
Abbolt, Dave Rotheray, Paul Heator, Sean Welch, David 
Stead in Dave Hamingway. Njihova največja uspešnica 
nosi naslov A Little Time, medtem ko so izstopajoče uspe-
šnice tudi Song for VVhoever, Good As Gold, Everybody's 
Talkin', Rotterdam in Perfect 10. Odlična skupina tokrat 
gode prijetno, vendar dolgočasno pop/rock skladbo CLO-
SER THAN MOST (***), ki napoveduje njihovo novo zgo-
ščenko Painted in Red. 

* * * 

Kanadska zasedba BARENAKED LADIES se je vpisala v 
glasbeno zgodovino s hitom One Weak (pesem je bila en 
teden na 1. mestu v ZDA). Kvintet svojo glasbeno kvaliteto 
izkazuje tudi v novi pesmi PINCH ME (****), ki ima dober 
akustični kitarski zven in iskreno besedilo. 

* * * 

Škotska skupina TEXAS je bila lani v modi s hitom In 
Our Lifetime in Summer Son. Sharlen Spilten in prijatelji iz 
skupine so za 23. oktober najavili izid kompilacijskega al-
buma Greatest Hits in za pokušnjo bodo kmalu izdali fan-
tastično pesem IN DEMAND (*****), ki jo bogatijo intimni 
zvoki melodičnega popa, ročka in soula. 

' * * * 

Ameriška pevka in raperka KELIS slovi po svoji glasbe-
ni napadalnosti iz komada Caught out There. Tempera-
mentna izvajalka se je sedaj malo ohladila v komadu GET 
ALONG WITH YOU (***), v katerem upada njena agresiv-
nost in tudi rap rima je brez pravega tempa. 

* * * 

MARC ANTHONV gradi svojo glasbeno popularnost na 
osnovi super uspešnic I Need to Know in You Sang to 
me. Gospod Anthony je presenetil v pesmi MY BABY YOU 
(****), ki je čutna ljubezenska balada in je glasbeno zelo 
zahtevna. 

* * * 

Britanska skupina S CLUB 7 ima svojo televizijsko nada-
ljevanko in iz nje prihaja tudi največji hit Bring it AN Back. 
Najstniška skupina tokrat izvaja zelo mlačno popevko NA-
TURAL (***), ki jo najdete na zgoščenki Seven. 

* * * 

Danski duet OLSON BROTHERS je letos zmagal na po-
pevki Evrovizije s klasično festivalsko popevko Fly on the 
VVings of Love. Brata Olson v novem komadu I HAVE A 
DREAM (***) sledita sodobnim ritmom. 

* * * 

House, techno, trance in garage underground so trenut-
no najpopularnejše plesne glasbene zvrsti in tukaj je ne-
kaj novosti za diskoteke: Ice Baby 2000 - REANIMATO & 
VANILLA ICE; Please Don't Go 2000 - KWS, Let me be 
Your Fantasy 2000 - BABY D, DJ Culture - BLANK & JO-
NES, Super Fly - MUSIC INSTRUCTORS & DETON; On 
the Level - YOMANDA, Cowboy - UNDERWORLD, Freak 
- LEXY & K-PAUL, Hey Baby - SOUND CONNOY Another 
Way-GIGI D'AGOSTINO ... 

David Breznik 



ZA RAZVeDRILO 



KOLESARSKI KLUB PERUTNINA PTUJ 

Imaga Perutnininih 
kolesariev po Jugoslaviji 
pirka za veliko nagrado Jugoslavije minuli teden je bila 
vseh šest etap izredno napeta. Od starta v Beogradu do 
eilja v Rotorju so Perutninini člani prikolesarili največjo 
zmago v karieri I. Krajncu in skupno zmago Sloveniji na 
največji dirki v ZRJ. Na njej so slovenski kolesarji s tako 
močno ekipo nastopili po desetih letih. Kolesarji vseh ekip 
$0 bili zelo borbeni vseh 1000 km. Povprečna hitrost je bila 
zelo velika. Dirka je bila na visoki kakovostni ravni. 

Posamezne etape nam je opi-
sal Samo Glavnik, pomočnik 
vodje slovenske selekcije: "Spre-
jem v Srbiji in Črni gori je bil 
več kot zadovoljiv. V prvi etapi 
o^Beograda do Zrenjanina, 175 
to, je kolesarje razredčil mo-
čan veter. Proga je bila ravnin-
ska z dvema letečima ciljema. 
Jugoslovanski kolesarji so hote-
li zmagati, a jim naši niso do-
spustili. Zmagal je naš kolesar 
Igor Kranjec. 

Druga etapa je bila od Zrenja-
nina do Šabca, 145 km. Dirko 
smo imeli pod kontrolo. V zad-
njem km pred ciljem sta imela 
Mitja Mahorič in Igor Kranjec 
dobro izhodišče za sprint, a nas 
ie organizator presenetil le z 
200 m dolgo ciljno ravnino. Iz-
gubili smo prednost in I. Kra-
njec je bil sedmi, M. Mahorič 
pa osmi. I. Kranjec je izgubil 
rumeno majico. Oblekel jo je 
jugoslovanski reprezentant M. 
Rnjakovič. 

V tretji etapi so bili jugoslo-
vanski kolesarji bolj pri močeh. 

M. Rnjakovič je z odličnimi 
sprinti branil rumeno majico. 
Dvojica Kranjec-Mahorič je pri-
kolesarila na četrto in peto 
mesto. Drugi Ptujčani so se pri-
pravljali na glavni del dirke v 
četrti etapi. 

Za četrto etapo so se naši ko-
lesarji taktično pripravili, kako 
od G. Milanovca do Priboja po-
novno obleči rumeno majico in 
prevzeti vodstvo dirke. Jug. re-
prezentant M. Rnjakovič je ka-
zal, da mu zmanjkuje moči za 
hrib. Prvi na gorskem cilju je 
bil naš kolesar R. Petek. Proti 
Priboju je imel I. Kranjec ob 
sebi vseh pet naših kolesarjev. 
Z izredno taktično vožnjo se je 
trojica kolesarjev 20 km pred ci-
ljem odcepila. V ciljnem sprintu 
je imel največ moči I. Kranjec 
in zmagal v tej etapi. 

V peti etapi od Priboja do 
Kolašin, 130 km, so Ptujčani z 
odlično taktiko obdržali modro 
majico, ki jo je prikolesaril Raj-
ko Petek kot najboljši gorskega 
voznika. Sest km pred ciljem se 
je I. Kranjec odločil za pobeg. 
Prikolesaril je 20 sekund pred-
nosti, zmagal etapo in oblekel 
rumeno majico. R. Petek in M. 
Mahorič, ki sta bila zelo aktiv-
na, sta bila sedmi in deseti. Ju-
goslovan M. Rnjakovič skoraj 
50 km dolgega pritiska ni vzdr-
žal. V cilj je pripeljal skupaj z 
Rogino in Kelnerjem. 

V zadnji etapi od Kolašina do 
Kotorja, 165 km, so bili naši 
kolesarji še posebno borbeni. V 
začetku dirke so tempo nareko-

vali R. Rogina in brata Kelner. 
Dirka se je začela razpletati po 
90 km. Tempo sta pospeševala 
R. Petek in M. Mahorič. Bila 
sta prva na prvem gorskem ci-
lju. sledil je močan napad itali-
janske ekipe. Njihov kolesar si 
je že priboril 1,3 minute pred-
nosti. Deset km pred ciljem so 
mu pošle moči. Ubežno skupi-
no, v kateri so bili tudi Mahorič, 
Kranjec in Petek, so napadali 
egipčanski in ruski kolesarji. 
Napade sta onemogočala Petek 
in Mahorič. Nato je pospešilo 
tempo šest kolesarjev. Med nji-
mi je bil tudi I. Kranjec. Zma-
ga je bila odločena na zadnjem 
vzponu. I. Kranjec je bil tretji, 
kar je bilo dovolj za skupno 
zmago. Petek je bil v končnem 
vrstnem redu sedmi, Mahorič 
pa dvanajsti. Ekipno je zmaga-
la Perutnina Ptuj, drugi so bili 
Italijani, tretji pa Rusi." 

Roman Zavec 

I. Kranjcu velika nagrada Jugoslavije. Foto S. Glavnik 

TVenerja R. Pintariča (na levi) in uspešne Perutninine kole-
sarje sta naslednje jutro pričakala dr. Roman Glaser, predsed-
nik kluba in uprave Perutnine Ptuj, ter Rene Glavnik, direktor 
kluba 

POKALNI N O G O M E T 

Aluminij - Maribor 
Pivovarna laško 0:2 /0:1/ 

Tekma med Aluminijem in Mariborom je pritegnila veliko gledalcev 

STRELCA: 0:1 N. Čeh /42/, 0:2 Ekmečič /70/ 

ALUMINIJ: Dukarič, Franci /Kore^, Sambolec, Pučko, 
Zemljič /Kancler/, Vršič, Perkovič, A. Čeh, Emeršič, Don-
čec /Fridauer/, Jevdenič. 

MARIBOR PIVOVARNA LAŠKO: Simeunovič, Pregel 
/Kokol/, Vugdalič, Križan, Šešlar, Židan, Dvoršak, N. Čeh, 
Šimundža /Kvas/, Šarkezi, Ekmečič /Cipot/. 

V pokalnem srečanju so no-
gometaši domačega Aluminija 
dodobra namučili ekipo držav-
nega prvaka Maribor Pivovarno 
Laško. Več kot 1600 gledalcev 
je bilo veliko bolj zadovoljnih z 
igro domačih kot favoriziranih 
gostov. Prve priložnosti za za-
detek so imeli nogometaši Alu-
minija, vendar pa A. Čeh in 
Emeršič nista bila najbolj zbra-

na v zaključku akcij. Igra je bila 
ves čas dokaj enakovredna. Ma-
riborčani so povedli v 42. mi-
nuti, ko je Šešlar na levi strani 
preigral Vršiča, poslal upora-
bni predložek na drugo stran 
kazenskega prostora domačih, 
kjer Nastja Čeh brez težav zabi-
ja žogo v domačo mrežo. 

V začetku drugega polčasa 
je najlepšo priložnost zamudil 

napadalec Maribora PL Ante 
Šimundža, ki je dobil uporab-
no žogo od Nastje Čeha, vendar 
je domači vratar Dukarič bil na 
mestu in žogo izbil v kot. Vse 
do 70. minute je bila igra ena-
kovredna, nato pa se je za strel 
iz razdalje petindvajsetih met-
rov odločil napadalec Maribora 
Ekmečič. Žoga je na poti proti 
domačim vratom zadela doma-
čega igralca, spremenila smer 
in končala za hrbtom nemočne-
ga domačega vratarja Dukariča. 
To je pomenilo zmago Maribo-
ra in uvrstitev med osem najbo-
ljši ekip v tekmovanju za pokal 
NZ Slovenije. 

Danilo Klajnšek 

N O G O M E T 

Sponzorska pogodba 
Nogometaši Slovenje vasi, 

ki so v prvih treh krogih 
1. lige MNZ Ruj dosegli tri 
prepričljive zmage, so dobili 
pomembno pridobitev: pod-
jetje Varmont iz Slovenje vasi 
je z njimi podpisalo spon-
zorsko pogodbo. Predsed-
nik ŠD Slovenja vas Alojz 
Podhostnik in podjetnik Da-
gmar Novak sta si segla v 
roko. Tako sta podjetništvo 
in nogomet našla skupni in-
teres. S podpisom pogodbe 
je zagotovljen razvoj nogo-
meta v tej vasi. 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek 

Podpis sponzorske pogodbe - levo Alojz Podhostnik, predse-
dnik ŠD Slovenja vas, desno Dagmar Novak iz podjetja Var-
mont 

ROKOMET 

Rokometni tabor v Ajdovšiini 

Mladi Gorišničani na pripravah 

Mladi rokometaši Gorišni-
ce so se udeležili rokome-
tnega tabora, ki je potekal 
v Ajdovščini. Poleg njih so 
bili tam še mladi rokometaši 
Preventa iz Slovenj Gradca, 
Pomurke iz Murske Sobote 
in Pivovarne Laško iz Celja. 
V vrsti Gorišničanov so bili 
starejši dečki z nekaj kadeti. 
Sicer pa vse pohvale RK Go-
rišnica, da so svojim mladim 
omogočili priprave. 

Test in foto: 

Danilo Klajnšek 



R O K O M E T 

Turnir v Ormožu 
Rokometni klub Ormož je v soboto pripravil zanimiv ro-
kometni turnir, na katerem sta ob domači ekipi nastopila 
še dva prvoligaša - slovenski Gorenje iz Velenja in hr\aški 
Varteks Di Capri6 iz Varaždina. Domači rokometaši se 
resno pripravljajo na pričetek prvenstva v 1. B SRL in so 
priprave pričeli v začetku avgusta. Večino so jih opravili v 
Ormožu in okolici. 

Igranje močnega turnirja je 
koristilo vsem, še najbolj pa do-
mačim, ki si tako nabirajo pre-
potrebne izkušnje. Kljub temu 
da so nastopili brez Mladena 
Grabovca in Branimirja Džar-
matija, ima Ormož ekipo, ki je 
dobra kombinacija mladih in 
starejših igralcev. V prvem sre-
čanju so dobro namučili roko-
metaše Varteksa, v drugem pa 
slovenskega pvoligaša Gorenje 
iz Velenja. 

ORMOŽ - VARTEKS DI 
CAPRIO 23:23 /9:10/ 

ORMOŽ: Šulek, Cvetko, M. 
Hanželič 1, Horvat 1, Pučko 2, 
Prapotnik 5, Juršič 1, Ivanuša 3, 
Kirič 5, Kavaš 2, D. Hanželič, 
Mezgec 1, Bezjak, Hrnjadovič 
1, Dokša. 

VARTEKS DI CAPRIO: Vu-
jovič. Kos, Žganec, Opančar 2, 
Jagačič, Brkinjač 3, Znidarič, 
Radujkovič 1, Rodik 7, Turko-

vič 5, Štorga, Horvat, Posavec 
Denič, Kapitarič. 

VARTEKS DI CAPRIO -
GORENJE 26:37 /13:16/ 

VARTEKS DI CAPRIO: Vp-
jovič. Kos, Žganec, Opančar 2, 
Jagačič 8, Brkinjač 2, Žnidarič 
2, Radujkovič 1, Rodik 8, Tur-
kovič 3, Štorga, Horvat, Posa-
vec, Denič, Kapitarič. 

GORENJE: Slamnik, Ruten-
ko 10, Gajšek 6, Kavaš 3, Pla-
skan 2, M. Oštir 5, B. Oštir 1, 
Savič 1, Lajnšček, Rozman 1, 
Kovač 5, Dobelšek 1, Dubiso-
nov, Kartičnik 2. 

GORENJE - ORMOŽ 
32:25/17:12/ 

GORENJE: Slamnik, Ruten-
ko 8, Gajšek, Kavaš 1, Plaskan 
1, M. Oštir 2, B. Oštir 7, Savič 
2, Lajnšček, Rozman, Kovač 3, 
Dobelšek 3, Dubisonov, Kartič-
nik 5. 

Danilo Klajnšek 

R O K O M E T 

GORIŠNICA - DRAVA 
30:17/16:8/ 

Športna dvorana v Gorišnici, 
gledalcev 50, sodnika Peter in 
Pavel Zorli, oba Gorišnica. 

GORIŠNICA: Valenko, Ke-
lenc 1, Štorman 5, Margušič 1, 
Kumer 10, I. Ivančič 5, Šandor 
1, Šterbal, D. Ivančič 4, Šac, Bel-
šak 2, Alič, Kokot, Sok 1. 

DRAVA: Ladič, Zadravec 4, 
Kokol, Čerček, Horvat, Bračič 
3, Kac 3, Pšajd 1, Šoštarič, 
Berlič,Planine 2, Selinšek 4, 
Kline. 

Rokometaši domačega 
prvo-B-ligaša so zasluženo in 
brez večjih težav premagali ptuj-

ske drugoligaše. V prvem polča-
su je bila igra dokaj izenačena, 
domači pa so proti koncu tega 
dela igre prišli do večje predno-
sti in jo ohranili do konca sreča-
nja. 

VELIKA NEDELJA -
POMURKA KROG 
BAKOVCI 27:23 /14:12/ 

VELIKA NEDELJA: Cvetko, 
Mesarec 2, Trofenik 5, Gregorič, 
Potočnjak 1, Bezjak 1, Šoštarič 
4, Špindler 1, Kokol 1, Okreša 
4, Štruc 1, Kumer 7, Podpečan. 

POMURKA KROG BAKO-
VCI: D. Kolmanko 1, Husar, D. 
Buzeti 4, Ovsenjak 3, A. Kol-
manko, Horvat 1, Sapač 4, S. 
Buzeti 7, Zajnkovič 3, Vereš, Ro-
škar. 

Po povratku s kratkih prip-
rav, ki so jih opravili v Švici, 
so rokometaši Velike Nedelje 
odigrali prijateljsko srečanje s 
prvo-B-ligašem Pomurke. Do-
mači so zmagali, vendar pa so 
se za zmago morali potruditi. 
Mogoče je vzrok neigranje ne-
katerih najboljših. Gostje so pre-
senetili domače začetku prvega 
polčasa, ko so imeli prednost 
treh zadetkov. Ob koncu prvega 
polčasa pa so rokometaši Velike 
Nedelje le prišli do vodstva z 
dvema zadetkoma. 

V drugem polčasu so domači-
ni imeli ves čas prednost treh 
zadetkov ter jo v zaključku sre-
čanja tudi ohranili in na koncu 
zasluženo zmagali. 

Danilo Klajnšek 

NAMIZNI TENIS / M L A D I N S K O D R Ž A V N O PRVENSTVO 

Plljak državni prvak 
Mlad, uspešen namiznoteniški igralec ptujske Petovie Da-
nilo Piljak je minuli konec tedna sodeloval na mladinskem 
državnem prvenstvu v Ljubljani in osvojil naslov najboljše-
ga mladinca. To je vsekakor veliki uspeh za tega mladega 
igralca. Ves čas svoje kariere je v vrhu vseh starostnih ka-
tegorij in zato ne preseneča a naslov, ki je krona njegove-
ga dosedanjega dela. Nadarjenost in trdo delo sta bila in 
bosta garancija za uspehe - Danilu Piljaku je uspelo. 

Na tem tekmovanju je nas-
topil tudi Urban Ovčar in se 
uvrstil med 24 najboljših mla-
dincev. 

DORIS TRETJA MED 
ML. KADETINJAMI 

Na Ravnah na Koroškem pa 
je potekal 1. odprti turnir Slo-
venije za mlajše kadetinje. Na 
njem sta nastopili dve Ptujčan-
ki. Izkazala se je Doris Drčič, ki 
je v finalu osvojila tretje mesto. 

Vesna Rojko pa je v skupini bila 
tretja. 

Na odprtem prvenstvu za čla-
nice so sodelovale mlade Vesna 
Terbuc, Vesna Samoljenko ter 
Breda Mojsilovič, vendar se jim 
ni uspelo uvrstiti med najbolj-
še. 

Danilo Klajnšek 
KRENKER NAJBOLJŠI 
MED ML. KADETI 

V organizaciji NTK Petovio je 

nastopilo 61 igralcev iz 20 klu-
bov. 

V polfinalu je Žiga Kus, Rad-
lje, z 2: O premagal Dejana Pup-
čeviča, Vesna Zalog, Ljubljana, 
Jaka Krenker, Vesna Zalog, pa 
z 2:1 Martina Marica, Moravske 
Toplice Sobota. V finalnem ob-
računu pa je Krenker brez večje-
ga odpora prepričljivo premagal 
Kosa z 2:0 (18,13). 

Najboljši so prejeli pokale. 
Za NTK Petovia je nastopilo 

pet tekmovalcev: Luka Rebek, 
Martin Kelenc, Lovro Rojko, 
Žiga Eržen in Luka Šparl, ki se 
mu je uspelo uvrstili v prvo kolo 
finanlne skupine. Mladi perspe-
ktivni tekmovalci so prikazali 
zadovoljivo kvaliteto. 

Športne novice 
TENIS / Prvaka Komel in Gobec 

Teniški center Kidričevo je organiziral nočni 
odprti turnir v tenisu. Večdnevno tekmovanje je 
privabilo veliko tekmovalcev z območja nekdanje 
občine Ptuj, ki so igrali v dveh starostnih katego-
rijah - do 35 in nad 35 let. 

Rezultati - nad 35 let: polfinale: Komel - Koro-
šec 6:0, 6:0, Majcenovič - Vrabl 6:3, 7:5; finale: 
Komel - Majcenovič 6,3,6:3; do 35 let: polfinale: 
Gobec - Gojčič 6:1,6:0, Plohi - Kreutz 6:1,7:5; fi-
nale: Gobec-Plohi 6:3,6:1. 

Danilo Klajnšek 
PODLEHNIK / Drugi kolesarski 
maraton 

Kolesarska sekcija športnega društva Podlehnik 
pripravlja v soboto, 16. septembra, ob 9.30 drugi 
rekreacijski kolesarski maraton po Halozah. Potek 
proge: Podlehnik (izpred občine) - Tržeč - Videm 
- Leskovec - Podlehnik - Žetale - Podlehnik. Dol-
žina proge je pribl. 46 km (z vožnjo v Žetale), za 
manj vzdržljive pa 23 km. Vabljeni so rekreacijski 

kolesarji vseh starosti. Prijavnina za odrasle 1.500 
SIT, za otroke do 15 let 500 SIT Na cilju prejmejo 
vsi udeleženci medaljo, spominsko darilo, malico 
in napitek. Udeleženci vozijo na svojo odgovor-
nost v skladu s cestnoprometnimi predpisi. 

Če bo slabo vreme, bo maraton naslednji dan. 
MJ 

ŠAH / Hitropotezni turnir 
Po dopustniškem premoru se je v petek, 1. sep-

tembra, nadaljeval ciklus hitropoteznih šahovskih 
turnirjev za društveno prvenstvo. Na turnirju za 
september je zmagal Janko Bohak s 15 točkami, 
drugo mesto je zasedel Jože Cič s 13,5 točke in tre-
tje Viktor Pernat s 13 točkami. Sledili so Zlatko 
Roškar, 12,5 točke, Boris Žlender, 10 točk, Martin 
Skledar, 8 točk, Martin Majcenovič, 7 točk, itd. 
V skupni razvrstitvi je po sedmih odigranih tur-
nirjih stanje naslednje: Janko Bohak 84,3 (s 5 tur-
nirjev), Jože Čič 63 (s 6 turnirjev), Zlatko Roškar 
47 (s 5 turnirjev), Viktor Pernat 44 (s 4 turnirjev), 
Gregor Podkrižnik 40 (2 turnirja), Robi Mihalič 
38,5 (5 turnirjev) itd. 

Janko Bohak 

ŠPORTNI ZAVOD PTUJ 
v sodelovanju s športnimi asocijacijami or-

ganizira od petka, 15., do nedelje, 17. sep-
tembra, 

PTUJSKI ŠPORTNI VIKEND 
KARTING - sobota, 10.00 - 17.00 ogled tre-

ninga tekmovalcev v kartingu 
ŠPORTNI RIBOLOV - nedelja, 8.00 - 14.00, 

ribnik pri ribiškem domu Rogoznica, ribolov s 
.plovcem 

ŠPORTNO PLEZANJE - petek, 18.00 - 21.00, 
osnovna šola Breg - predstavitev športnega 
plezanja na plezalni steni 

POHODNIŠTVO - -sobota, ob 7.00 na avto-
busni postaji na Ptuju, ob 7.05 na parkirišču 
pod gradom; cena 400 SIT; pohod Grajenščak 
- Vurberg - Ptuj 

KEGLJANJE - sobota, 9.00 - 13.00 kegljišče 
pod tribuno Mestnega stadiona Ptuj; sobota in 
nedelja, 18.00 - 22.00, predstavitev in možnost 
preizkušnje kegljišča Elite lastnice Violete Ro-
tvein v prizidku hotela Poetovio s 50% popus-
tom 

JUDO - petek, 17.00 - 18.00, Judo center 
"Drava" v dvorani Mladika: "naučimo se padati" 
za učence osnovnih, srednjih šol in odrasle: 
sobota, 10.00 -12.00, aikido za vse 

ODBOJKA - sobota, 11.00, igrišče O.Š. Mla-
dika - rekreativna odbojka 

BADMINTON - sobota, 10.00, ŠD Mladika 
badminton za mlajše in starejše 

KOLESARJENJE - sobota, 13.00, pred go-
stiščem Rozika "Vsi na kolo za zdravo telo" 
na relaciji Ptuj - Podvinci - Pacinje - Polenšak 
(osvežitev) - Gomila - Juršinci - Ptuj (skupaj 30 
km) 

PLAVANJE - -nedelja, 9.00, zunanji bazen 
ptujskih Term - rekreacijsko tekmovanje v pla-
vanju za vse starostne kategorije 

MALI NOGOMET - od nedelje do srede, ŠD 
Gorišnica - priprava slovenske malonogomet-
ne reprezentance 

NOGOMET - od ponedeljka do petka, 17.00, 
mestni stadion, šola nogometa - dečki, deklice 
do 10 let 

BALONARSTVO - sobota, ob 17.00, travnik 
pri Termah - predstavitev balonarstva 

GIMNASTIKA - sobota, 10.00 -12.00, gimna-

stična dvorana Šolskega centra, predstavitev 
programa gimnastike za vse - otroci s starši in 
osnovnošolci 

TENIS - nedelja, 9.00 - 17.30, Tenis klub Ptuj 
v Termah; nedelja, 13.00 -16.00, teniška igrišča 
na Panorami, TK Štraf; petek, sobota, nedelja, 
15.00, teniška igrišča v Podvincih 

KOŠARKA - nedelja, 9.00 - 12.00, park pri 
gradu Turnišče - igre trojk 

KIKBOKS - petek, 18.00 - 21.00, trening in 
predstavitev športne panoge nad dvorano Mla-
dika v Kickboxing centru 

NAMIZNI TENIS - nedelja, 10.00 - 13.00, 
specializirana telovadnica za namizni tenis nad 
dvorano Mladika - rekreativno igranje 

KONJENIŠTVO - sobota, 10.00, pri ptujskih 
Termah, predstavitev jahanja, eno- aliveč dnev-
nih izletov na konju, terensko jahanje. Možnost 
jahanja za odrasle in najmlajše ter vožnja s ko-
čijo; nedelja, 10.00, Konjeniški klub Rogoznica 
- možnost jahanja, informacije o šoli jahanja 

ATLETIKA - petek, 16.00, atletski stadion pri 
Šolskem centru - najhitrejši Ptujčan na 100 m 
- učenci-ke do 6. razreda (1988 in mlajši); 7., 
8, razred (1986 in 1987); dijaki-nje (1983 do 
1981); člani in članice (1965-1980); veterani-ke 
(1964 in starejši); po končani akciji COOPER-
JEV test - ocena rezultata po tabelah; sobota, 
10.00, pred OŠ Mladika: elementarne igre z ot-
roki (1.- 4. raz.) in starši 

DRUŽINSKE ŠPORTNE DEJAVNOSTI - pet-
ek, 17.00, trim steza v Ljudskem vrtu - starši 
vadijo z otroki na trimski stezi pod strokovnim 
vodstvom; nedelja, 9.00, odhod z avtobusne 
postaje Ptuj na pohod staršev in otrok v nezna-
no 

BALINANJE - sobota, 10.00 -14.00, balinišče 
pri domu krajanov, Potrčeva ulica 34 

ŠAH - petek, 19.00, hitropotezni turnir v pro-
storih Šahovskega društva Ptuj, Dravska 18 

FITNES - sobota, 16.00 -17.00, Fitnes studio 
OLVMPIC, Jadranska 7, Ptuj - informacije in na-
sveti 

KARATE - sobota, 17.00 - 19.00, ŠD Center: 
trim kabinet - duhovni karate, predstavitev za 
vse kategorije 

Ptujčane vabimo, da preživijo konec tedna 
na športno-rekreativnih površinah, objektih 
in napravah. 

TENIS 

Ajdin prvi polial ITF 
Po uspešni sezoni v konkurenci ETA (Evropske teniške 
zveze) do 16 let je članica TK Ptuj Ajda Brumen izjemno 
uspešno začela nastopati v svetovni mladinski konkurenci 
ITF (International Tenis Federation) do 18 let. 

Že na prvem turnirju na grš-
kem otoku Krf se je s posebnim 
povabilom organizatorja zaradi 
ranga na evropski ETA lestvici 
do 16 let po zmagah proti Anni 
Germasimou (Grčija), prvi no-
silki Rebecci Dandeniyi (Velika 
Britanija), Anni Koumantou 
(Grčija) in Kristini Grigorian 
(Rusija) uvrstila v finale, a je v 
treh setih izgubila proti izkuše-
nejši drugi nosilki turnirja Lin-
di Smolenakovi (Slovaška). 

Tudi na turnirju v Agriniu 
v Grčiji je nadaljevala uspešne 
igre s starejšimi konkurentka-
mi, saj se je v igrah posamezno 
uvrstila v četrtfinale, kjer je bila 
ponovno uspešnejša tokrat prva 

nosilka Linda Smolenakova, v 
igri dvojic pa s partnerko Rebec-
co Dandeniya v polfinale turnir-
ja, kjer sta bili uspešnejši prva 
nosilka Kristina Grigorian in 
Irina Boulykina (Rusija). 

Navedeni uspehi Ajdo uvršča-
jo okoli 400. mesta na svetovni 
ITF lestvici mladink do 18 let, 
za katero šteje šest najboljših re-
zultatov v sezoni. Že v septem-
bru bo imela novi priložnosti za 
uveljavitev v mednarodni kon-
kurenci na turnirjih v Pančevu 
in Novem Sadu (Jugoslavija). 

Teniški klub Ptuj je pretekli 
vikend organiziral tradicionalni 
klubski jesenski turnir v kate-

goriji mešanih dvojic. Zmago-
valca turnirja sta bila Barbara 
Rabuza in Ivan Gerjovič, ki su 
v finalu premagala Meli Zavet 
in Marjana Goloba. 

TK 

PLANINSKI KOTIČEK 

Izlet na Mali Grintovet 
Planinsko društvo Ptuj vas v 

soboto, 16. septembra, vabi na 
planinski izlet na Mali Grintovec, 
goro v skupini Storžiča. Izhodiš-
če naše ture bo dolina Podstor-
žič, iz katere se bomo podali 
po markirani poti pod Kozji vrh, 
od tam pa bomo nadaljevali po 
malo uhojeni lovski poti mimo 
zanimivega skalnega vrha Turni. 
Čez predvrh Lucjanovec bomo 
po grebenu dosegli Mali Grinto-
vec, sestopili pa bomo po mar-
kirani poti čez Bašeljski preval 
in skozi dolino Podstoržič. 

Tura je namenjena gornikom 

in romantikom, ki so sposobni 
prehoditi 7 - 8 ur dolgo turo po 
neokrnjeni gorski naravi. Cena 
izleta je 2500 SIT, prevoz bo z 
osebnimi avtomobili, voznikom 
bodo povrnjeni potni stroški. Po-
trebna je planinska oprema za 
sredogorje. 

Sestanek udeležencev bo v 
petek, 15. septembra, ob 18.30 
uri v pisarni Planinskega druš-
tva, da se bomo natančneje 
dogovorili glede odhoda itd. Pri-
jave in informacije na PD Ptuj. 
Vodil vas bom Borut Vidovič. 

Borut Vidovič 

III. POKALSZS v 
DOUBLE TRAPU 

Slemenšek 
z državnimi 
rekordi 
Na olimpijskem strelišču v 
Kunšperku je bil izveden 
zadnji, III. pokal Strelske 
zveze Slovenije v double 
trapu za člane in mladince. 
Nastopilo je skupaj 16 strel-
cev, tokrat samo v članskii 
konkurenci, ker mladincev 
ni bilo dovolj. 

V rednem delu tekmovanja 
je v skupni konkurenci prevzel 
vodstvo 17-letni mladinec Mar-
ko Slemenšek s 108 zadetki, kar 
je nov mladinski državni rekord 
za mladince v rednem delu te-
kmovanja. Z izrednim streljan-, 
jem v finalni seriji je vodstvo 
obdržal in z rezultatom 146 za-
detkov prepričljivo zmagal ter s 
tem rezultatom dosegel nov dr-
žavni rekord s finalno serijo ^ 
mladinski in članski konkuren-
ci. Slemenšek je tako postavil 
double trapu kar tri državne re-, 
kordne. 

Izidi tekme: posamezno: !• 
Marko Slemenšek 146(108 + 38), 
2. Franc Kolarič (Rudar Globo-
ko) 143 (104 + 39), 3. Gorazd Sle-
menšek 135 (103+ 32), 4. Marjan 
Preskar (Rudar Globoko) l3l 
(97 + 34), 5. Stane Pišek (Dolo-
miti TILS) 129(102 + 27)... 

L'f 



I lOeOMET/ N O G O M E T / NOGOMET 
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pezultati 7. kroga: Olimpija - HIT Gori-
^3:1, Koper-Tabor 2:1, Primorje - Mura 
y2, CMC Publikum - Domžale 0:0, Dra-
vograd - Rudar 0:0, Maribor PL - Korotan 

i:3 
, OLIMPIJA 7 6 O 1 21:8 18 
; MARIBOR PL 6 4 1 1 13:6 13 
3 DRAVOGRAD 7 3 2 2 12:6 11 

TABOR 7 3 2 2 11:10 11 
jRUDAR 7 3 2 2 7:8 11 
GKOROTAN 7 3 1 3 9:11 10 
I PRIMORJE 7 2 2 3 7:9 8 
j'CMC PUBLIKUM 7 2 2 3 10:13 8 
5 hit GORICA 6 2 2 2 7:10 8 
,0 MURA 7 1 3 3 4:8 6 
II KOPER 7 2 0 5 6:11 6 
12. DOMŽALE 7 1 1 5 3:10 4 

J. LICA 
Rezultati 6. k roga: Beltinci - Aluminij 

2:1, Esotech Šmartno - Zagorje 1:0, Živi-
la Triglav - Železničar 5:1, Elan - Dravinja 
3:0, Brda - Viator&Vektor 0:4, Feroterm 
Pohorje - Ivančna Gorica 1:3, Jadran 

ijepič - Nafta 1:0, Šentjur - Renkovci 5:3. 
1. ŽIVILA TRIGLAV 6 5 O 1 17:2 15 
2. JADRAN ŠEPIČ 6 5 O 1 11:1 15 
3 . E L A N 6 4 2 0 13:4 14 
4. IVANČNA GORICA 6 4 0 2 11:7 12 
5.ŠENTJUR 6 3 1 2 12:10 10 
6. FEROTERM POHORJE 6 3 1 2 9:7 10 
7. DRAVINJA 6 3 1 2 5:7 10 
8. ALUMINIJ 6 2 3 1 10:8 9 
S.ZAGORJE 6 2 2" 2 7:4 8 
10. NAFTA 6 2 2 2 6:7 8 
11. ESOTCH ŠMARTNO 6 2 1 3 6:10 7 
12. VIATOR&VEKTOR 6 1 2 3 7:9 5 
13. BELTINCI 6 1 2 3 4:9 5 
14. ŽELEZNIČAR 6 0 3 3 4:12 3 
15. RENKOVCI 6 1 O 5 8:18 3 
16. BRDA 6 0 0 6 2:18 O 
I Pari naslednjega kroga: Aluminij - Živi-
i3 Triglav, Renkovci - Esotech Šmartno, 
Nafta - Šentjur, Ivančna Gorica- Jadran 
Šepič, Viator&Vektor - Feroterm Pohorje, 
Dravinja - Brda, Železničar -Elan, Zagor-
je- Beltinci. 

BELTINCI - ALUMINIJ 2:1 
/ J : 0 / 

i STRELCI: 1:0 Pučko /avtogol v 8. 
minuti/, 1:1 Golob/66/ , 2:1 Fras/75/ 

ALUMINIJ: Dukarič, Koren, Jevdenič 
Korez/, Pučko, Zemljič, Vršič, Perkovič, 

j ̂ h , Emeršič, Dončec /Golob/, Franci. 
' S porazom v Beltincih pri lanskoletnem 
j prvoligašu so nogometaši Aluminija po-
novno razočarali svoje zveste pristaše. 
Prikazali so takšno igro, kot je v enem naj-
bolj urejenih klubov v drugoligaški kon-
kurenci ne bi smeli. Kot da bo nekdo 
pokleknil pred "navideznimi" nogometni-

imi silaki, ki so se spremenili v prave ot-
ročaje. Vsi kvalitetni treningi in nekateri 
prebliski v srečanjih z močnimi nasprot-
niki so v prvenstvu le bleda senca. Do-
mačinom je pri prvem zadetku pomagal 

;še igralec Aluminija Danilo Pučko in us-
jpel premagati svojega vratarja. Igraje bila 
I bleda, zato ni kazalo nič kaj optimistično. 
' V drugem polčasu je sodnik izključil še 
Vršiča, vendar je gostom le uspelo izena-

'čiti. No, potem pa vse po starem, s pol-
ino napak in nedoslednim pokrivanjem, 
iso omogoči l i domačemu napadalcu Fra-

s u , da je dosegel zmagoviti zadetek. Če 
bodo Kidričani tako nadaljevali, potem 

j bo sanj o nekoliko višji uvrstitvi v novem 
prvenstvu hitro konec, če jih že ni. Vse-
lokor pa bo potrebno prevetriti svoje vrs-
te. Kakšna "injekcija" psiološkega "pranja" 
vsekakor ne bi bila odveč za lokalne (pa 

' fes samo lokalne) mega zvezde. 

I LICA-SEVER 
I Rezultati t ekem 5. k roga: Fužinar - Pa-
j 'orna 2:2, Montavar Rogoza - Mons Cla-
(Udius 4:0, Krško - Vransko 2:1, Ger. vas 
! Unukšped - Zreče 1:2, TK&EL Stojnci -
iPtui 1:2, Kovinar Mascom - Kozjak 2:1, 
'hajdina - Usnjar 1:1 
1 PTUJ 5 5 0 0 14:5 15 
2 USNJAR 5 3 2 0 16:4 11 
3PAL0MA 5 3 2 0 11:5 11 
ẐREČE 5 3 2 0 9:3 11 

HOZJAK 5 3 O 2 8:8 9 
^ MONTAVAR ROGOZA 5 2 1 2 10:8 7 

, ^ FUŽINAR 5 2 1 2 10:10 7 
® TK&EL STOJNCI 5 1 2 2 6:7 5 
^ MONS CLAUDIUS 5 1 2 2 6:10 5 

KOVINAR MASCOM 5 1 2 2 6:10 5 
Ml-HAJDINA 5 O 3 2 6:9 3 
I VRANSKO- 5 1 O 4 6:12 3 

KRŠKO 5 1 0 4 4:12 3 
G. VAS UNUKŠPED 5 0 1 4 5:14 1 

Razpored tekem 6. k roga: Paloma -
pnjar, Kozjak - Hajdina, R u j - Kovinar 
^ascom. Zreče - TK&EL Stojnci, Vransko 
'"^erečja vas Unukšped, Mons CIaudius 
'^rško, Fužinar - Montavar Rogoza. 

TK&n STOJNCI - PTUJ 1:2 
/0:1/ 

STRELCA: 0:1 Bratec /45/, 1:1 Klajde-
r ič /75/ , 1:2 Bratec/81/ 

TK&EL STOJNCI: Milošič /Kristovič/, 
Meznarič, Vilčnik, Lenart, Šmigoc, Pet-
rovič, Zemljarič, Rižnar/ Purgaj/, Štebih 
/Žuran/, Klajderič, M, Golob. 

PTUJ: D. Golob, Šoštarič, D. Krajnc, 
M. Emeršič, Klinger, Bratec, Gojkošek, 
Toplak /U. Krajnc/, Jurišič, Vogrinec /B. 
Emeršič/, Zaje /Sluga/ 

V Stojncih se je na lokalnem derbiju 
I zbralo veliko število gledalcev, ki so lahko 
1 videli zelo zanimivo nogometno predsta-

vo. Nogometaši Ru ja so imeli nekoliko 
več od igre, vendar je bilo to zelo jalovo, 

I vendar pa so prvi imeli priložnost nogo-
I metaši iz Stojncev v 12. minuti, ko se je 
j pred gostujočim vratarjem sam znašel M. 

Golob, vendar je bil nekoliko prepozen 
pri udarcu. V 44. minuti je iz prostega 

i strela Miran Klajderič zadel desni vratnik 

ptujskih vrat. V naslednjem napadu pa 
i je prišlo do napake v obrambi domačih 

in Vladimir Bratec je bil najprisebnejši 
v gneči pred domačimi vrati ter potisnil 
žogo v prazno mrežo. 

V drugem polčasu je bila igra dinami-
čna, s tesnim pokrivanjem, vendar vse 
okvirih ferpleja. V 63. minuti je Lenart s 
strelom z glavo za las zgrešil ptujska vra-
ta. Kar ni uspelo njemu, je dosegel v 75. 
minuti Klajderič in uspel izenačiti. Šest 

1 minut kasneje je Vladimir Bratec še dru-
' gič zadel v polno z natančnim udarcem 
' z razdalje dvajsetih metrov. To je bil tudi 

končni rezultat, saj domačim kljub silne-
mu pritisku ni uspelo izenačiti. 

OEREČJA VAS UNUKŠPED -
ZREČE 1:2/0:0/ 

STRELCI: 1:0 Kaučevič /50/, 1:1 Topič 
I /82/, 1:2 Blatnik /94/ 

GEREČJA VAS UNUKŠPED: Lam-
preht, Kaisesberger /Podgoršek/, Vidovič, 
Habjanič, Zajšek /Krajnc/, Ciglar, Stres, 
Frangež, Korez /Verlak/, Bezjak, Kauče-
vič. 

Nogometaši Gerečje vasi Unukšpeda 
I so tudi po petem odigranem krogu v 3. 
i SNL - sever še vedno brez zmage. Tokrat 

so bili zelo blizu, vendar je ostalo samo 
i pri izjemnih željah in fanatični borbenosti. 
; Gostje iz Zreč, ki v tem tekmovanju velja-
j jo za t ihega favorita, so igrali svojo igro. 
i V prvem polčasu so bili veliko boljši, ven-
I dar je domači vratar Aleš Lampreht bil za-
I nje prevelika ovira. 

Na začetku drugega polčasa so doma-
I či uspeli doseči vodeči zadetek ter imeli 
i stoodstotno priložnost za zvišanje rezul-

tata, vendar so jo zamudili. Kazen za to je 
prišla v zadnjih dvanajstih minutah. Zre-
čani so najprej izenačili in v zadnjih tre-
nutkih igre dosegli še zmagoviti zadetek. 
S tem je splavala po vodi priložnost za 
osvojitev vsaj točke, ki bi jo domačini nuj-
no potrebovali. Toda tokrat j im ne smemo 
zameriti, kajti borbenost in želja po uspe-

: hu sta bila takšna kot že dolgo ne. 

HAJDINA - USNJAR 1:1 /0:1/ 
I STRELCA: 0:1 Švarc /27/, 1:1 R. Krajnc 
i /61/ 

HAJDINA: Brodnjak, VrabI, Črnko, M. 
Krajnc, Lončarič, Zelko, Bauman, Gorše, 
R. Krajnc, Hotko, Gaiser. 

Tudi nogometašem Hajdine ni uspelo 
priti do prve zmage v novem prvenstvu 
in tako ostajajo pri treh neodločenih izi-
dih, kar je vsekakor manj, kot so načrto-
vali. Tokrat so za nasprotnika imeli mlado, 
predvsem pa kvalitetno ekipo Usnjar iz 

Šoštanja, ki se bo letos borila za uvrs-
titev v drugol igaško konkurenco. Gostje 
so bili boljši ves prvi polčas in v tem delu 
igre uspeli doseči vodeči zadetek. 

V drugem polčasu so se "zbudili" tudi 
domači nogometaši, dokaj hitro j im je us-
pelo rezultat izenačiti in tako osvojiti zelo 
pomembno točko. 

I. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 3. kroga: Skorba -

Pragersko 1:3, Gorišnica - Boč Anchiinž. 
1:0, Videm - Markovci 8:1, Slovenja vas -
Bistrica 2:1, Središče - Ormož 2:0, Elteh-
šop Rogozn. - Dornava 3:2 
1. SLOVENJA VAS 3 3 0 0 11:4 9 
2. GORIŠNICA 3 3 0 0 4:1 9 
3. SREDIŠČE 3 2 1 O 8:3 7 
4. PRAGERSKO 3 2 1 O 8:5 7 
5. BOČ ANCHIINŽ. 3 1 1 1 8:5 4 
6. SKORBA 3 1 O 2 17:9 3 
7. VIDEM 3 1 0 2 12:7 3 
8. BISTRICA 3 1 O 2 4:5 3 
9. ELTEHŠOP ROGOZN. 3 1 O 2 4:7 3 
10. ORMOŽ 3 1 O 2 4:7 3 
11. DORNAVA 3 0 1 2 7:12 1 
12. MARKOVCI 3 0 0 3 3:25 O 

Razpored tekem 4. kroga: Pragersko 
- Dornava, Ormož - Eltehšop Rog., Bistri-
ca - Središče, Markovci - Slov. vas, Boč 
Anchiinž. - Videm, Skorba - Gorišnica. 

SREDIŠČE - HOLERMUOS 
ORMOŽ 2:0/0:0/ 

STRELCA: 1:0 Darko Ivančič /57 iz 11 
m/, 2:0 Lesjak /86. iz 11 m/ 

SREDIŠČE: Horvat, Jelovica, Kirič 
/Aleksič/, Jurkovič, Darko . Ivančič 
/Gašparlin/, Kolarič, Kolenc, Vizjak, Dario 
Ivančič, Lesjak, Fafulič /Janežič/. 

HOLERMUOS ORMOŽ: Polak, Sko-
liber, Boris Prapotnik, Tobijas, Janže-
kovič, Kaloh, Jurčec, Gašparič, Jerebič 
/Jambriško/, Habjanič, Borut Prapotnik 
/Pintarič/. 

SLOVENJA VAS - BISTRICA 2:1 
/2:0/ 

STRELCA: 1:0 Huzjak /23/, 2:0 Huzjak 
/45/, 2:1 Papotnik/62/ 

SLOVENJA VAS: Matjašič, D. Panič 
/Sitar/, M. Panič, Krajnc, Levstik, Metličar, 
Vrbanec, Gerečnik, Ekart /Zupanič/, Huz-
jak /Kotnik/, Mlinarič. 

BISTRICA: Hvaleč, Romih, Horvat 
/Firer/, Skale, Kolar, Fridrih /Sep/, Dov-
nik, Regoršek, Stražišar, Papotnik, Tkavc 
/Zupanič/. 

ELTEHŠOP ROGOZNICA-
DORNAVA 3:2/1:1/ 

STRELCI: 0:1 Čeh /5/, 1:1 Vauda/15/ , 
2:1 Vauda /32/, 3:1 Lah /59/, 3:2 Jurič /70/ 

ELTEHŠOP ROGOZNICA: Hlebec, 
Kurbus, Vauda, Mustafi, Pihler, Lah, R. 
Markeš, Polanec, M. Markeš, Doki, Arnuš 
/Hvaleč/ 

DORNAVA: Kekec /Peteršič/, Kokol, 
Flos, Sardinšek, Viher, Čuš, Čeh, Jurič 
/Florjanič/, Plohi, Hunjet /Valenko/, 
Trunk. 

VIDEM - MARKOVCI 8:1 /2:1/ 
STRELCI: 0:1 Zeml jak/3/ , 1:1 Varnica 

/27/, 2:1 Ovčar /44/, 3:1 Šipek /69/, 4:1 
Ovčar/81/, 5:1 Ovčar/83/, 6:1 Ovčar/85/, 
7:1 Varnica/87/, 8:1 Ovčar /88/ 

VIDEM: M. Trafela, Kokol, Topolovec 
/Černila/, Skok, V Ciglar /G. Trafela/, Bra-
čič, E. Ostroško, D. Ostroško /Selak/, Var-
nica, Šipek, Ovčar. 

MARKOVCI: Foštnarič, Rožman, Hor-
vat, Plohi /Pilinger/, Rodošek /Golob/, 
Štrafela, Kralj, Zemljak, Petek, Korošec, 
Janžekovič /Kralj/. 

SKORRA • PRAGERSKO 1:3 
/0:1/ 

STRELCI: 0:1 Ramadani /28/, 1:1 Mla-
kar /51/, 1:2 Dirnberk /62/, 1:3 Furlan /75/ 

SKORBA: Markež, B. Mertelj, Horvat, 
Janžekovič, Petek, Žitnik, Strgar, Mlakar, 
Šijanec /CvikI/, S. Mertelj, Kuserbajn 
/Klaneček/. 

PRAGERSKO: Petrovič, Stiglic, Čelan, 
Ramadani, Stojnšek, Furlan /Reich/, De-
bevec, Breznik /Novak/, Dirnberk, R Pi-
šek , Kokol /B.Pišek/. 

GORIŠNICA - BOČ 
ANClINŽENERING 1:0/1:0/ 

STRELEC: 1:0 Levačič /2/ 

GORIŠNICA: Bezjak, Lapornik /G. 
Bezjak/, Horvat, Alič /Munda/, Levačič, 
Plohi, Šket, Bohinec, Kosi /Brodnjak/, 
Bohi, Nenad. 

BOČ ANCHIINŽENERING: Pepelnak, 
Hrastnik, Korošec, Volavšek, Kralj 
/Polanec/, ŽnuderI /Curk/, Gajser, Saga-
din, Habjan, Habjanič /Dolšak/, Lončarič. 

2. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 3. kroga: Grajena -

Hajdoše 6:3, Bukovci - Leskovec 1:0, 
Zavrč - Sp. Polskava 5:2, Podlehnik - Lo-
vrenc 4:1, Apače - Tržeč 1:1, Zg. Polska-
va - Podvinci 2:8 
1.BUKOVCI 3 3 O O 8:3 9 
2. ZAVRČ 3 2 1 O 7:3 7 
3. PODLEHNIK 3 2 0 1 7:4 6 
4. LESKOVEC 3 2 0 1 5:4 6 
5. APAČE 3 1 2 O 8:3 5 
6. PODVINCI 3 1 1 1 11:6 4 
7. GRAJENA 3 1 1 1 9:7 4 
8. TRŽEČ 3 1 1 1 3:3 4 
9. HAJDOŠE 3 1 O 2 14:9 3 
10. LOVRENC 3 O 1 2 3:7 1 
11. SR POLSKAVA 3 0 1 2 6:12 1 
12. ZG. POLSKAVA 3 0 0 3 2:22 O 

Razpored tekem 4. kroga: Hajdoše -
Podvinci, Tržeč - Zg. Polskava, Lovrenc -
Apače, Sp. Polskava - Podlehnik, Lesko-
vec - Zavrč, Grajena - Bukovci. 

2. MLADINSKA LIGA • VZHOD 
Rezultati 5. kroga: TIM Laško - Nafta 

0:5, Korotan - Železničar Ligro 2.3, Ru j -
Pohorje 5:2, Šentjur Yurij - Krško 0:1, Dra-
vinja - Bistrica 6:0, Nissan Ferk - Beltinci 
3:0; prost Aluminij. 

Vrstni red: Nissan Ferk 13, Nafta 10, 
Aluminij, Ruj , Beltinci in Krško 9, Dravi-
nja, Železničar Ligro in Pohorje 6, Šentjur 
Yurij 3, Korotan in Bistrica 1, TIM Laško O 
točk. 

2. KADETSKA LIGA - VZHOD 
Rezultati 5. kroga: TIM Laško - Nafta 

0:23, Korotan - Železničar Ligro 0:8, R u j : 
Pohorje 5:2, Šentjur Yurij - Krško 1:4, Dra-
vinja - Bistrica 6:1, Nissan Ferk - Beltinci 
1:1; prost Aluminij. 

Vrstni red: Nafta 12, Krško 11, Aluminij 
10, Železničar Ligro 9, Beltinci 8, Nissan 
Ferk 7, Ru j in Dravinja 6. Korotan 5, Po-
horje 3, Šentjur Vurij in Bistrica 1, TIM La-
ško O točk. 

MLADINSKI LIGI MNZ PTUJ 
Rezultati 2. kroga mladinske lige -

zahod: Boč Anchiinženiring - Cirkulane 
ni bilo gostov. Slovenja vas - Videm 1:4, 
Gerečja vas - Apače 1:4, Hajdina - Pra-
gersko 3:4. 

Vrstni red: Videm in Apače 6, Hajdina, 
Gerečja vas in Pragersko 3, Slovenja vas, 
Boč Anchiinženiring in Cirkulane O točk. 

Rezultati 2. kroga mladinske lige 
- vzhod: Dornava - Središče 33, Elteh-
šop Rogoznica - Podvinci 1:2, Grajena -
Ormož 1:3. 

Vrstni red: Ormož 6, Podvinci 4, Sto-
jnci 3, Grajena, Dornava in Središče 1, El-
tehšop Rogoznica O točk. 

Danilo Klajnšek 

NAJBOUSI STRELCI 
2. SNL: 3 zadetki: Milan Emeršič; 2 

zadetka: Matjaž Korez in Matjaž Maj-
cen; 1 zadetek; Igor Perkovič, Aleš 
Čeh in Sebastijan Golob - vsi Alumi-
nij. 

3. SNL - SEVER: 5 zadetkov: Ta-
dija Jurišič, Ruj ; 3 zadetki: Danijel 
Voglar, Gerečja vas Unukšped, Sr-
dan Gojkošek, Ruj , in Miran Klajde-
rič, TK&EL Stojnci; 2 zadetka: Boris 
Klinger in Vladimir Bratec, oba Ptuj, 
Roman Krajnc, Hajdina; 1 zadetek: 
Damjan Vogrinec, Uroš Krajnc - oba 
Ruj , Viktor Hotko, Srečko Gaiser, Mu-
stafa Buljubašič, Andrej Vindiš - vsi 
Hajdina, Matej Golob, Matej Meznarič 
in Miran Ljubeč - vsi TK&EL Stojnci, 
Boris Kmetec in Peter Kaučevič - oba 
Gerečja vas Unukšped. 

1. LIGA MNZ PTUJ: 7 zadetkov: 
Aleksander Mlakar, Skorba; 5 zadet-
kov: Nives Ovčar, Videm; 4 zadetki: 
Jože Šmigoc in Robert Šijanec - oba 
Skorba, Aleš Gerečnik, Slovenja vas, 
Mitja Haban, Boč Anciinženering; 3 
zadetki: Dominik Lončarič, Boč An-
ciinženering, Boštjan Stražišar, Bistri-
ca, Aleš Huzjak, Slovenja vas, Boško 
Varnica, Videm; 2 zadetka: Matjaž To-
polovec, Videm, Silvo Plohi, Dornava, 
Denis Kolenc, Središče, Sebastijan 
Kotnik, Slovenja vas, Sašo Habjanič, 
Holermuos Ormož, David Ramadani, 
Peter Dirnberk in Ervin Furlan - vsi 
Pragersko, Dejan Vauda, Eltehšop 
Rogoznica, Sandi Čeh, Dornava; 1 
zadetek: Sandi Mertelj, Dejan Kuser-
bajn - oba Skorba, Zdravko Tobijas, 
Dejan Jerebič - vsi Holermuos Ormož, 
Mar' o Panič, Vojko Vrbanec - oba 
Slr.i/enja vas, Primož Sagadin, Boč 
Anchi., Andrej Breznik, Bojan Čelan 
- oba Pragersko, Zlatan Fafulič, Dar-
ko Ivančič in Aleš Lesjak - vsi Sredi-
šče, Jernej Horvat, Gorišnica, Milan 
Stergar, Aleš Čuš, Nartin Jurič - vsi 
Dornava, Robert Markež, Eltehšop 
Rogoznica, En/in Ostroško, Videm, 
Peter Munda, Stanislav Plohi, Danilo 
Levačič - vsi Gorišnica, Samo Kralj in 
Marjan Zemljak - oba Markovci, Mitja 
Lah, Eltehšop Rogoznica, Igor Papot-
nik, Bistrica. 

Boris Klinger /NK Ptuj/ 

Ekipa Vidma 



MOSKANJCI / SREČANJE VETERANOV LETALSTVA 

"Pravi pilot si zna postaviti mejo" 
v soboto, 26. avgusta, je bilo na letališču v Moškanjcih 
državno srečanje veteranov letalstva in članov Aerokluba 
Ptuj. I.etos so se že petič srečali" veterani neba". 

Kot so nam povedali člani or-
ganizacijskega odbora Matevž 
Cestnik, Ivan Čuček, Alojz Gan-
za. Metod Senčar in predsednik 
ptujskega aerokluba dr. Zlatko 
Čuš, se letalci, padalci in drugi 
člani slovenskih aeroklubov radi 
udeležujejo teh zdaj že tradicio-
nalnih srečanj. Mnogi med nji-
mi zaradi starosti nimajo več 
dovoljenj, da bi se sami odpra-
vili v nebo, zato so jih v soboto 
mlajši kolegi popeljali z letali in 
tako so družno obujali spomine 
ter si izmenjali dragocene izku-
šnje. 

Na srečanju so razglasili prve 
seniorje veterane, ki so dobili 
priznanje in viteški križec. To so 

letalci, ki so dopolnili 60 let in 
imajo oziroma so do pred krat-
kim še imeli veljavno dovoljenje 
za letenje.Letalce so pozdravili 
župani občine Gorišnice Slavko 
Visenjak, Dornave Franc Šegu-
la in Markovcev Franc Kekec. 
Med udeleženci sobotnega sre-
čanja je bilo tudi nekaj zelo izku-
šenih in priznanih letalcev, med 
njimi Alojz Ganza, eden prvih 
članov Areokluba Ptuj.Gustav 
Ajdič iz Ljubljane je najstarejši 
slovenski pilot - 63 let je bil ak-
tiven. V teh letih si je nabral bo-
gate izkušnje, saj je bil tudi med 
vojno motorni pilot in jadralec. 
Dolga leta je bil predsednik ko-
misije za nesreče pri Letalski 

zvezi Slovenije. In o nesrečah, do 
katerih prihaja v letenju, je pove-
dal: "Vedno je človek tisti faktor, 
ki doprinese k nesreči, predv-
sem njegova nedisciplina. Mlade 
največkrat premamita avanturi-
zem in predrznost - to se dogaja 
tudi v prometu. Prav zaradi tega 
so zelo pomembni učitelji, ki 
morajo navaditi mlade na spo-
štovanje discipline in jih znati 
držati 'na vajetih'. Ko prideš živ 
in zdrav iz kriznih let, je ne-
varnost za nesrečo manjša. Poz-
neje gledaš na avanturizem čisto 
drugače. To vem po svojih iz-
kušnjah in zaradi tega sem bil 
zelo dosleden pri izvajanju ka-
zni. Kdor ni spoštoval pravil, 
smo ga kaznovali. Za letalca je 
najstrožja kazen, če mu prepo-
veš letenje," dodaja izkušeni pi-
lot. 

M. Slodnjak 

83-letni Gustav Ajdič Je bil 
aktiven pilot polnih 63 let 

Nekaj nekdanjih in sedanji upravnik Areokluba Ptuj: od leve 
Kari Korpar, Emil Prešeren, Stanko Čuš (sedanji upravnik), 
Milovan Kralj in Ivan Čuček 

DRAGO ACIMOVIC SVENSEK / RAZISKOVALNA 
NALOGA NA OŠ MLADIKA 

Razlike v športnem preživlianju prostega 
iasa glede na spol in starost uientev 

v raziskovalni nalogi sem ugotavljal razlike 
v športnem preživljanju prostega časa glede 
na spol in starost učencev osnovne šole Mla-
dika iz Ptuja. Zanimalo me je, kakšen vpliv 
imata športna vzgoja kot učno-vzgojni pre-
dmet in učitelj športne vzgoje na odločitev 
učencev, da športno preživljajo svoj prosti 
čas. Zanimalo me je tudi, kakšne so razlike 
v športnem preživljanju prostega časa med 
ženskami in moškimi, ter kakšne so razlike 
med razredi - različnimi starostmi (od 5. do 8. 
razreda). 

Podatke sem dobil s pomočjo anketnega vpra-
šalnika, na katerega je odgovorilo 328 učencev 
(153 žensk in 175 moških). Podatki so bili sta-
tistično obdelani z računalniškim programom 
SPSS 6.0. 

Rezultati raziskave kažejo: 
- moški se bolj veselijo pouka športne vzgoje 

kot ženske; 
- več moških kot žensk športno preživlja svoj 

prosti čas; 
- več moških kot žensk meni, da je tudi špor-

tna vzgoja vplivala na njihovo odločitev, da 
športno preživljajo svoj prosti čas; 

- učenci v 8. razredih se bolj veselijo športne 
vzgoje kot učenci v 5. razredih; 

- v 8. razredih več učencev športno preživlja 
svoj prosti čas kot v 5. razredih; 

- v 5. razredih je manj učencev kot v 8. raz-
redih mnenja, da je tudi učitelj športne vzgoje 
pozitivno vplival na njihovo odločitev, da špor-
tno preživljajo svoj prosti čas; 

- razlike med moškimi in ženskami v špor-
tnem preživljanju prostega časa so vedno v ko-
rist moških; 

- ni razlike v športnem preživljanju prostega 
časa med 5., 6. razredi in 7., 8. razredi. 

UVOD 
V procesu razvoja harmonično razvite ose-

bnosti ima športna vzgoja zelo velik pomen. 
Znano je, da je proces celotne vzgoje uspešen le 
ob normalnem telesnem razvoju, ki ga najbol-
je zagotavlja kvalitetna športna vzgoja. Športna 
vzgoja krepi zdravje, veča psihofizične sposo-

bnosti in je sestavni del vzgajanja in socializa-
cije. Montaigne (povzeto po Pediček, 1970) je 
rekel: "Ne vzgajamo ne telesa in ne duha, tem-
več človeka." 

Športna vzgoja, ki presega koristnost mišične 
vadbe, se s težnjo po gibalni ekspresiji, spon-
tanosti in ustvarjalnosti pomembno vključuje 
v razvoj otrokove osebnosti. Vse bolj postaja 
športna vzgoja terapevtski postopek, s katerim 
si lahko posameznik prijetno in koristno po-
pestri svoj prosti čas, obnavlja porabljeno ener-
gijo ter omogoča opravljanje vsakdanjega dela 
brez velikih pretresov. Tako je športna vzgoja 
koristna sprostitev in kompenzacija za vsakda-
nje delovne napore. Je tisto področje vzgojne-
ga sistema, ki se trudi z gibalno dejavnostjo 
oblikovati mladega človeka v skladno razvito 
osebnost, hkrati pa ga pripraviti za zdravo in 
ustvarjalno življenje, vzgojo za prosti čas, vzgo-
jo za večjo kakovost življenja v dobi zrelosti in 
starosti. 

Z vstopom otroka v šolo se v njegovem živ-
ljenju marsikaj spremeni. Šolske obveznosti ga 
prisilijo, da poleg rednega obiskovanja pouka 
tudi doma veliko presedi pri knjigah. Pri tem 
pa mu vse bolj primanjkuje prostega časa, ki je 
namenjen igri in gibanju. 

Veliko vlogo pri športni vzgoji imajo pred-
vsem starši in učitelji. Pomembno je, da zač-
nemo navajati in usmerjati naše otroke že od 
njihove zgodnje mladosti h gibanju, predvsem 
v naravi, pa tudi v športnih društvih in šolah, 
pri tem pa stil življenja družine pomeni zelo 
veliko. Ne moremo pričakovati, da bodo starši 
usmerjali svoje otroke h gibanju, če so sami ne-
aktivni v športu in ne poznajo pomena športne 
vadbe za telo in počutje. V današnjem času je 
vzrok temu lahko tudi prevelika zaposlenost 
staršev in pehanje za materialnimi dobrinami. 

Če starši nimajo dovolj časa, da peljejo otro-
ke na bližnji hrib v naravo oziroma jim omogo-
čajo udeležbo v športnih društvih, mora učitelj 
poskrbeti za to, da ne bodo preveč prikrajšani 
na tem pomembnem razvojnem področju. Tako 
je tudi vloga učitelja poleg vloge staršev vedno 
bolj pomembna. 

Nadaljevanje prihodnjič 

ODBOJKA / P O G O V O R Z MARJANO HORVAT 

Trdo delo se bo obrestovalo 
Odbojkarice ptujskega ženskega odbojkarskega kluba 
Elektrologistika /prej Marscl/ so ostale v slovenskem elit-
nem odbojkarskem ra/redu. Pri tem je bilo malo sreče, a 
je tudi ta v športu zelo potrebna. V novo sezono so odboj-
karice ptujske Elektrologistike šle s peklenskimi priprava-
mi. Resnici na ljubo je potrebno povedati, da pri dekletih 
že dolgo nismo videli toliko zagnanosti in predvsem veli-
ke želje. Igralski kader je močno spremenjen. Po premoru 
se je v ekipo vrnila Marjana Horvat (prej Gojkošek), ki je 
bila na poti do prvoligaškc konkurence udarna sila ekipe. 
Njeni nebeški skoki, dobre obrambe ter izredno močni in 
natančni udarci so znali povsem razbiti obrambo na nas-
protni strani mreže. 

TEDNIK: Kako je prišlo do 
vrnitve k prvoligaški .ekipi 
Elektrologistike? 

"Na povabilo iz ptujskega žen-
skega odbojkarskega kluba ozi-
roma od Štefana Vrbnjaka sem 
se odločila, da se vrnem. Od-
bojko sem rada igrala že prej in 
tako je tudi danes, igranje me 
veseli. To je bil tudi razlog moje 
vrnitve." 

TEDNIK: V igralskem kadru 
je prišlo do večjih sprememb. 
Kako gledate nanje? 

"To je zame pozitivno. Prišle 
so vse, ki si želijo napredovanja, 
zato marljivo delajo. Res pa je, 
da so igrale v drugoligaški kon-
kurenci in še nimajo veliko iz-
kušenj. V naši ekipi ni igralke, 
ki bi izstopala, vse smo povpreč-
ne. Je pa trdo delo prava osveži-
tev, saj se v zadnjih dveh letih ni 
delalo tako, kot bi se moralo." 

TEDNIK: Odbojkarice ste 
pričele priprave v začetku av-
gusta. Bazične priprave so ve-
dno zelo naporne. In kakšno je 
vaše gledanje na začetku? 

'Atletska trenerka nas je 

pripravljala na eksplozivnosij 
Treningi so potekali povsen 
drugače kot pri trenerju profe 
sorju Bojanu Novaku. Mogoči 
je kaj manjkalo, vendar pa v ce 
loti gledano je bilo pozitivno, di 
je klub organiziral pričetek pri 
prav na takšen način, saj sta si 
dopolnjevala in sedaj pride n; 
vrsto delo v dvorani. Po mojen 
so bile priprave zelo močne ii 
mislim, da so uspele. Menim, di 
se na Ptuju v odbojki še ni tak( 
dobro delalo." 

TEDNIK: V preteklosti je bil( 
več igralk od drugod in sm( 
dobili občutek o dveh taborih 
domačem in igralk od drugod 
Ali je sedaj podobno? 

"Razlike med nami ni, to sm( 
se dogovorili na prvem trenin 
gu. Sama sem poudarila, da tegi 
v ekipi enostavno več ne sni* 
biti, delitev bi bila najslabša, sa 
igralke morajo biti prava ekip; 
in ne sme biti nobene razlike 
To je tudi lahko ključ našega us 
peha. Zaenkrat se razlika ne vid 
in upam, da je ne bo." 

TEDNIK: Vaša napoved gle 
de uvrstitve ekipe? 

"Raje ne bi nič napovedovala 
igralk toliko še ne poznam. Ko s( 
bomo začele uigravati in bomc 
odigrale prijateljska srečanja, b: 
lahko rekla kaj več. Sicer pa bc 
čas prinesel svoje!" 

Tekst in foto: 

Danilo Klajnšek Marjana Horvat 

GROBNIK/ SEICENTO PETROL POKAL 2 0 0 0 

Ptujiani iz dirke v dirko boliši 
Na startu razbeljenega as-
falta "grobniške lepotice", 
kot Hrvati imenujejo svojo 
tekmovalno pisto na Grob-
niku, od letos v lasti šefa 
Eorumule 1 Bernieja Ecle-
stona, se je pojavilo vseh 
dvajset tekmovalnih seicen-
tov, med njimi tudi trije 
dirkači ptujskega Kurent 
Racing teama. 

Dirka, ki se je začela ob 16.45 
uri, je presenetila veliko mno-
žico obiskovalcev, ki ni priča-
kovala tako ostrega boja med 
majhnimi dirkalniki. Ti so dr-
veli s hitrostjo do 180 km/h, ne-
malo je bilo trkov in izrivanja s 
proge, ki pa so se na srečo kon-
čali brez posledic tako za dirka-
če kot dirkalnike. Za posebno 
atrakcijo je poskrbel ptujski te-
kmovalec Branko Pšajd, ki mu 
je po divji vožnji v osmem kro-
gu zagorel avtomobil in mu tako 
preprečil dobro končno uvrsti-
tev. Milan Senčar je svojo vedno 
boljšo tekmovalno formo potr-
dil z uvrstitvijo na deveto me-

sto, s čimer si je priboril prve 
točke v pokalu. Ponovno pa se 
je izkazal Aljoša Tušek: z odlič-
no vožnjo v drugi polovici dir-
ke se je prebil na šesto mesto in 
hkrati osvojil pokal za najhitrej-
ši krog dirke. Med tekmovalci 
se je prvič v letošnji sezoni po-
javil tudi Ptujčan Damir Prstec 

(Avto Prstec Ptuj) in zasedel šti-
rinajsto mesto. Na zmagovalno 
stopničko grobniške dirke je po-
novno stopil veteran dirkanja 
Alojz Pavlič, drugi je bil Sergej 
Fikfak, tretji pa Mičo Milosav-
Ijevič. 

ali 

Ptujčan Aljoša TUšek s pokalom za najhitrejši krog. S časom 
2.03.00 seje Aljoša zavihtel na prvo mesto hitrostne preizkuš-
nje. Njegovega časa ni presegel niti skupni zmagovalec dirke 
Alojz Pavlič. 

BRDO / 2 2 . T E K M O V A L N I 
DAN ZA KASAČE 

Prvii konjske stave 
Konjeniški spektakel je na Brdo privabil 
kar 4000 gledalcev. Člani domačega KK 
Brdo so odlično pripravili 8 kasaških dirk 
in poskrbeli za prve organizirane konjske 
stave v Sloveniji. Poleg kasačev pa so nasto-
pili tudi plemeniti lipicanci, ki so prikazali 
izjemen program in navdušili gledalce. 

Dejanje dneva je bila tokrat finalna dirka za ve-
liko nagrado Mobitela, v kateri je zasluženo slavil 
Dali Jožeta Sagaja iz Ljutomera. Sicer so Ljuto-
merčani dosegli tri zmage, Komenda pa kar štiri. 

Rezultati: 1. dirka: 1. Jasin GL (Gregorc, Ko-
menda), 2. Valley Walkin Vita (Hrovat, Ljubljana 
Stožice), 3. Vindi Somolli (Marinšek, Komenda); 

2. dirka: 1. Lake B (Marinšek, Komenda), 2. Ale-
gra (Štremfelj, Komenda), 3. Fora (Slavič, Ljuto-
mer); 3. dirka: 1. Filder (Hanžekovič, Ljutomer), 
2. Andi (Selinšek, Maribor), 3. - 4. Frisky (Slana, 
Ljutomer) in Aleksander (Sagaj, Ljutomer); 4. 
dirka: 1. Crown (Antolin, Ljutomer), 2. Vickv 
Crown (Orel, Ljubljana Stožice), 3. Lescom (Ple-
čko, Kamnica); 5. dirka: 1. Igu (Gregorc, Ko-
menda),^ 2. Ben Quick B (Vidic, Brdo), 3. Agil 
(Judež, Šentjernej); 6. dirka: 1. Bo S Tornado (Ko-
sanec, Komenda), 2. Frick (Marinšek, Komenda), 
3. Goldustwin (Gregorc, Komenda); 7. dirka: 
Dali (Sagaj, Ljutomer), 2. Felicia (Jagodic, Brdo), 
3. Suriya (Maletič, Šentjernej); 8. dirka: 1. A r a b e -

la (Dolinšek, Ljubljana Stožice), 2. Cher Du Ga-
zeau GH (Rekar, Brdo), 3. Pretty Lady (Berce, 
Ljubljana Stožice). 

V nedeljo, 10. septembra, bodo kasaške dirke 
znova v Ljutomeru, kjer bo tudi prvenstvo trilet-
nikov. 

M. Toš 
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Od tod in tam / Od tod in tam 
KIDRIČEVO / 
Desus osnoval 
stranko 

Pred kratkim je DeSus or-
ganiziral občinski odbor tudi 
v Kidričevem. V novo stranko 
na tem območju se je vključilo 
čez 50 članov, v glavnem upo-
kojencev. Predsednik je Srečko 
Lah iz Cirkovc. 

MG 
SVANDR4ŽI 
Ustanovili občin-
ski odbor /VSI 

Pri Sv. Andražu v Sloven-
skih goricah je bil prejšnji te-
den ustanovljen občinski odbor 
stranke premiera Andreja Baju-
ka Nova Slovenija - krščansko 
ljudska stranka, za predsedni-
ka pa je bil izbran Franc Kre-
pša. Do njene ustanovitve je 
prišlo po neuspelih pogajanjih 
o združitvi občinskih odborov 
SKD in SLS v združeno stran-
ko SLS-I-SKD Slovenska ljud-
ska Stanka. Člani odbora SKD 
so bili namreč mnenja, da v 
skupni stranki premalo upošte-
vajo načela združevanja ter da 
se krščanski demokrati v njej 
izgubljajo. 

ak 
SLOVENSKA BI' 
STRICA/Znani 
nekateri kandidati 
za volitve 

Doslej je za poslance v držav-
ni zbor znanih že nekaj imen 
iz Slov. Bistrice. LDS predlaga 
Marjana Stimca, DeSUS Du-
šana Detička, ZLSD Andreja 
Godca in SDS Jožeta Jerovška, 
SLS + SKD Slovenska ljudska 
stranka pa je za svojega kandi-
data predlagala župana dr. Iva-
na Žagarja. Kandidati drugih 
strank še niso znani. 

VT 

MAJŠPERK/Po-
govor z Antonom 
Butolenom iz LDS 

v Gostišču Marčič v Majš-
perku je bil v ponedeljek, 11. 
septembra, zvečer pogovor s 
kandidatom Liberalne demo-
kracije Slovenije s tega obmo-
čja Antonom Butolenom. Na 
njem so sodelovali predstavni-
ku vseh odborov LDS v i l . vo-
lilni enoti ter svetniki liberalne 
demokracije iz občinskih sve-
tov z območja Haloz in Drav-

skega polja. 

-OM 
KIDRIČEVO / 
Mladi za mlade 
po srcu 

v okviru Društva mladih Ki-
dričevo, ki je bilo ustanovlje-
no februarja letos, mladi iz 
Kidričevega že drugo leto za-
pored organizirajo dobrodelni 
projekt z naslovom Mladi za 
najmlajše, mlade in mlade po srcu 
- z gibanjem za zdravo življenje. 
Prireditve bodo ta konec ted-
na, 15. in 16. septembra. Kot 
je povedal vodja projekta Jani 
Jančec, želijo s to akcijo vzpod-
buditi svoje sokrajane, da skozi 
rekreacijo in gibanje popestrijo 
in živijo kakovostno življenje. 
V okviru projekta bo v petek 
od 10. do 12. ure čistilna akci-
ja na nekdanji trimski stezi pri 
šoli, po njej pa glasbeni pro-
gram s Spidijem in Gogijem. V 
soboto pa bo dopoldne okrogla 
miza na temo rekreacije, od 17. 
ure naprej pa dobrodelna zaba-
vna prireditev s skupinama Pi-
cikl iz Kidričevega in štiriom 
Hudi cajti iz Vidma pri Ptuju. 
Del iztržka bo Društvo mla-
dih namenilo najmlajšim v 
kidričevskem vrtcu za nakup 
športnih rekvizitov. V okviru 
projekta bo na ogled razstava 
pod naslovom Z gibanjem za 
zdravo življenje, na kateri se 
bodo predstavili učenci OŠ Ki-
dričevo in najmlajši iz vrtca. 

-OM 
MAJŠPERK ! Pri-
reditve ob 4. občin-
skem prazniku 

v počastitev 4. praznika so 
v občini Majšperk tudi minuli 
konec tedna izvedli več šport-
nih prireditev. V prostovoljnem 
gasilskem društvu Medvedce 
so v nedeljo, 10. septembra, ob 
16. uri svečano predali namenu 
novo gasilsko vozilo. V torek 
ob 18. uri pa je bila v Majšper-
ku okrogla miza o zakonskih 
podlagah, ki bi lahko v bodoče 
vplivale na pospešene razvojne 
možnosti v regiji. V razpravi 
so sodelovali predstavniki ob-
čin z območja Haloz - iz občin 
Zavrč, Gorišnica, Videm, Pod-
lehnik, Žetale in Majšperk. V 
sredo, 13. septembra, ob 17.uri 
pa je bila svečanost ob odprtju 
ceste Preša- Koritno. Priredi-
tve nadaljujejo tudi ves ta te-
den, orednja in sklepna pa bo v 

nedeljo, 17. septembra, ob 15. 
uri v Majšperku. 

-OM 
VELIKA NEDEL-
JA / Otvoritev ceste 

Ureditev infrastrukture, tudi 
i cest, je v ormoški občini ena 

prioritetnih nalog. Tudi v Lu-
! novcu v KS Velika Nedelja se 

bodo krajani odslej vozili po 
urejenem cestišču. V petek, 15. 

j septembra, se bo ob 16. uri pri-
čela slovesnost ob odprtju 640 
m dolgega odseka nove ceste. 

I mf 
I POLENCI / Jutri 
lovski občni zbor 

v koči Lovske družine Bre-
' snica - Podgorci v Polencih pri 

Polenšaku se bodo jutri ob 17. 
; uri na drugem občnem zboru 
: sestali člani vseh lovskih dru-
I žin s ptujskega in ormoškega 
' območja, ki so združeni v Zve-
! zo lovskih družin Ptuj-Ormož. 
' Pregledali bodo delo upravne-
; ga, izvršnega odbora in njego-
i vih komisij ter se podrobno 

dotaknili osnovne lovske akti-
; vnosti, pregledali zaključni ra-

čun, v obravnavi pa ima jo tudi 
finančni načrt za letos in pro-

; gramske usmeritve zveze za ob-
dobje 2000-2004. Izpeljali bodo 
volitve organov zveze, poleg 
tega pa imajo na dnevnem redu 
še predlog sprejema nove člani-
ce v zvezo - gorišniške L D Sv. 
Marjeta niže Ptuja. Ob koncu 
občnega zbora bodo najzasluž-

I nejšim lovcem podelili poseb-
! na priznanja. 

TM 
ZG ORNJA BIS-
TRICA / Sto gasil-
skih let 

16. septembra bodo pri pro-
stovoljnem gasilskem društvu 

I Zgornja Bistrica proslavili sto 
i let prostovoljnega dela, ko bodo 
; zamenjali trideset let star ga-

silski avtomobil. Predračunska 
I vrednost novega znaša okoli 24 
i milijonov tolarjev. Nekaj nad 

deset milijononov tolarjev so 
dobili iz občinskega proračuna 
ter od ministrstva za obrambo, 

, sedem milijonov mora zagoto-
viti društvo s svojo dejavnostjo, 

i tri milijone pa so privarčevali v 
minulih letih. 

VT 
! OBVESTILO 

Obveščamo prebivalce Ptuja, 
da bo v četrtek, 14. septembra 
med 20. in 22. uro popolna za-
pora ceste od stavbe Slomškova 
ulica 12 in Prešernove ulice do 
križišča s Cankarjevo ulico za-
radi izvedbe predstave na Slo-
venskem trgu - Velike mačke 
sanj Plesne družine Gea. 

Napoved za Slovenijo 
Danes bo delno jasno z obča-

sno povečano oblačnostjo. Zju-
traj bo ponekod po nižinah 
megla. Najnižje jutranje tempe-
rature bodo od 6 do 11, oh mor-
ju okoli 13, najvišje dnevne od 
23 do 28 stopinj C. 

Obeti 
v petek bo spet večinoma son-

čno. Čez dan bo še razmeroma 
toplo. V soboto bo v vzhodni Slo-
veniji še večinoma sončno, dru-
gje se bo od zahoda postopno 
pooblačilo in v zahodni Sloveniji 
se bodo zvečer že pojavljale ma-
njše padavine. 

POVZROČIL NESREČO 
IN ODPEUAL 

v ponedeljek, 4. septembra, 
nekaj pred 22. uro je 61-letni 
F.Č. iz Hajdoš, občina Hajdina, 
z osebnim avtomobilom zavijal 
s parkirišča na glavno cesto in 
se začel vključevati v promet. 
Prav tedaj je po glavni cesti vozil 
osebni avtomobil 29-letni S.Š. 
iz Ptuja in avtomobila sta trčila. 
Pn tem je bila hudo poškodo-
vana sopotnica, 30-letna S.H. iz 
Ptuja, povzročitelj nesreče pa 
je odpeljal. Ponesrečenko so 
odpeljali v ptujsko bolnišnico, 
voznika F.Č. pa so policisti že 
čez pol ure našli na njegovem 
domu. 

VOZNIK UMRL NA 
KRAJU NESREČE 

v petek, 8. septembra, nekaj 
pred 17. uro je po glavni cesti 
od Ormoža proti Ptuju vozil re-
nault 4 50-letni V.R. s Koga pri 
Ormožu. Pri Spuhlji je iz nezna-
nega razloga zapeljal na nas-
protni vozni pas in čelno trčil v 
tovornjak, ki ga je nasproti vozil 
41-letni Z.R, državljan Hrvaške. 
Potem je v katrco trčil še avto-
bus, ki je pripeljal za njo, čep-
rav je z umikanjem hotel trčenje 
preprečiti, zato pa je zdrsnil s 
ceste. Voznik V.R. je na kraju ne-
sreče umrl. 

NA GLAVNO CESTO 
V SMRT 

Po lokalni cesti od Jurovcev 
proti Tržcu je v soboto, 9. sep-
tembra, okoli 22.30 vozila oseb-
ni avto 20-letna S.A. iz Strajne, 

občina Podlehnik. V Tržcu je 
kljub zapeljala na glavno cesto, 
po kateri je pravilno z njene leve 
strani pripeljal z osebnim avto-
mobilom 23-letni A.K. iz Ormo-
ža. V silovitem trčenju je voznica 
S.A. umrla na kraju nesreče, 
njen sopotnik, 23-letni D.V. iz 
Stanošine pri Podlehniku, je bil 
hudo ranjen, voznik A.K. in nje-
govi sopotniki pa lažje. 

PEŠKA MRTVA, 
VOZNIK ODPEUAL 

V noči na nedeljo, 10. septem-
bra, ob 1.35 je 28-letni domačin 
iz Zgornjega Porčiča, Sveta Tro-
jica v Slovenskih goricah, vozil 
osebni avto skozi domače nase-
lje. Pri hiši številka 46 je zapeljal 
na bankino in zadel v peško, ki 
je ob desnem robu ceste peljala 
dva psa. Ob trčenju je 16-letno 
peško A.K. odbilo v zrak, kjer je 
zadela ob veje drevesa ob cesti, 
zatem je padla na avto in nato 
na cestišče, kjer je obležala mr-
tva. Voznik je po nesreči pobeg-
nil, vendar so ga policisti kmalu 
izsledili na njegovem domu in 
mu odvzeli prostost. 

KOLESAR V NASIP 
v Mestnem Vrhu pri Ptuju se 

je v četrtek, 7. septembra, ob 
18.45 peljal s kolesom 57-letni 
VS. iz Ruja. Kaže, da se je 
spodbujen od maliganov spus-
til preveč smelo po klancu nav-
zdol, pri tem izgubil ravnotežje, 
zapeljal v jarek in treščil v nasip 
ter se hudo ranil. Kljub temu so 
opravili preizkus alkoholizirano-
sti, ki je pokazala v izdihanem 
zraku kar 2,52 grama alkohola. 

MOPEDISTPRED 
OSEBNI AVTO 

v petek, 8. septembra, ob 
12.40 se je po dovozni poti na 
območju Velikega Brebrovnika, 
Miklavž pri Ormožu, peljal s ko-
lesom z motorjem 38-letni D.Š. 
iz okolice Ormoža. Ko je z dovo-
zne poti zapeljal na prednostno 
cesto, je zaprl pot osebnemu 
avtomobilu, ki gaje vozil 32-letni 
J.M. iz okolice Ormoža. Kljub 
zaviranju je avto trčil v moped, 
mopedist je padel in se hudo ra-
nil. 

ZBILA KOLESARJA 
Po Potrčevi cesti v Ptuju se 

je v nedeljo, 10. septembra, ob 
16.25 peljal s kolesom 65-letni 
V.H. iz Nove vasi pri Ptuju. Pri kri-
žišču s Trubarjevo ulico je vanj 
trčila z osebnim avtomobilom 
27-letna D.Č. iz Ptuja, ki ni usta-
vila pred prometnim znakom za 
obvezno ustavljanje. Kolesar je 
padel in se hudo ranil. 

VLOM V 
NOVOGRADNJO 

v dneh med 4. in 6. septem-
brom je neznani storilec vlomil 
v kletne prostore novogradnje v 
naselju Osek v Slovenskih Gori-
cah, last B.D. Z njim je izginila 
skoraj vsa ogrevalna instalacija in 
elektronika centralnega ogreva-
nja, med drugim centralna peč, 
gorilnik, grelnik, raztezna poso-
da, dve črpalki, razni ventili itd. 
Po oceni je lastnik oškodovan za 
okoli milijon tolarjev. 

FF 

mmm 
RODILE SO - ČESITM 
MO: Karmen Menoni, B 
Lackove čete 14, Ptuj - j l 
lijo; Tatjana Zupanič, 
kolova ul. 7, Ptuj - Vitd 
Romana Skok, Velika 
niča 69 - Matica; Jožiq 
Simonič, Pobrežje 69/a, Vi 
dem - Roka; Ida Zavec, Aj| 
bajterjeva 3, Ptuj - Mih| 
Nataša Pulko, Zlatoličje Tj 
Starše - Tomaža; Breda Ge 
rečnik, Gerečja vas 1, Ptii 
- deklico; Mateja ZupaniJ 
Skorba 14/a, Ptuj - dečka 
Andreja Rakuš, Ul. Lacko 
ve čete 12, Ptuj - Nika 
Hermina Grubelnik, Ẑ  
danškova ul. 15, Slovensfe 
Bistrica - Matevža; Veric 
Petek, Savci 76, Sv« 
Tomaž - Uroša; Štefiq 
Cicmanovič-Zimet, Njivep 
ce vas 37/c, Kidričevo - Iva 
Ida Fištravec, Veščica 31 
Ljutomer - Reneja: Dragt 
ca Emeršič, Podlehnik 39 
Podlehnik - deklico; Marl 
ja Kukovec, Kraljevci 16/| 
Sv. Jurij ob Ščavnici - Pat 
ricijo. 

POROKE - PTUJ: Alo^ 
Fakin, Spodnja Sveča 2 
in Marjana Repec, Zgornji 
Pristava 37; Tomaž Muršei 
in Aleksandra Steinek« 
Ul. Borisa, Kraigherja 3 
Kidričevo. 
POROKE-ORMOŽ: Sinf 
ša Novak, Vukanovec 99, ii 
Marina Kocen, Godenind 
49; Marko Novak, Kajžar 4 
in Leonida Prapotnik, Jasi 
t r ebc i l l . 
UMRLI SO: Kazim^ 
Krajnc, Lahonci 129, rojei 
1927, umrl 1. septembn 
2000; Frančiška Kozel, ro-
jena Letonja, Dolena 11! 
rojena 1927, umrla 30. av 
gusta 2000; Terezija Ružič 
rojena Rogač, Ptujska c. 6 
Rače, rojena 1914, umrla 31, 
avgusta 2000; Albert K ^ 
pež. Ptujska Gora 37, rojiai 
1925, umrl 5. septembn 
2000; Janez Erbus, Ptujski 
Gora 23, rojen 1902, umd 
5. septembra 2000; Marijs 
Ferčec, Stanošina 2, rojeni 
1920, umrla 6. septembn 
2000. 

PTUJ * Založba Beletrina iz 
Ljubljane v okviru svojega 
projekta Poezija ekspres, kjer 
se na šestih železniških pos-
tajah med Mursko Soboto in 
Koprom predstavljajo sloven-
ski in tuji literati, na srečanje 
z literati Dušanom Mercem, 
Alešem Štegerjem, Jurijem 
Hudolinom, Lucijo Stupica in 
Nicolajem Stockholmom iz 
Danske v četrtek, 14. sep-
tembra, med 8.30 in 9. uro 
na ptujski železniški postaji. 
PTUJ * V četrtek, 14. sep-
tembra, ob 20.30 bo na 
Slovenskem trgu pred gle-
dališčem predstava Plesne 
družine GEA Velike mačke 
sanj. 
VIDEM * V petek, 15. sep-
tembra, ob 19. uri bo v 
cerkvici sv. Janža koncert vo-
kalne skupine Liguster, ka-
tere umetniški vodja je Aleš 
Marčič. 
PTUJ * Pokrajinski muzej 
Ptuj vabi v soboto, 16., in ne-
deljo, 17. septembra, od 10. 
do 13. ure na na Muzejski vi-
kend za otroke. Otroci bodo 
ob poslušanju pravljic izde-
lovali naprstne lutke. 
PTUJ * V okviru Glasbene-
ga septembra bo v torek, 
19. septembra, v cerkvi sv 
Jurija koncert Hommage a 
Bach. Program: J.S.Bach: 
Brandenburški koncert št. 1, 
BWV 1046; J.S.Bach: Kon-
cert za dve violini v d-molu, 
BWV 1043; J.S.Bach: Suita 
št. 3 v D-duru, BWV 1068. 
Dirigent: Arvid Engegard. 
PTUJ * V gostilni Lužnik na 
Ormoški cesti od 11. septem-
bra do 11. oktobra razstavlja 
olja in akrile ljubiteljska sli-
karka Viktorija Meh iz Velen-
ja. 

SLOVENSKA BISTRICA * 
V galeriji Val bo do konca 
septembra razstava slik in 
uporabnih predmetov iz ste-
kla akademske slikarke Ka-
rin Lavin. 
KINO PTUJ * Ta teden si 
lahko ob 18. in 20. uri ogle-
date film Misija nemogoče II, 
prihodnji teden pa ob 18. uri 
Mirno jezero, ob 20. pa Misi-
ja nemogoče II. 

Napoved vremena za Slovenijo 


